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 خداحافظی
 داوید دخــــــــــیا
از منچستر یونایتد؛

فرا تر از یک 
اسطوره
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آمـــــار

افتخــارات
واکنش ها به 

خداحافظی
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قرار دعوا؛هفته پنجم
سرخابی ها خیلی زود به هم رسیدند

 کنعانی زادگان و پورعلی گنجی
اختلافات شان را کنـــــار می گذارند

ریتم 6 و 8 پرسپولیس 
کوک نیست

25 میلیارد برای بازگرداندن »بازیکن استقلال«!

 حسین زاده مرهم زخــــــم 
جدایی محبی؟

پیش قرارداد یاسین آماده می شود؟

سلمانی به استقلال 
نزدیک شد
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 روایت متفاوت وزیر ورزش
و رئیس فدراسیون

 حمید سجادی:
VAR به فصل جدید 

می رسد
تاج: مشکلات انتقال پول داریم
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آزمون: بازی با 
روسیه محک جدی 

برای ما بود
ــی  ــم مل ــم آزمــون، ســرمربی تی مری
وضعیــت  ــاره  درب ــوان  بان ــال  فوتب
بازیکنان گفت: »تمرینات مان از روز 
ــر  ــت زی ــر( در دو نوب )پنجشــنبه 15 تی
ــی فوتبال  ــی در مرکز مل نظــر کادر فن
برگزار می شود تا ملی پوشان بتوانند 
ــدار  ــرای دو دی ــه آمادگــی کامــل ب ب

دوستانه برابر روسیه برسند.«
ــدار  آزمــون در خصــوص برگــزاری دی
ــازی  ب »دو  گفــت:  روســیه  ــل  مقاب
ــی  ــم مل ــا تی دوســتانه در فیفــادی ب
فوتبال روسیه در تاریخ های 23 و 27 
تیرماه داریم. برای اولین بار است که 
این دو تیم مقابل هم قرار می گیرند. 
ــی  ــه لحــاظ تبلیغات کشــور روســیه ب
خیلی روی این بازی کار کرده اســت. 
روسیه در رنکینگ جهانی در رتبه 32 
ــرار دارد. تیم بســیار خوبی اســت و  ق
سبک بازی آنها اروپایی است. با توجه 
ــار داریم در این  ــی که در اختی ــه زمان ب
ــزی کرده ایم که  اردو طــوری برنامه ری
ــان را در پســت های مختلــف  بازیکن
ــم و با یک  ــا یکدیگــر هماهنــگ کنی ب
ــا ذهــن  ــکاوری خــوب بچه هــا را ب ری

برنده وارد زمین مسابقه کنیم. «
مســلم  »آنچــه  کــرد:  اضافــه  وی 
اســت حضور در بازی هــای تدارکاتی 
ــالا  ب را  ــان  بازیکن ــه  تجرب مختلــف 
ــه  ــی ب ــرد ضمــن اینکــه کادر فن می ب
آنالیز عملکرد ملی پوشان می پردازد 
و پس از شــناختن شرایط بازیکنان، 
ــا  ــرای آنه ــری را ب ــزی دقیق ت برنامه ری
ــه نظــرم  در نظــر خواهــد گرفــت. ب
ــر روســیه  ــازی براب ملی پوشــان در ب

محک جدی می خورند.«

 zسرمقاله

معز علی

خط و نشان برای ایران و رقبا

تیم ملی فوتبال قطر بامداد یکشــنبه در مرحله یک چهارم نهایی جام طلایی به 
مصاف پاناما رفت و با نتیجه سنگین 4 بر صفر شکست خورد و از این رقابت ها 
خداحافظی کرد. معز علی در پایان برای رقبای خود در جام ملت های آسیا 2023 
خط و نشان کشید و گفت: »ما در این تورنمنت چیزهای زیادی را یاد گرفتیم ولی 
این تنها یک تجربه خوب بود تا بتوانیم در مسابقات جام ملت های آسیا از قهرمانی 
خود دفاع کنیم. می خواهیم با قهرمانی مجدد در آسیا قدرت خود را نشان دهیم.«

پائولو بنتو

سرمربی جدید امارات

فابریزیــو رومانــو در خبــری اعلام کرد که فدراســیون فوتبال امــارات با »پائولو 
بنتو« به توافق رسیده است. بنتو که پیش از این به مدت 4 سال هدایت کره 
جنوبــی را بــر عهــده داشــت، حــالا باید هدایت امــارات را بر عهــده بگیرد. این 
سرمربی 54 ساله پرتغالی پیش از این هدایت تیم ملی پرتغال را نیز بر عهده 
داشته است. پیش از این نیز هدایت امارات را برت فن مارویک از هلند )2020 

تا 2022( و رادولفو آروئابارنا از آرژانتین )2022 تا 2023( بر عهده داشتند.

امیر قلعه نویی

قرارداد تا 2026 ؟

قلعه نویی در تاریخ 2۱ اسفند سال گذشته سرمربی تیم ملی شد اما هنوز قراردادی 
با او و کادرش امضا نشــده اســت. البته ظاهراً پس از طی شــدن مراحل اداری کار 
انعقاد قرارداد قلعه نویی و دستیارانش به مرحله نهایی رسیده و به احتمال فراوان آنها 
مثل کادرفنی تیم امید در این هفته قراردادشان را امضا می کنند. شنیده می شود 
توافق های لازم برای انعقاد قرارداد قلعه نویی و دستیارانش تا پایان جام جهانی 202۶ 
هم به عمل آمده و این موضوع مورد موافقت مدیران فدراسیون قرار گرفته است.

وصال روحانی
روزنامه نگار
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فوتبال ایران زیر  ذره بین

مدیریت فوتبال 

مراســم قرعه کشــی بیســت و ســومین 
دوره لیگ برتر فوتبال ایران روز گذشته 
از ساعت 16:30 امروز در هتل المپیک 
تهــران برگــزار شــد. در ایــن مراســم 
مدیــران عامــل، مدیــران، نماینــدگان و 
برخــی ســرمربیان 16 تیــم لیــگ برتــری 
بــه همــراه مدیــران فدراســیون فوتبــال 
و ســازمان لیــگ حضــور داشــتند تــا از 

نزدیــک شــاهد قرعه کشــی باشــند.
در ایــن مراســم مهــدی تــاج بــه عنــوان 
رئیس فدراســیون فوتبال و علی سامره 
و افشــین پیروانــی به عنــوان نمایندگان 
دو باشــگاه اســتقلال و پرســپولیس 

حضــور پیــدا کردنــد.
 

میزبان بازی های آسیایی 
نساجی کجاست؟

صــادق درودگــر، مدیرعامــل باشــگاه 
نســاجی مازنــدران در حاشــیه مراســم 
قرعه کشــی فصــل جدیــد لیگ برتــر 
اعــلام کــرد که ورزشــگاه آزادی به عنوان 
محــل برگــزاری مســابقات خانگــی ایــن 
تیــم در مرحلــه گروهــی لیــگ قهرمانان 
آســیا انتخــاب شــده اســت. درودگــر بــا 
اعــلام ایــن خبــر، اظهار داشــت: »امروز 
قراردادش در ورزشگاه آزادی امضا شد. 
ضمــن اینکــه بازی هــای خــود در لیــگ 
برتــر را هــم در ورزشــگاه وطنــی برگــزار 
خواهیــم کــرد. پیش از این اعلام شــده 
بــود که ورزشــگاه نقش جهــان اصفهان 
میزبــان بازی هــای آســیایی نســاجی 

مازنــدران اســت.«

خطیر بهترین گزینه برای 
استقلال بود

ســم  مرا شــیه  در حا مره  علــی ســا
قرعه کشــی لیــگ برتر در فصــل 23، در 
مــورد اتفاقــات اخیــر باشــگاه اســتقلال 
اظهار داشت: »از کریمی بابت زحماتی 
که در اســتقلال کشــید تشــکر می کنم. 
بــه علــی خطیــر خوشــامد می گویــم. او 
جزو کســانی بود که در این باشــگاه کار 
کرده و با مشــکلات باشــگاه آشناست. 

هرچند زمان کم و دیر است، امیدواریم 
بــا توانایی هــای او، همــکاری دوســتان 
وزارت نشین و افرادی که برای استقلال 
تــا بــه حــال تصمیم گیــری کردنــد، 
همانطــور کــه قول دادنــد و خطیر را 48 
ســاعته منصوب کردنــد، روزهای خوبی 
را ببینیــم. تنهــا خواهشــی کــه داریــم 
بــه اســتقلال کمــک کننــد. مــا مدیون و 
بدهکار این مردم هستیم. در برابر این 
مــردم مســئول هســتیم و بایــد جوابگو 
باشــیم. امیدواریم این تغییر و تحولات 
کــه هرچند دیر و بدموقــع بود، اتفاقات 
خوبی را برای آینده استقلال رقم بزند. 
سرپرست استقلال در مورد جلسه اش 
با خطیر گفت: »مشکلاتی از سال قبل 
داریــم. بازیکنــان 50-40 درصد بیشــتر 
دریافتی نداشــتند. برخی بازیکنان باید 
قراردادشــان تمدیــد شــود. بایــد چنــد 
بازیکــن بــه تیــم اضافــه شــوند و همــه 
اینهــا نیــاز بــه زمــان دارد. متأســفانه مــا 
یــک هفتــه طلایــی را از دســت دادیــم. 
اســتارتش خــورده شــده، فکــر می کنــم 
امشــب یا فردا قرار اســت جلسه خوبی 
بیــن نکونــام و خطیر برگزار شــود و پس 
از آن خودشــان بهتــر می تواننــد جوابگو 

باشند.«
ســامره در خصــوص مطــرح شــدن 
اســامی مختلــف بــرای حضــور در تیــم 
اســتقلال، عنــوان کــرد: »این مســائل را 
خــود خطیــر بهتر و مســلط  تــر می تواند 
توضیــح بدهد. او کــم و بیش در جریان 
اتفاقــات اخیــر قــرار دارد. بــا اســتقلال 
ناآشــنا نیست. جزو بهترین گزینه هایی 
بود که وزارت می توانست انتخاب کند. 
امیدواریــم حمایــت کننــد و اتفاقــات 

خوبــی بــرای اســتقلال رقــم بخــورد.«
 

سقف قراردادها ما را از 
قهرمانی دور می کند

افشین پیروانی پس از اتمام قرعه کشی 
لیــگ برتــر فوتبــال اظهــار داشــت: 
»ناراحتیم که ســقف قرارداد گذاشــتند 
و قانونــی گذاشــتند کــه تیم هایــی کــه 
در آســیا حضــور دارنــد، آســیب ببیننــد. 
الان گفتنــد کــه لیــگ را جــوان کردیــم 
کــه میــزان دوندگــی زیــاد شــود. الان 
وحیــد امیــری کــه جــزو پیرترین هــای 

ماست ولی ماشاءالله بیشتر از جوانان 
مــی دود. کاش تصمیمــی کــه گرفتنــد، 
کارشناســانه تر بــود. کاری کــه انجــام 
ً پرســپولیس ضــرر  دادنــد، مطمئنــا
خواهــد کــرد. یــک مشــکلی کــه وجــود 
دارد، گفتنــد کــه 6+1 خارجــی اگــر 60 
درصــد بــازی نکنــد. اگــر بــه ایــن شــکل 
باشــد کــه می شــود لیــگ خارجــی. اگــر 
هم قرار اســت بازیکن خارجی نگیریم، 
چگونــه بــه عنــوان نماینــده ایــران در 
جــام باشــگاه های آســیا بــازی کنیــم. 
مــن فکــر می کنــم جلســه ای کــه برگزار 
کردنــد، بهتــر بود 2 فوتبالــی هم حضور 
داشــت. به هیــچ عنوان من ایــن قانون 
را قبــول نــدارم و فکــر می کنــم تصمیــم 

عجولانــه ای گرفتنــد.«
مدیــر تیــم فوتبــال پرســپولیس در 
خصــوص ســقف قراردادهــا گفــت: 
»شــفافیت مالــی؟ نــه، در تیم هایــی که 
هلدینــگ دارنــد و خصوصــی هســتند، 
اصــلاً چنیــن چیــزی رعایــت نمی شــود. 
ایــن قانــون فقــط بــه پرســپولیس و 
اســتقلال ضــرر می رســاند. در مجمــوع 
خیلــی از تیم هــا فراتــر کار می کننــد. 
ایــن قانــون را گذاشــتند کــه ایــن 2 تیــم 
از قهرمانــی دور شــوند. خــدا را شــکر 
مــا پرسپولیســیم و تیــم خوبــی داریــم. 
ایــن قانونــی که گذاشــتند بــرای بازیکن 

منطقــی نیســت.«
پیروانــی در خصــوص مســأله بیرانونــد 
گفــت: »یــک مســأله ای مطــرح کردنــد 
که پرســپولیس بمــب )نقل و انتقالاتی( 
ینطــور نیســت.  ا نــد. اصــلاً  می ترکا
پرســپولیس خودش بمب اســت. تمام 
بازیکنان وظیفه و تعهد دارند. هر کسی 
آمد، قدمش بر چشــم پرسپولیســی ها. 
مطمئــن باشــید کــه پرســپولیس آنقدر 
بزرگ اســت که فراتر از هر نامی خواهد 
بــود. مطمئــن باشــید کــه هــر کســی به 
پرســپولیس آمــده بــا دل آمده اســت.«

مدیــر تیــم فوتبــال پرســپولیس در 
خصــوص وضعیــت کریــم باقــری نیــز 
اظهــار داشــت: »کریــم باقــری ســرمایه 
لیســتی  تبا فو  . ســت ا لیس  پرســپو
تکرارنشــدنی اســت. دوســت عزیــز و 
صمیمی ما است و باشگاه نیز در تلاش 
اســت کــه او دوباره بــه مجموعه اضافه 

شــود. اتفاقــی افتاده کــه در حال حاضر 
در کنار ما نیســت ولــی من می گویم که 
آقا کریم حضورش به نفع تیم اســت.«

وی در خصوص برخی شــایعات که یک 
هــوادار متمــول باعــث شــده تــا کریــم 
باقری از جمع پرسپولیسی ها کنار برود، 
گفت:» پرســپولیس آنقدر بی در و پیکر 
نیســت که یــک نفــر بخواهــد اظهارنظر 
کنــد. صحبت هایی که شــده احساســی 
بوده است. هوادار متمول چندین سال 
اســت کــه می آیــد. ایــن هــوادار متمولی 
کــه می گوینــد زمــان بازیگــری خــود من 
دوســت صمیمی علی پروین بود و برای 
ســفری که ما داشــتیم، کمک کرد. الان 
هــم آمــده یــک مجموعــه فیزیوتراپــی 
درســت کــرده اســت. ایــن کــه بگوییــم 
یک هوادار باعث این کار شــده درســت 
نیست. یک هوادار چنین قدرتی ندارد. 

سوءبرداشــت شــده است.«
پیروانــی در خصــوص قرعه کشــی نیــز 
گفــت: »بازی هــا از هفتــه اول مهــم 
اســت. مــا پرسپولیســیم و 3 قهرمانــی 
داریــم. مطمئنــاً بــا تمــام تــوان می آییم 
که امســال نیز چنین نتیجه ای را کسب 

کنیــم.«
وی در خصــوص ورزشــگاه آزادی نیــز 
اظهــار داشــت: »بایــد از مجموعــه 
ورزشــگاه آزادی تشــکر کنــم کــه مــا را 
دعوت کرد، نیمکت ها را نشــان دادند. 
مــا بــه آنهــا گفتیــم کــه ایــراد این اســت 
کــه نیمکت هــا را خیلــی پاییــن بردنــد. 
مــن فکــر می کنــم خیلی خــوب در حال 
کار کــردن هســتند. ایــراد این اســت که 
ســال های گذشــته کاری نکردنــد ولــی 
الان 3 شــیفت کار می کننــد و بــه آنهــا 

خســته نباشــید می گویــم.«
 

دربی در هفته پنجم
بــا آغاز مراســم قرعه کشــی، تیم ها یکی 
یکــی رقبــای خــود را شــناختند. طبــق 
قرعــه دربی تهران در هفته پنجم برگزار 
خواهــد شــد. همچنیــن اســتقلال در 
هفتــه اول بایــد میهمــان صنعــت نفت 
آبــادان باشــد و پرســپولیس در آزادی از 

آلومینیــوم پذیرایــی خواهــد کرد.
 طبق اعلام سهیل مهدی، لیگ بیست 

و سوم از ۱2 مرداد آغاز خواهد شد.

 zخبر

ایمان گودرزی 
روزنامه نگار

    دوشنبه    19 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7347

اردوهای پرخرج برای 
تیم های »کشور 

چهار فصل«
ــد مکــرر ســران ورزش  ــه رغــم تأکی ب
ــرای  ــال ب کشــور و مقــام داران فوتب
پرهیز تیم های باشگاهی از سفرهای 
ــا نکــردن  ــر  ضــروری خارجــی و برپ غی
اردوهــای »پیــش  فصــل« خــود در 
ــن رســم  ــران، ای کشــورهای اطــراف ای
به تابســتان امســال هم بسط یافته 

است.
تراکتور و سپاهان تیم هایی هستند 
که تا این لحظه بار ســفر بســته و در 
ــد  زده ان اردو  همســایه  کشــورهای 
در  ــی  هــم طرح های ســرخابی ها  و 
ــد و اگر هنوز  ــن خصــوص ریخته ان ای
ــه اجــرا گذاشــته نشــده، به  ــه مرحل ب
این ســبب اســت که پول سفرشــان 
ــغ نجومــی جــذب  جــور نشــده و مبال
ــا را برای  ــازه، دســت آنه ســتاره های ت
ســایر اقدامات شــان بســته اســت. 
اگر برای بســیاری از کشورهای دیگر 
فصــل«  »پیــش  اردوهــای  ــی  برپای
کشــورهای  در  فصــل«  ــان   »می و 
ــر  دیگــر یــک ضــرورت اجتناب ناپذی
می نماید، به این ســبب اســت که از 
ــی بهــره نمی گیرند و  ــوع آب و هوای تن
در تابستان های گرم وادار به برقراری 
اردو در کشورهای خنک )مثل شمال 
ــا( هســتند و در زمســتان های  اروپ
خشک و سرد اروپا باید به امثال قطر 
و امارات بیایند که زمستان هایی بس 
معتدل و توأم با هوایی بهاری دارند. 
ــرای اینکــه معــروف به کشــور چهار  ب
فصل است و در اوج گرمای تابستان 
می توان به اردبیل و سرعین سردسیر 
ــز و همــدان نســبتاً خنک رفت  و تبری
زمســتانی  ســرمای  ــن  بالاتری در  و 
ــوان در هــوای تابســتانی و گــرم  می ت
کیش و قشــم و چابهار مســتقر شد، 
چرا میلیون ها میلیون تومان را صرف 
ــال  ــی در امث ــی اردوهــای تمرین برپای
ترکیه، ارمنستان و گرجستان کنیم؟ 
این سؤالی است که تیم های تشکیل 
ــن اردوها قطعاً پاســخی بر  ــده ای دهن
ــه  ــد و شــاید هــم هــر ســال ب آن ندارن
ــا از مواهــب  ــد ت ــن اردوهــا می رون ای
ویژه این مسافرت ها برخوردار شوند 
ــن اردوها فقــط بهانه ای  و برگــزاری ای
ــرای ســفرهای خارجــی »دوســتان«  ب

است.

سرخابی ها قرار گذاشتند؛ هفته پنجم منتظر باش!

به لیگ بیست و سوم خوش آمدید

هفته اول:

استقلال خوزستان - شمس آذر

نساجی - پیکان

هوادار - مس رفسنجان

نفت آبادان - استقلال

ملوان - ذوب آهن

گل گهر - فولاد

سپاهان - تراکتور

پرسپولیس - آلومینیوم

هفته دوم:

شمس آذر - هوادار

پیکان - گل گهر

مس رفسنجان - نساجی

استقلال - ملوان

آلومینیوم - استقلال خوزستان

فولاد - نفت آبادان

ذوب آهن - سپاهان

تراکتور - پرسپولیس

هفته سوم:

مس رفسنجان – شمس آذر قزوین

صنعت نفت آبادان – پیکان

هوادار – آلومینیوم اراک

نساجی مازندران – گل گهر سیرجان

سپاهان – استقلال

ملوان بندرانزلی – فولاد خوزستان

استقلال خوزستان – تراکتور

پرسپولیس – ذوب آهن

هفته چهارم:

آلومینیوم اراک – شمس آذر قزوین

پیکان – سپاهان

ذوب آهن – هوادار

نساجی مازندران – صنعت نفت آبادان

استقلال – استقلال خوزستان

گل گهر سیرجان – ملوان بندرانزلی

تراکتور – مس رفسنجان

فولاد خوزستان – پرسپولیس

هفته پنجم:

شمس آذر قزوین – نساجی مازندران

ملوان بندرانزلی – پیکان

هوادار – تراکتور

پرسپولیس – استقلال

استقلال خوزستان – ذوب آهن

صنعت نفت آبادان – گل گهر سیرجان

مس رفسنجان – آلومینیوم اراک

سپاهان – فولاد خوزستان

هفته ششم:

تراکتور – شمس آذر قزوین

پیکان – پرسپولیس

استقلال – هوادار

نساجی مازندران – آلومینیوم اراک

صنعت نفت آبادان – ملوان بندرانزلی

فولاد خوزستان – استقلال خوزستان

ذوب آهن – مس رفسنجان

گل گهر سیرجان – سپاهان

هفته هفتم:

شمس آذر قزوین – ذوب آهن

استقلال خوزستان – نساجی مازندران

هوادار – فولاد خوزستان

ملوان بندرانزلی – نساجی مازندران

مس رفسنجان – استقلال

سپاهان – صنعت نفت آبادان

آلومینیوم اراک – تراکتور

پرسپولیس – فولاد خوزستان

هفته هشتم:

فولاد خوزستان – شمس آذر قزوین

پیکان – مس رفسنجان

گل گهر سیرجان – هوادار

نساجی مازندران – سپاهان

استقلال – آلومینیوم اراک

ملوان بندرانزلی – پرسپولیس

صنعت نفت آبادان – استقلال خوزستان

ذوب آهن – تراکتور

هفته نهم:

شمس آذر قزوین – استقلال

هوادار – پیکان

تراکتور – نساجی مازندران

سپاهان – ملوان بندرانزلی

استقلال خوزستان – گل گهر سیرجان

پرسپولیس – صنعت نفت آبادان

مس رفسنجان – فولاد خوزستان

آلومینیوم اراک – ذوب آهن

هفته دهم:

پیکان – شمس آذر قزوین

صنعت نفت آبادان – هوادار

نساجی مازندران – ذوب آهن

استقلال – تراکتور

ملوان بندرانزلی – استقلال خوزستان

گل گهر سیرجان – مس رفسنجان

فولاد خوزستان – آلومینیوم اراک

سپاهان – پرسپولیس

هفته یازدهم:

شمس آذر قزوین – گل گهر سیرجان

آلومینیوم اراک – پیکان

هوادار – ملوان بندرانزلی

پرسپولیس – نساجی مازندران

ذوب آهن – استقلال

استقلال خوزستان – سپاهان

تراکتور – فولاد خوزستان

مس رفسنجان - صنعت نفت آبادان

هفته دوازدهم:

ملوان بندرانزلی – شمس آذر قزوین

پیکان – ذوب آهن

پرسپولیس – هوادار

نساجی مازندران – استقلال خوزستان

فولاد خوزستان – استقلال

صنعت نفت آبادان – آلومینیوم اراک

سپاهان – مس رفسنجان

گل گهر سیرجان – تراکتور

هفته سیزدهم:

شمس آذر قزوین – صنعت نفت آبادان

تراکتور – پیکان

هوادار – سپاهان

استقلال – نساجی مازندران

مس رفسنجان – ملوان بندرانزلی

استقلال خوزستان – پرسپولیس

ذوب آهن – فولاد خوزستان

آلومینیوم اراک – گل گهر سیرجان

هفته چهاردهم:

پرسپولیس – شمس آذر قزوین

پیکان – فولاد خوزستان

نساجی مازندران – هوادار

گل گهر سیرجان – استقلال

ملوان بندرانزلی – تراکتور

استقلال خوزستان – مس رفسنجان

صنعت نفت آبادان – ذوب آهن

سپاهان – آلومینیوم اراک

هفته پانزدهم:

شمس آذر قزوین – سپاهان

استقلال – پیکان

هوادار – استقلال خوزستان

فولاد خوزستان – نساجی مازندران

آلومینیوم اراک – ملوان بندرانزلی

تراکتور – صنعت نفت آبادان

مس رفسنجان – پرسپولیس

ذوب آهن – گل گهر سیرجان

از هفته شانزدهم تا سی ام نیز، جایگاه میزبان و میهمان تغییر خواهد کرد.



شکست تحقیرآمیز 
قطر مقابل پاناما

قطر در یک چهارم نهایی گلدکاپ 
شکست تحقیرآمیزی داشت و از 
این مسابقات کنار رفت. کارلوس 
کــی روش بعــد از بــرد روز آخــر 
مرحلــه گروهــی مقابــل مکزیــک 
وعــده داده بــود کــه تیمــش بــه 
دنبال قهرمانی در این مســابقات 
اســت، ولــی بامــداد یکشــنبه با 4 

گل مغلــوب پانامــا شــد.
مهمــان آســیایی مســابقات بــه 
دلیل محرومیت شش بازیکنش 
کــه در مرحلــه گروهــی دوکارتــه 
شــده بودنــد، بــازی را بــا ترکیــب 
متفاوتی شــروع کرد. قطر در این 
شــرایط نیمــه اول را بــا شکســت 
یــک بــر صفر بــه پایان بــرد. پاناما 
در نیمــه دوم برتــری اش را کامــاً 
دیکتــه کــرد و بــا هت تریــک 
اســماعیل دیــاز در تنهــا 9 دقیقــه 

کار قطــر را تمــام کــرد.
کــی روش بعــد از ایــن شکســت 
پانامــا را حریفــی سرســخت و 
باتجربــه دانســت و گفــت: »در 
هــر مســابقه بــه ســختی تــاش 
می کنیــم تــا بهتریــن بازی مــان را 
بــه نمایش بگذاریــم. بازیکنان ما 
آماده انــد کــه فوتبــال خوبــی بازی 
کننــد و هــواداران را خوشــحال 
کننــد. مــن بــه ســختی تــاش 
می کنــم کــه کیفیــت بازیکنــان 
قطــری را بالاتر ببرم تا آنها بتوانند 
بــا تیم هــای منطقه کونــکاکاف یا 
تیم هــای برتر اســیا رقابــت کنند. 
مــا می خواهیــم از تیم هــای تــراز 
اول آســیا باشــیم و بــرای رســیدن 
بــه ایــن ســطح بــه ســختی تاش 

خواهیــم کــرد.«
مربــی پرتغالی دربــاره داوری های 
ایــن مســابقات گفــت: »هــدف 
مســابقات این نیســت که داوران 
ســتاره شــوند. ســتارگان زمیــن 
بازیکنان هســتند و این رویه باید 

ادامــه پیــدا کنــد.«
کــی روش گفــت: »مــا میهمــان 
فوتبــال امریــکای شــمالی بودیــم 
و می خواســتیم از فوتبــال اینجــا 
بیاموزیــم تــا بازیکنــان مــا بتوانند 

پیشــرفت کننــد.«

قنبرزاده: لیگ جدید 
منظم تر خواهد بود

منصــور قنبــرزاده، نایب رئیــس 
دوم فدراسیون فوتبال در حاشیه 
برگزاری مراســم قرعه کشــی لیگ 
بیســت و ســوم گفــت: »برنامــه 
یــان فصــل  تــا پا  ً لیــگ تقریبــا
نیــم  ا مشــخص شــده و می تو
بــه  نســبت  شــیم  با ر  ا و میــد ا
ســال های قبــل منظم تــر برگــزار 
بشــود. مســابقات لیگ قهرمانان 
آســیا و فیفــادی در تقویــم دیــده 

شــده اســت.«
او دربــاره شــرایط ورزشــگاه آزادی 
و اینکــه آیــا ایــن ورزشــگاه بــه 
بازی هــای لیــگ قهرمانــان آســیا 
می رســد، تأکیــد کــرد: »ایــن در 
حــوزه بنــده نیســت. در لیــگ 
قهرمانــان آســیا در یــک فرصــت 
زمانــی ناظــران AFC ورزشــگاه را 
بررســی می کننــد. هــر باشــگاه در 
آســیا دو ورزشــگاه معرفــی کــرده 
اســت. اگــر اســتادیوم اول آمــاده 
نباشــد، تیــم در ورزشــگاه دوم بــه 

میــدان مــی رود.«
نایــب رئیــس دوم فدراســیون 
فوتبــال در واکنــش بــه ادعــای 
وزیــر ورزش مبنــی بــر اســتفاده از 
VAR در فصــل آینــده لیــگ برتــر 

گفــت: »بــه انــدازه کافــی دربــاره 
ســت.  ا شــده  VAR صحبــت 

یــم هســتیم و بیشــتر  مــا تحر
شــرکت ها شــرایط انجــام پــروژه 
را در کشــورمان ندارنــد. اتفاقــات 
خوبــی رخ داده اســت و رئیــس 
فدراســیون تمهیداتی ایجاد کرده 
کــه تــا نهایــی نشــده، بهتــر اســت 

صحبــت نکنیــم.«
قنبرزاده در پایان درباره وضعیت 
قــرارداد مربیــان تیــم ملــی و 
بازی هــای دوســتانه اظهــار کــرد: 
»بحــث تیم هــای ملــی در اختیــار 
نایــب رئیــس اول و دپارتمــان 

تیم هــای ملــی اســت.«
 

 zخبر

ویلفرید زاها

امیدواری لاتزیو

لاتزیو همچنان منتظر پاسخ مدیر برنامه ویلفرید زاها،  مهاجم انگلیسی است. 
قرارداد زاها در پایان فصل با کریستال پالاس به پایان رسید،  ولی این باشگاه 
انگلیســی به دنبال تمدید اســت. پاری ســن ژرمن دیگر مشتری این گلزن قهار 
محسوب می شود. آنچه لاتزیو را به جذب زاها امیدوار کرده،  پایان مذاکرات او 
با النصر عربستان است. مدیر برنامه زاها گفت که او پیشنهاد دستمزد سالانه 

20 میلیون یورو را رد کرده و همچنان می خواهد در بالاترین سطح بازی کند.

مائوریسیو پوچتینو

خواهان کمک به دله الی

دله الی یکی از ستارگان تاتنهام در دوره مربیگری مائوریسیو پوچتینو بود،  ولی 
در ســال های گذشــته افت شــدیدی داشــته و فصل گذشته حتی از بشیکتاش 
هــم کنــار گذاشــته شــد. پوچتینــو که حالا ســرمربی تاتنهــام شــده،  می خواهد 
بــه شــاگرد ســابقش کمــک کنــد؛ »امیــدوارم فرصــت داشــته باشــم بــه او زنگ 
بزنم،  چون او پسر فوق العاده ای است و می خواهم با او صحبت کنم و حرفش 

را بشــنوم. می خواهــم بــه او کمــک کنم،  چون هنوز جوان اســت.«

ژائو فلیکس

دوراهی بنفیکا و پاریس

ژائو فلیکس که تمایلی برای ادامه همکاری با دیه گو ســیمئونه ندارد باید 
از بیــن بنفیــکا و پــی اس جــی یــک تیــم را انتخــاب کنــد. او پــس از یــک نیم 
فصل حضور قرضی در چلســی به اتلتیکو برگشــته اما نه او خواهان ماندن 
اســت و نــه دیگو ســیمئونه تمایــل به حفظ ســتاره پرتغالــی دارد. تمرینات 
پیــش فصــل اتلتیکــو از امروز شــروع می شــود و ایــن بازیکن دوبــاره باید با 

ســیمئونه ملاقات کند.
 

3 آخرین اتفاقات ورزشی
زیر چاپ

اشتباهات داوران یکی از مشکات فوتبال ایران 
در ســال های گذشــته بــوده و در لیــگ بیســت و 
دوم هم تقریباً همه تیم ها به کیفیت قضاوت ها 
معتــرض بودنــد. بهتریــن راه حلــی که ایــن روزها 
در تمــام دنیــا بــرای کم شــدن اشــتباهات داوران 
انجام می شود، فناوری کمک داور ویدیویی است 
و در فوتبــال ایــران هــم مدت هاســت کــه نیــاز به 
آن احســاس می شــود. روز گذشــته وزیر ورزش و 
جوانان در حاشــیه بازدید از بازســازی ســکوهای 
ورزشــگاه آزادی خبر داد که در فصل جدید لیگ 

برتر فناوری VAR استفاده خواهد شد.
حمیــد ســجادی در حاشــیه بازدیــد روز گذشــته 
گفت: »بحث مربوط به کمک داور ویدیویی را به 
رئیس فدراســیون محول کــرده ام و در این مدت 
هــم اقدامات خوبی انجــام داده و به نتایج خوبی 
هم دست یافته اند، به طوری که قول های خوبی 
به من از طرف این عزیزان داده شده است. ظاهراً 
 VAR در فصلــی کــه پیــش رو داریــم قرار شــده از
استفاده شود، اگر مجدد به مشکل برنخوریم.«

یکی از مشکاتی که ورود VAR را به تأخیر انداخته 
تحریم هــا علیــه ایران اســت، ولی ســجادی تأکید 
کرد که قرار نیست تحریم مانعی در این راه باشد: 
»درباره بحث تحریم ها چیزی به من گفته نشده 
است اما چیزی که است اینکه کمک داور ویدیویی 
زیاد است. امیدوارم دوباره در رسانه ملی برای من 
داســتان درســت نکنید چــون گفتــه امVAR ، زیرا 

در تمام دنیا به آن چنین چیزی گفته می شود.«
سجادی اضافه کرد: »همین کمک داور ویدیویی 
شرکت های مختلفی هستند که آن را دارند و حتی 
تولیــد و بهره بــرداری می کننــد. خود شــرکت های 
دانش بنیــان خیلــی راحت می توانند آن را برای ما 
طراحی و راه اندازی کنند. مهم این است که فیفا 
بتواند با این شرکت ها کار و قالب استانداردسازی 

آنها را تأیید کند.«
وزیــر ورزش دربــاره برنامه فدراســیون بــرای ورود 
ایــن فنــاوری گفت: »آگاه هســتم تــاج مذاکرات، 
اقدامات و بررسی های خوبی انجام داده است، هر 
چند که قرار بود در نیم فصل دوم لیگ بیســت و 
دوم از این سیستم استفاده شود. البته نیم فصل 
دوم به اتمام رســید و وارد فصل جدید می شــویم 
امــا بــاز ماننــد نیم فصــل دوم لیگ گذشــته که به 
اطاع من داده بودند، فدراســیون ان شــاءالله در 
این فصل از کمک داور ویدیویی بهره مند خواهد 

شد.«
ســجادی در پایان گفت: »امیدوارم این اتفاق رخ 

دهد. ما اگر هر کمکی از دست مان بر بیاید انجام 
می دهیم. خود دوســتان هم در شــرکت توســعه 
و تجهیــز عاقه منــد بــه انجــام ایــن کار هســتند 
امــا نیازمنــد منابــع مالی خوبی هســتند. البته در 
نهایت کار فنی و قرارداد آن را باید محول کنیم به 
فدراسیون فوتبال، اگر چه تاج اقدامات خوبی در 

این راستا انجام داده است.«
 

تاج قولی نداده است
ماه هــای گذشــته  در  هــم  فدراســیون  رئیــس 
مصاحبه هایــی درباره ورود VAR به فوتبال ایران 
داشــت، ولــی هرگــز در این باره قولــی نداد و فقط 
ابراز امیدواری کرد که لیگ بیست و سوم با حضور 

کمک داور ویدیویی برگزار شود.
او 10 تیر در مصاحبه  دیگری از مشــکات تحریم 
بــرای ورود VAR بــه ایــران گفــت و توضیح داد که 
باید از امکانات فیفا برای حل این مشــکل کمک 
گرفــت: »مــا یک مانعی از جهــت تحریم ها داریم 
ولــی فدراســیون الان ارتباطــات خوبــی دارد. من 
دنبال این هســتم که VAR را به یک شــکلی وارد 
کنم. ما دو ســال از پروژه فوروارد اســتفاده نکرده 
بودیم. پروژه فوروارد ســهمیه ای نیســت و ما باید 
پــروژه را تعریــف کنیــم و فیفــا پولــش را بدهد. ما 
می خواهیــم پــول آن دو ســال را زنــده کنیــم و در 
تاشیم که VAR را از فیفا بگیریم چون در آفریقای 
جنوبی و چند کشور آفریقایی دیگر هم این کار را 
کردند. ان شاءالله قولی را که دادیم بتوانیم عملی 
کنیــم . موانــع ما ســاده نیســت و نبایــد مثل بقیه 

کشورها به ما نگاه کرد.«
تاج دیروز در مراسم قرعه کشی در این باره گفت: 
»امیدوارم VAR امسال در لیگ خودمان داشته 
باشــیم. فدراســیون تمام تاش خود را می کند تا 
این سیســتم از آغاز لیگ اســتفاده شــود. انتظار 
داشــتیم یــک نفــر از دولــت موانــع ورود VAR را 
بگویــد. آوردن ایــن سیســتم و انتقال پول بســیار 
سخت است و مشکات عدیده ای در این زمینه 
داریم. فدراسیون با کمک فیفا تاش می کند که 
ایــن کار انجــام شــود و VAR یکــی از ضرورت های 

اصلی لیگ امسال است.«
اختافــی کــه در روایت ســجادی و تاج وجود دارد 
ایــن تردید را بوجود مــی آورد که ورود VAR چقدر 
جدی اســت و در فاصله یک ماه تا شــروع فصل 
جدیــد چقــدر می توانیم نســبت به اضافه شــدن 
این فناوری و کم شدن اشتباهات داوران امیدوار 

باشیم.

در ابتدای فصل 
نقل و انتقالات 

ذهنیت من این بود 
که فوتبالم را در 

خارج از ایران ادامه 
دهم اما شرایط 

حضور در تیم های 
خارجی برای من 

به وجود نیامد. با 
صراحت می گویم 

که با هیچ باشگاه 
دیگری صحبت 
نکردم و هیچ 

پیشنهاد مالی به 
باشگاه های دیگر 

نداشتم. در این 
مدت تیترهای بدی 
درباره من کار شد و 

من دوست ندارم 
چهره فوتبالی ام 
بین مردم خراب 

شود
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روایت متفاوت وزیر ورزش و رئیس فدراسیون 

تاج: مشکلات انتقال پول داریم

سجادی: VAR به 
فصل جدید می رسد

رضــا اســدی از خریدهــای جدیــد ســپاهان اســت 
کــه بــه اردوی ایــن تیــم در ترکیــه اضافــه شــده. او 
در مصاحبــه بــا رســانه باشــگاه دربــاره انتقالــش به 
تیــم اصفهانــی صحبت کــرد. نکته مهــم حرف های 
اســدی ایــن بــود که فقط با ســپاهان مذاکره کرده و 
ایــن برخــاف ادعای علی امیری اســت که گفته بود 
ایــن بازیکــن پیشــنهاد اســتقال را رد کرده اســت.

اسدی گفت: »خیلی خوشحال هستم که بار دیگر 
به تیم خودم بازگشتم. من دوران نونهالی خود را در 
سپاهان گذراندم و در باشگاه سپاهان رشد کردم، 
آمــوزش دیــدم و خوشــحالم کــه دوباره به ســپاهان 
بازگشــتم. وقتــی 1۳ ســالم بــود بــا حمایــت آقــای 
ســاکت، مدیرعامــل وقــت ســپاهان به تیــم اضافه 
شدم و آن زمان برای اولین بار بود که به یک نونهال 
اجازه ورود به ســپاهان داده شــد. آن زمان خانواده 
مــن و باشــگاه به توانــم اعتماد کردند و خوشــحالم 

که توانســتم خودم را به ســپاهان نشــان دهم.«
او دربــاره دلایــل انتخــاب ســپاهان اضافــه کــرد: 
»بالاخــره مــن در ایــن باشــگاه آموزش دیدم، رشــد 
کــردم و رفتــم و در فوتبال ایران حضور داشــتم و در 
زمانی خارج از کشور بازی کردم و با تجربه بیشتری 
بــه ســپاهان بازگشــتم تــا بتوانــم به ایــن تیم کمک 
کنــم. همه شــرایط ســپاهان را از ابتدا می دانســتم 
و بــا توجــه بــه اینکه در این تیم رشــد کــردم، بخوبی 
می دانــم کــه وضعیــت ســپاهان بــه چــه شــکل 
اســت. شــرایط آکادمی ســپاهان را بخوبی دیده ام 

و مدیریــت باشــگاه را می شناســم.«
 او دربــاره رونــد مذاکــرات گفــت: »زمانــی که فصل 
تمــام شــد بــه تیــم ملــی دعــوت شــدم و تمرکــزم بر 
اردوی تیــم معطــوف بود. وقتی برگشــتم، ســپاهان 
تنهــا تیمــی بــود کــه بــا آن مذاکــره کــردم و بــا هیــچ 
تیمــی مذاکــره نداشــتم و نه با تیمــی صحبت کردم 
و نــه پیشــنهاد مبلــغ خاصــی بــه تیمــی دادم. در 
روزهــای گذشــته مســائلی مطــرح شــد امــا مــن بــا 
هیــچ باشــگاهی صحبــت نکــردم و ســپاهان تنهــا 
باشــگاهی بود که با آن مذاکره داشــتم. به هر حال 
مدیرعامل باشــگاه ســپاهان آقای ساکت بود و این 
موضــوع دلیــل مهمــی بــرای تــداوم مذاکــره مــن بــا 

ســپاهان بــود.«
مهاجــم جدیــد ســپاهان ادامــه داد: »در ابتــدای 

فصــل نقــل و انتقــالات ذهنیــت من ایــن بود که 
فوتبالــم را در خــارج از ایــران ادامــه دهــم امــا 

شــرایط حضور در تیم هــای خارجی برای من 
بــه وجود نیامد بنابراین زمانی که از ســوی 
مدیرعامل باشــگاه ســپاهان پیشنهاد را 
دریافــت کردم، شــرایط به نحوی پیش 
رفت که با باشــگاه مذاکــرات جدی را 
صــورت دهــم و قــراردادم را به امضا 
برســانم. بــا صراحــت می گویم که 
بــا هیچ باشــگاه دیگــری صحبت 
نکردم و هیچ پیشــنهاد مالی به 
باشــگاه های دیگــر نداشــتم. 
در ایــن مــدت تیترهــای بــدی 
دربــاره مــن کار شــد و مــن 
دوست ندارم چهره فوتبالی ام 
بین مردم خراب شود زیرا تنها 

صحبت من با باشــگاه سپاهان 
بــود کــه بــا ایــن باشــگاه هــم بــه 

توافق رســیدم.«
او درباره همکاری با مورایس 
گفــت: »مورایــس مربــی 
بزرگــی اســت کــه در اروپا و 
در تیم های بزرگ آسیایی 
کار کــرده و جام هــای 
مختلفی به دســت آورده 
اســت و مربــی بســیار 

بزرگــی بــه شــمار مــی رود. 
مــن بــا ایشــان صحبــت کــردم و 
شــرایط تیــم و وظایــف مــرا برای 

مــن توضیح دادند و خوشــحال هســتم که امســال 
در ســپاهان حضــور دارم و بــا ایشــان کار می کنــم.«

اسدی با اشاره به بازیکنان اضافه شده به سپاهان 
گفت: »زمانی که خواستم سپاهان را انتخاب کنم، 
همــه چیــز را در کنــار هم در نظر گرفتم و بخشــی از 
آن بازیکنان سپاهان بودند. خوشبختانه تیم سال 
گذشــته ســپاهان هنــوز حفــظ شــده و تیــم خیلــی 
بــزرگ و قابــل احترامــی بــرای لیــگ بــوده کــه با یک 
بدشانســی قهرمانــی از دســت ســپاهان رفــت امــا 
همه می دانند که سپاهان یکی از بهترین تیم های 
لیــگ به شــمار می رفته اســت. حالا کــه بازیکنان را 
در کنــار هــم می بینم، به نظرم ســپاهان خریدهای 
خوبــی داشــته و بازیکنــان گذشــته خــود را در تیــم 
حفــظ کــرده و بــه نظــرم در کنــار هــم بتوانیــم یــک 

اتفــاق مهــم را رقــم بزنیم.«
او دربــاره حضــور هــواداران ســپاهان در بازی هــای 
ایــن تیــم هم گفــت: »هواداران ســپاهان بــرای من 
بســیار باارزش هســتند و از بهترین هــواداران لیگ 
برتر محســوب می شــوند. من در دوران نوجوانی ام 
بــه همــراه بقیــه بازیکنــان بــه بازی هــای ســپاهان 
می آمدیــم و مســابقات را تماشــا می کردیــم. ایــن 
شور و هیجان هواداران سپاهان را از نزدیک تماشا 
کرده ام و امیدوار هســتم که امســال و در این فصل 
هــواداران ســپاهان مثــل همیشــه کنارمان باشــند 
و بــه مــا کمک کننــد. امیــدوارم هواداران ســپاهان 
بخصــوص در شــرایط ســخت و زمانــی کــه بــه آنهــا 
نیاز داریم، بتوانند به ما و تیم حریف فشــار بیاورند 
تا بتوانیم برنده مســابقات باشــیم. هــواداران عزیز 
ســپاهان، از اینکه به خانه خودم بازگشــتم، بســیار 
خوشــحالم. امیــدوارم در 
کنــار شــما و با هــم، یک 
فصــل رؤیایــی را رقــم 

بزنیــم.«

تکذیب ادعای مدیران سابق استقلال

رضا اسدی: فقط با 
سپاهان مذاکره کردم
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 مدیران استقلال 
باید موضوع یامگا 
را جدی بگیرند و در 
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این بازیکن از چنگ 
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ــر  ــه مهلکــی ب ــن یامــگا ضرب ــن کوی رفت
پیکــر باشــگاه اســتقلال خواهــد بــود و 
مســئولان جدیــد بایــد بــه ســرعت در 
راســتای پرداخــت بدهی هــای مالــی 
ایــن بازیکــن اقــدام کننــد تــا او طبــق 
توافقاتــی کــه بــا باشــگاه اســتقلال 
داشــته، نتوانــد یکطرفــه قــراردادش را 

فســخ و از ایــن باشــگاه بــرود.
یامــگا جــزو اولیــن بازیکنانــی بــود کــه 
در دور جدیــد تمرینــات اســتقلال 
حاضــر شــد تــا بــه همــه نشــان دهــد 
از حرفه ای گــری کافــی بــرای ادامــه 
فعالیــت در ایــن باشــگاه برخــوردار 
اســت و بــا وجــود اینکــه مطالباتــش 
در زمــان مقــرر پرداخــت نشــده امــا 
در تمرینــات شــرکت می کنــد تــا بابــت 
غیبــت خــود آســیبی بــه باشــگاه وارد 

یــد. نیا
یامــگا از زمــان حضــورش در اســتقلال 
همواره انضباط کاری را در این باشگاه 
رعایــت کــرده اســت. او زمانــی کــه در 
ترکیــب بــود، بهتریــن عملکــرد ممکــن 
را از خــود بــه جــا گذاشــت و حــالا هم که 
بــرای دیــدار بــا خانــواده اش بــه فرانســه 
رفتــه، در زمــان تعییــن شــده بــه ایــران 
بازگشــت و حتــی اجــازه نــداد آب در 
دل هــواداران ایــن باشــگاه بابــت قطــع 
همــکاری احتمالــی  اش تــکان بخــورد.

او همین حالا در شــرایطی با اســتقلال 
ز  ا بخشــی  کــه  می کنــد  یــن  تمر
مطالباتش را دریافت نکرده، حال اگر 
ــان خارجــی  ــد کــه بازیکن ــاد بیاوری ــه ی ب
ســابق اســتقلال در شــرایط مشــابه چه 
داســتان هایی را بــرای ایــن باشــگاه بــه 
وجــود می آوردنــد، بــه رفتــار متواضعانــه 

یامــگا پــی می بریــد.
بــی هیــچ تعارفــی می تــوان یامــگا را 
در ردیــف بهتریــن بازیکنــان تاریــخ 

باشــگاه اســتقلال از لحــاظ عملکــرد 
فنــی و اخلاقــی قــرار داد و از دســت 
دادن ایــن بازیکــن کــه قابلیــت بــازی 
در تمــام پســت های جنــاح راســت را 
ــوک پیــکان  ــد در ن دارد و حتــی می توان
هجومــی تیمــش بــازی کنــد، خطایــی 

بــزرگ محســوب می شــود.
یامــگا نــه فقــط بــا مجموعه کنونی زمان 
قابــل توجهــی اســت کــه همــکاری دارد 
و بــا ویژگی هــای فنــی هم تیمی هایــش 
بــه خوبــی آشــنا اســت بلکــه بــا مهــرداد 
محمــدی، مهاجــم تــازه وارد اســتقلال 
نیــز در پرتغــال هم تیمــی بــوده و بــه 
خوبــی بــا خصوصیــات ایــن بازیکــن نیــز 

آشــنایی دارد.
یامــگا و محمــدی در تیــم دپورتیــوو 
آوس بــا یکدیگــر هم تیمــی بودنــد 
و حتــی ســابقه بــازی در کنــار هــم را 
دارنــد و از ایــن حیــث مانــدن یامــگا 
در ترکیــب اســتقلال می توانــد بــه 
هماهنگــی بیشــتر در خــط حملــه 

مــد. اســتقلال بینجا
شــاید بــه دلیــل همیــن ســوابق اســت 
کــه نکونــام هــم قصــد دارد از یامــگا 
بــه عنــوان یکــی از بازیکنــان هجومــی 
در کنــار محمــدی اســتفاده کنــد تــا از 
ظرفیت هــای گلزنــی ایــن دو بازیکــن 
در لیــگ بیســت و ســوم نهایــت بهــره 

را ببــرد.
حــال تصــور کنیــد بــه دلیــل پرداخــت 
نشــدن مطالبــات یامــگا، اســتقلال 
ــا یکــی از  چنیــن بازیکنــی را کــه حتــی ب
خریدهــای مهمــش هم تیمــی بــوده، از 
دســت بدهد و آنگاه چه مشــکلاتی در 

ایــن تیــم ایجــاد خواهــد شــد.

یامگا مأموریت بزرگ خطیر
بــا توجــه بــه تهدید هایــی کــه از جانــب 
یامــگا اســتقلال را در بــر گرفتــه بایــد 
از مدیــران جدیــد باشــگاه اســتقلال 
توقــع داشــت بــه ســرعت در راســتای 
پرداخــت بدهــی ایــن بازیکــن اقــدام 

کننــد تــا او بــر اســاس توافقاتــی کــه 
ــن تیــم  ــی از ای ــه جدای داشــته مجــاز ب
نشــود. بــرای یامــگا پیــدا کــردن تیــم 
در همیــن باشــگاه های حاشــیه خلیــج 
فــارس کــم نیســت. ضمــن اینکــه 
اگــر یامــگا بخواهــد یکــی از تیم هــای 
مدعــی ایرانــی را بــرای ادامــه فعالیــت 
حرفــه ای خــود انتخــاب کنــد، به راحتی 
ایــن انتقــال را بــه ســود خــود انجــام 
خواهــد داد. بــه همیــن دلیــل مدیــران 
اســتقلال بایــد موضــوع یامــگا را جــدی 
بگیرنــد و در اولویت هــای کاری خــود 
قــرار دهنــد تــا ایــن بازیکــن از چنــگ 
ــان بتوانــد در  اســتقلال نپــرد و همچن
ترکیــب آبی هــا بــه میــدان بــرود. البتــه 
حفــظ یامــگا و پرداخــت مطالباتــش 
در اولویــت کاری مدیــران جدیــد قــرار 
ــه ســادگی اجــازه  دارد و بعیــد اســت ب
ــه ایــن بازیکــن داده شــود و  ــی ب جدای
به طور قطع مســئول جدید اســتقلال 

اقداماتــی انجــام خواهــد داد.

ماموریت بزرگ خطیر شروع شد

یامگا خط قرمز استقلال

سیلوا

شاکی جدید

مسئولان جدید باشگاه استقلال کار بسیار دشواری درمواجهه با طلبکاران 
دارنــد. عــلاوه بــر بدهی هــای بــه جــا مانــده از گذشــته باید به یک شــکایت 
جدیــد اشــاره داشــت کــه به زودی برای اســتقلال دردسرســازخواهد شــد. 
رافائــل ســیلوا، مدافــع برزیلــی اســتقلال بابــت مطالبــات خــود از باشــگاه 
اســتقلال شــکایت خواهــد کــرد. اگــر مســئولان کنونــی اســتقلال زود بــه 

موضــوع رســیدگی کننــد، مشــکل حــادی ایجاد نخواهد شــد.

محمدنادری

نکونام قطعی نیست

ســرمربی اســتقلال روی جــذب محمــد نــادری قطعــی نیســت. نــه اینکــه 
ســرمربی اســتقلال از لحــاظ فنــی ایــن بازیکن را قبول نداشــته باشــد، این 
طور نیســت. ترافیک در پســت دفاع چپ باعث شــده ســرمربی اســتقلال 
پیگیــر جــذب ایــن بازیکــن نباشــد. البتــه نادری در پســت دفــاع میانی هم 
بازی می کند اما اولویت ســرمربی اســتقلال داشــتن یک مدافع تخصصی 

بــرای ایــن پســت اســت و بــرای همین شــانس نادری کم شــده.

بهزاد غلامپور

درانتظار گلر یک

بهــزاد غلامپــور در روزهــای گذشــته تمرینــات ســفت و ســختی بــا علیرضــا 
رضایی و سینا سعیدی فر انجام داده است. این دو دروازه بان ترجیح دادند 
فصــل جدیــد هــم در این باشــگاه باقی بمانند امــا بهزاد غلامپــور در انتظار 
مشــخص شــدن دروازه بان اول این تیم اســت. از ســویی بحث جذب یک 
گلر خارجی اســت و از ســوی دیگر بازگشــت ســید حســین حســینی به یک 

موضــوع جدی تبدیل شــده اســت.

 عضو پنجم هیأت مدیره 
چه کسی است؟

در انتظار معرفی 
 یک مدیر جدید 

در استقلال
بــا وجود اضافه شــدن علی خطیر 
بــه هیــأت مدیــره امــا همچنــان 
تعــداد اعضــای هیــأت مدیره این 
باشگاه چهار نفر هستند. با توجه 
بــه اینکــه تعــداد اعضــای هیــأت 
مدیــره یــک باشــگاه بایــد فــرد 
باشــد،  در روزهــای آتی حتماً یک 
عضو جدید به باشــگاه اســتقلال 
اضافه خواهد شد. گفته می شود 
عضو پنجم هیأت مدیره باشــگاه 
اســتقلال را قــرار اســت وزارت 
ورزش و جوانــان انتخــاب کنــد. 
ینکــه ســازمان  بــا توجــه بــه ا
خصوصی ســازی روی حضــور 
خطیر در هیأت مدیره و تصاحب 
صندلــی سرپرســتی مدیرعاملــی 
تأکید داشــت،  عضو پنجم را باید 
وزارت ورزش و جوانــان انتخــاب 
کنــد کــه هنــوز دربــاره اینکــه چــه 
فــردی بــه ایــن ســمت منصــوب 
شــود،  تصمیم گیری نهایی اتخاذ 
نشــده اســت. شــاید عضــو پنجم 
هیــأت مدیــره باشــگاه اســتقلال 
یــک فــرد ورزشــی باشــد و شــاید 
هــم وزارت ورزش تصمیــم بگیرد 
فــردی را در ایــن ســمت قــرار 
دهــد کــه در همیــن وزارتخانــه 

مســئولیت دارد.
 

 سعادتمند 
حامی خطیر

یکــی از مدیــران ســابق باشــگاه 
اســتقلال کــه رابطــه خوبــی بــا 
خطیــر دارد انتصــاب او به ســمت 
سرپرســت مدیرعاملــی باشــگاه 
اســتقلال را تبریــک گفــت تــا 
نشــان بدهــد از تصمیــم اخیــر 
وزارت ورزش و جوانان و همچنین 
ســازمان خصوصی ســازی کامــلاً 
راضــی اســت. البتــه خطیــر هــم 
خودش برای مصطفی آجورلو یک 
اســتوری منتشــر کــرد و بــه نوعــی 
از مدیرعامــل ســابق اســتقلال 
رخصــت طلبیــد. ایــن بــدان معنــا 
اســت کــه برخــی مدیــران ســابق 
اســتقلال نســبت بــه خطیــر زاویه 
ندارنــد امــا اینکه همــه افرادی که 
در ایــن ســمت بودنــد بــا حضــور 
خطیــر موافــق باشــند،  مشــخص 
نیســت و در دراز مــدت مشــخص 
خواهــد شــد کــه نســبت بــه ایــن 
انتخــاب چــه اســتراتژی انتخــاب 

خواهنــد کــرد.
 

 انتقاد روشن 
 از انتخاب 

سرپرست جدید
حسن روشن نسبت به انتخاب 
علی خطیر به عنوان سرپرســت 
مدیرعاملــی باشــگاه اســتقلال 
انتقــاد کــرده اســت. روشــن کــه 
همــواره ســاز مخالــف دارد، در 
دوران مدیریــت حجــت کریمی 
از او حمایــت می کــرد. درحالــی 
کــه بســیاری از جریان هــا در 
باشــگاه اســتقلال کریمــی را 
فاقــد تجربه کافــی برای هدایت 
باشــگاه اســتقلال می دانســتند 
امــا روشــن حامــی کریمــی بــود 
و حــالا بــه صــف اول مخالفــان 
خطیــر پیوســته و گمــان می رود 
کــه منتظر اولین فرصت اســت 
تــا دایــره انتقاداتــش از خطیــر 
را افزایــش دهــد. البتــه بهتــر 
اســت کــه در شــرایط فعلــی کــه 
اســتقلال نیــاز بــه آرامــش دارد،  
پیشکســوتانی همچون روشــن 
مراعات حال اســتقلال را بکنند 
تــا قدری کار بــه جلو حرکت کند 
و بعــد از اینکــه نتایــج اســتقلال 
بــه حــدی رســید کــه نیــاز بــه 
ارزیابــی بــود،  دربــاره عملکــرد 
مدیریــت و حتــی کادر فنــی نظر 
بدهنــد. درحــال حاضر هــر نوع 
اظهارنظــری ممکن اســت برای 
اســتقلال مشــکلات بیشــتری 

ایجــاد کنــد.

در نشســـتی کـــه میـــان علـــی ســـامره و علـــی خطیـــر برگـــزار شـــد، سرپرســـت تیـــم اســـتقلال بـــه سرپرســـت 
مدیرعاملـــی ایـــن باشـــگاه دربـــاره حفـــظ کیفیـــت چمـــن ورزشـــگاه ناصرحجـــازی هشـــدارهایی داد و از 
سرپرســـت مدیرعاملـــی ایـــن باشـــگاه خواســـت حتـــی المقـــدور یـــک زمیـــن تمریـــن دیگـــر برای اســـتقلال 
فراهـــم شـــود تـــا کادر فنـــی و بازیکنـــان در فصـــل ســـرما بـــا مشـــکل کمبـــود زمیـــن تمریـــن مواجـــه نشـــوند 
و بتواننـــد بـــا خیـــال آســـوده تمریـــن کننـــد. یکـــی از طرح هـــای نکونـــام بـــرای کمـــپ ناصرحجـــازی تعبیـــه 
چنـــد زمیـــن چمـــن مطلـــوب در کنـــار زمیـــن چمـــن اصلـــی بـــود تـــا کمتـــر بـــه زمین هـــای تمریـــن آســـیب 
وارد شـــود. متـــدی کـــه در اغلـــب تیم هـــای حرفـــه ای جهـــان رعایـــت می شـــود و معمـــولاً ســـعی شـــده از 
چنـــد زمیـــن تمریـــن اســـتفاده شـــود تـــا همیشـــه یـــک زمین هـــای تمرینـــی ســـالم بمانـــد. ســـامره نیـــز در 
صحبت هایـــی کـــه بـــا مســـئول مدیریتـــی جدیـــد باشـــگاه اســـتقلال داشـــته نســـبت بـــه ایـــن موضـــوع 
تأکیـــد کـــرده اســـت. ســـامره بایـــد در طـــول فصـــل ایـــن ارتبـــاط را بـــا مدیـــران باشـــگاه اســـتقلال حفـــظ 
ـــر داشـــت  ـــا خطی ـــه ســـامره بعـــد از نشســـتی کـــه ب ـــط تیـــم و مدیریـــت باشـــد. البت ـــه نوعـــی راب ـــد و ب کن
باشـــگاه اســـتقلال را بـــدون صحبـــت بـــا خبرنگارانـــی کـــه مقابـــل در باشـــگاه ایســـتاده بودنـــد، تـــرک کـــرد.

یکـــی از اولویت هـــای نکونـــام بعـــد از انتخـــاب سرپرســـت مدیرعاملـــی باشـــگاه اســـتقلال عقـــد قـــرارداد 
ـــه توافق هایـــی  ـــرای حضـــور در اســـتقلال ب ـــا آنهـــا ب ـــا مربیـــان خارجـــی اســـت کـــه او از مدت هـــا قبـــل ب ب

دســـت یافتـــه اســـت.
 نکونـــام بـــا یـــک مربـــی تمریـــن دهنـــده و یـــک مربـــی بدنســـاز بـــرای حضـــور در اســـتقلال بـــه توافـــق 
ـــاری رســـانند امـــا اوضـــاع آشـــفته مدیریتـــی باشـــگاه  ـــه او ی ـــار رحمتـــی و رجبـــی ب ـــا در کن ـــود ت رســـیده ب
اســـتقلال ســـبب شـــد ایـــن پـــروژه بـــه بن بســـت بخـــورد و افـــرادی کـــه نکونـــام بـــا آنهـــا مذاکـــره کـــرده 
نتواننـــد بـــه اســـتقلال ملحـــق شـــوند. حـــالا بـــا آمـــدن علـــی خطیـــر انتظـــار اســـت کـــه بســـرعت در راســـتای 
جـــذب مربیـــان خارجـــی اســـتقلال اقـــدام شـــود. نکونـــام در ایـــن راســـتا بـــا مســـئول جدیـــد باشـــگاه 
اســـتقلال صحبت هایـــی انجـــام داده و تأکیداتـــی بـــه او کـــرده اســـت. بایـــد دیـــد خطیـــر در ایـــن راســـتا 
اقدامـــی انجـــام خواهـــد داد یـــا اینکـــه موضـــوع جـــذب مربـــی خارجـــی را کـــه خواســـته مهـــم نکونـــام 
ـــر در باشـــگاه اســـتقلال بســـیار  ـــه خطی ـــه حـــال خـــود رهـــا خواهـــد کـــرد. اقدامـــات اولی از او اســـت را ب
مهـــم اســـت و مســـئول جدیـــد ایـــن باشـــگاه بایـــد در راســـتای تقویـــت ایـــن تیـــم بســـرعت قـــدم بـــردارد 

ـــرود. ـــن از کـــف ن ـــا فرصـــت بیـــش از ای ت

حساسیت سرپرست استقلال 

سامره نگران ازبین رفتن کیفیت زمین
خواسته سرمربی برآورده خواهد شد؟

تأکید نکونام به جذب مربیان خارجی
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 نامجو: بیرانوند
 72 ساعت طلایی را 

از استقلال  گرفت
 مجیدنامجـو مطلـق بازیکـن سـابق 
استقلال درباره انتخاب علی خطیر 
به عنـوان سرپرسـت مدیرعاملـی 
اسـتقلال گفت:»خطیـر پیـش از 
ایـن در اسـتقلال حضـور داشـته 
و بـا فضـای ایـن تیـم آشناسـت و 
می توانـد بـه اسـتقلال کمـک کنـد. 
پیشـنهادم بـه سرپرسـت جدیـد 
ایـن اسـت کـه هرچـه زودتـر بـه تیـم 

سروسـامان دهـد.«

نقل و انتقالات 
استقلال را چطور 
ارزیابی می کنید؟

ه  ر بـا یـن  ا ر  د مطلـق  مجـو  نا
گفت:»اسـتقلال عملکـرد خوبـی 
در فصـل نقـل و انتقـالات نداشـته 
و همیـن نارضایتـی کادر فنـی و 
هـواداران را در پـی داشـته اسـت. 
اسـتقلال بایـد سـریع دسـت بـه 
کار شـود و مهره هـای مـورد نیـاز 
را در خطـوط مختلـف جـذب کنـد. 
اگـر اسـتقلال در ادامـه فصـل 
نقل وانتقالات کاری نکند، مشکل 
خواهد داشـت. هواداران هم حق 
دارنـد اعتـراض کننـد.« بازیکـن 
سـابق اسـتقلال دربـاره تـلاش ایـن 
تیـم بـرای جـذب بیرانونـد و ناکامـی 
در ایـن مسـیر گفـت:»از ابتـدا هـم 
معلوم بود که بیرانوند به استقلال 
نخواهـد آمـد و همیـن باعـث شـد 
کـه آبی هـا ۷۲ سـاعت طلایـی را در 
نقل وانتقـالات از دسـت بدهنـد.« 

بیانی: سازمان 
خصوصی سازی دلش 

به حال استقلال 
نسوخته است

بق  زیکـن سـا نـی با  شـاهین بیا
اسـتقلال درباره اسـتعفای مدیران 
یتـی  ه اسـتقلال و نارضا باشـگا
هـواداران از وضعیـت تیـم گفـت: 
سـتقلال همیشـه مشـکلاتی  ا «
از ابتـدای هـر فصـل داشـته امـا 
امسـال سـنگ تمـام گذاشـتند 
و بـا استعفای شـان همـه چیـز را 
به هـم ریختنـد. نـه تنهـا بازیکنـان 
جدیـد نگرفتیـم بلکـه نفـرات سـال 
گذشته را هم حفظ نکردیم. باعث 
تأسـف اسـت که اسـتقلال بخواهد 
فصـل را بـا ایـن شـرایط شـروع کند. 
سـازمان خصوصی سـازی دلـش به 

حـال اسـتقلال نمی سـوزد.«
پیشکسـوت اسـتقلال بـا اشـاره 
م  نـا د نکو ا نـدن جـو تنهـا ما بـه 
گفت:»نکونام به تنهایی نمی تواند 
کاری کند. امسـال سـرمربی زودتر 
انتخاب شد ولی او باید ابزار داشته 
باشـد تـا کاری کنـد. تیمـی کـه 
مهره هـای سـال گذشـته اش حفـظ 
نشـده و بازیکنـان جدیـدی بـه آن 
شـکل جـذب نشـده اند، نمی توانـد 
وضعیـت مطلوبـی داشـته باشـد. 
نکونـام مربـی باهـوش و حرفـه ای 
اسـت و بـا ایـن وضعیـت نمی توانـد 

ادامـه دهـد.«
 

جلسه دو 
پیشکسوت با 

معاون وزیر
 از آنجایـی کـه هـواداران به شـدت 
حـت  را نا سـتقلال  یط ا ز شـرا ا
ر  حضـو بـا  شـنبه  ز  و ر نـد  د بو
مقابـل وزارت ورزش گلایـه خـود 
را بـه گـوش وزیـر رسـاندند و از 
پیشکسـوتان اسـتقلال خواستند 
صـدای هـواداران را بـه گـوش وزیر 
برسـانند. در همیـن راسـتا داوود 
حقدوسـت و مهـدی فنونـی زاده 
روز گذشـته جلسـه ای بـا معـاون 
وزیـر داشـتند و از او خواسـتند 
بـه مشـکلات اسـتقلال رسـیدگی 
کنـد. فنونـی زاده بـه هـواداران 
اسـتقلال بعـد از ایـن نشسـت 
وعـده داد اوضـاع و احـوال تیـم 

بهتـراز گذشـته شـود.

 zمصاحبه و خبر

میثم منیعی

انتقاد از قربانزاده

 طــی ایــن چنــد وقــت اخیــر قربانــزاده رئیــس ســازمان خصوصی ســازی بارهــا 
مصاحبه کرده و ســعی داشــته با ارائه ســند و مدرک مســئولان استقلال را بابت 
بدهی هــای ایــن باشــگاه مقصــر جلــوه دهــد، ایــن رفتــار قربانــزاده باعث شــده 
تا پیشکســوتان اســتقلال از او گلایه داشــته باشــند. روز گذشــته منیعی گلایه 
خــود را رســماً از قربانــزاده اعلام کرد. منیعی مدعی اســت کــه قربانزاده به جای 
رسیدگی به کارهای خود ،فقط در پی این است که علیه استقلال صحبت کند.

محمدحسین مرادمند

مذاکره با استقلال

 محمدحسین مرادمند دفاع وسط استقلال که به شدت از نیمکت نشینی 
در این تیم ناراحت بود نمی خواســت قراردادش را با اســتقلال تمدید کند، 
امــا بــا تغییــر مدیریــت و کادر فنی اســتقلال نظر او عوض شــد و قرار اســت 
به زودی با اســتقلال وارد مذاکره شــود. مرادمند به زودی با خطیر مذاکره 
می کنــد تــا خــودش را برای حضور در اســتقلال آماده کند. بــه احتمال زیاد 

مرادمند در اســتقلال می ماند.

علیرضا خطیر

 شروع به کار

 علیرضــا خطیــر شــنبه شــب به عنــوان مدیرعامــل جدید اســتقلال معرفی 
شــد تا از این پس او کارهای تیم اســتقلال را به دســت بگیرد. خطیر صبح 
دیروز در دفتر باشــگاه حاضر شــد و رســماً کارش را با اســتقلال شروع کرد. 
این روزها اوضاع و احوال تیم اســتقلال آشــفته اســت و خطیر کار سختی را 
پیش رو خواهد داشــت. هواداران اســتقلال امیدوار هســتند که ارتباطات 

قــوی مدیرعامل جدید اســتقلال بتواند مشــکلات این تیــم را کم کند.

وضعیت به وجود 
آمده جواد نکونام 

را به شدت نگران 
آینده تیمش کرده و 
به همین دلیل او از 

سرپرست مدیرعاملی 
باشگاه استقلال 
خواست مذاکرات 

اولیه با امیرحسین 
حسین زاده را انجام 

دهد تا شاید این 
بازیکن که اکنون در 

باشگاه شارلروای 
بلژیک حضور دارد، به 

استقلال برگردد
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حتــی اگــر تمــاس علــی خطیــر بــا 
مهــدی قایــدی نتیجــه مطلوبــی بــه 
همــراه داشــته باشــد، بــاز هــم زوج 
طلایــی اســتقلال کــه فصــل پیــش 
گل هــای پرشــماری بــه ثمــر رســاند، 
دیگــر در ترکیــب آبی هــا حضــور 
نخواهــد داشــت. گرچــه توافــق بــا 
مهــدی قایــدی نیــز بســیار دشــوار 
اســت و باشــگاه اماراتــی خواســتار 
مبلــغ قابــل توجهــی اســت کــه در 
تــوان باشــگاه اســتقلال نیســت و بــه 
احتمــال فــراوان ایــن بازیکــن نیــز از 

کــف اســتقلال پریــده اســت.
ــام بــه مدیــران ســابق اســتقلال  نکون
تأکیــد کــرده بــود کــه دســت کم یکــی 
از ایــن دو بازیکــن فصــل بعــد در 
اســتقلال باشــند. هر چند که ترجیح 
ســرمربی اســتقلال ایــن بــود کــه هــر 
دو بازیکــن در ترکیــب تیمــش بــرای 
فصــل بعــد باشــند امــا جدایــی محبــی 
و حضور او در روســیه تمام امیدهای 
سرمربی استقلال را بر باد داد و از آن 
ســو نیــز بعیــد اســت کــه تــلاش علــی 
خطیــر بــرای جلــب رضایــت مهــدی 
قایــدی بــه ســرانجام خوشــی برســد و 
اســتقلال بــه ســمتی بــرود کــه بتوانــد 
قایــدی را در ترکیــب فصل آینده خود 
داشــته باشــد تــا یکــی از زوج طلایــی 
آبی هــا فصــل بعــد هــم در ترکیــب 
تیــم نکونــام حضــور داشــته باشــند.

وضعیــت بــه وجــود آمــده جــواد 
نکونــام را بــه شــدت نگــران آینــده 
تیمــش کــرده و بــه همیــن دلیــل او 
از سرپرســت مدیرعاملــی باشــگاه 
اســتقلال خواســت مذاکــرات اولیــه 
ــا امیرحســین حســین زاده را انجــام  ب
دهــد تــا شــاید ایــن بازیکــن کــه اکنون 
در باشــگاه شــارلروای بلژیــک حضــور 

دارد، بــه اســتقلال برگــردد.
کــرات  باشــگاه اســتقلال در مذا
خــود بــا ســران شــارلروای بلژیــک 
اعــلام کــرده قــادر اســت تــا 500 
هــزار دلار بــرای آزادی ایــن بازیکــن 
بپــردازد. معــادل ریالــی ایــن عــدد 

ــارد تومــان خواهــد شــد کــه  ۲5 میلی
رقــم قابــل توجهــی اســت. امــا جالــب 
توجــه اســت کــه ســران باشــگاه 
شــارلروای بلژیــک اعــلام کرده انــد کــه 
حســین زاده را تنهــا در ازای دریافــت 
800 هــزار دلار آزاد خواهنــد کــرد.

اگــر قوانیــن ســازمان لیــگ کــه اخیــراً 
بــه باشــگاه ها ابــلاغ شــد را لازم الاجــرا 
یــد  نیــم، باشــگاه اســتقلال با بدا
رضایتنامــه دائــم حســین زاده را از 
باشــگاه شــارلروای بلژیک بگیرد و به 
همیــن دلیــل دســت آبی هــا آنچنــان 
باز نیست که بازیکن خودشان را که 
بعــد از درخشــش در فصــل قهرمانــی 
مــورد توجــه ایــن تیــم بلژیکــی قــرار 
گرفــت بــا توافــق قرضــی بازگرداننــد و 
یــا بایــد باشــگاه بلژیکــی را به دریافت 
500 هــزار دلار راضــی کننــد و یــا اینکــه 
بــاز هــم ســر کیشــه را شــل کننــد تــا 
شــاید حســین زاده مرهمــی باشــد بــر 
زخــم عمیــق جدایــی محبــی و قایدی.

***

در ماجــرای انتقــال حســین زاده 
بــه باشــگاه شــارلروای بلژیــک یــک 
موضــوع قابــل تأمــل اســت. ســؤال 
ایــن اســت کــه چــرا در زمــان انتقــال 
ایــن بازیکــن بــه باشــگاه بلژیکــی 
مســئولانی کــه قــرارداد را امضــا 
کردند، بندی در قرارداد حســین زاده 
قــرار ندادنــد کــه اگــر ایــن بازیکــن 
خواســته بــه باشــگاه ســابق خــود 
ــا کمتریــن هزینــه ممکــن  بازگــردد، ب
باشــد؟ آنهــا کــه کار انعقــاد قــرارداد 
را بــه عهــده داشــتند، می توانســتند 
مبلغــی را مشــخص کننــد تــا در 
ــاره  ــی کــه اســتقلال دوب شــرایط کنون
دســت نیــاز بــه ســمت حســین زاده 
دراز کــرده و از آن ســو باشــگاه 
بلژیکــی نیــز ارقــام قابــل توجهــی را 
بــرای آزاد کــردن ایــن بازیکــن در 
نظــر بگیــرد. اینکــه معمــولاً مدیــران 
باشــگاه اســتقلال از مواضــع پاییــن 
بــه ســراغ بازیکنــان ســابق خــود 
کــه در لیگ هــای خارجــی شــاغل 
هســتند می رونــد از جملــه اتفاقــات 
شــگفت انگیز در باشــگاه اســتقلال 
اســت کــه بایــد چنیــن بدعت هایــی 
در باشــگاه اســتقلال برچیده شــود تا 

لااقــل در قرارداد هــای فی مابیــن بــا 
طرف هــای خارجــی امتیازاتــی از ایــن 
دســت گرفتــه شــود تــا دســت کــم 
بازیکنــی کــه در باشــگاه اســتقلال 
رشــد و پــرورش یافتــه اگــر دوبــاره 
قصــد بازگشــت داشــت، بــدون 
هزینــه یــا بــا کمتریــن هزینــه ممکــن 

باشــد.
گفتــه می شــود علــی خطیــر در 

عقــد قراردادهــای بین المللــی 
تجربــه بســیاری دارد و از 
قــی  حقو رد  ا مــو عهــده 

برخواهــد آمــد کــه بایــد 
دیــد اگــر عمــر او تــا 
جایــی قــد داد کــه در 
چنیــن شــرایطی قــرار 
بگیــرد آیــا می توانــد 
امتیــازات کافــی را 

از تیم هــای خواهــان 
ل  ســتقلا ا ن  یکنــا ز با
دریافــت کنــد یــا خیــر؟!

25 میلیارد برای بازگرداندن بازیکن خودمان!

حسین زاده، مرهم زخم جدایی محبی؟

با روی کار آمدن مدیران جدید در باشگاه استقلال قرار است روند نقل وانتقالاتی این باشگاه به سرعت 
انجـام شـود. درهمیـن راسـتا علـی خطیـر، سرپرسـت مدیرعاملـی باشـگاه اسـتقلال قصـد دارد در روز های 
باقی مانده زمینه سـاز حضور برخی بازیکنان شـود که مدیران سـابق موفق به جذب آنها نشـدند. یاسـین 
سـلمانی کـه فصـل پیـش را بـا باشـگاه سـپاهان اصفهـان سـپری کـرد، بـا پیشـنهاد قابـل توجهـی از سـوی 
باشـگاه اسـتقلال مواجـه اسـت و اگـر مدیـران ایـن باشـگاه وقـت را از کـف ندهنـد، می توانند ایـن بازیکن را 
طی ۴8 سـاعت آینده به خدمت بگیرند. سـلمانی برای حضور در اسـتقلال چراغ سـبز نشـان داده و حتی 
بـه طرف هـای اسـتقلال گفتـه دوسـت دارد فصـل بعـد در ایـن باشـگاه بـازی کنـد، امـا به شـرط آنکه شـرایط 

مالی لازم برای او فراهم شـود و باشـگاه اسـتقلال بتواند در این راسـتا اقدامات سـریعی انجام دهد.
گفته می شـود مدیر برنامه های یاسـین سـلمانی از مدیران باشـگاه اسـتقلال خواسـته پیش پرداخت عقد 
قـرارداد را آمـاده کننـد تـا او ایـن بازیکـن را بـه باشـگاه اسـتقلال ببـرد و بـه توافقـات شـفاهی جنبـه عملـی 

ببخشـد و درنهایـت ایـن بازیکـن را اسـتقلالی کنـد.
سلمانی یکی از بازیکنان مورد نظر تیم ملی هم هست و از لحاظ فنی وضعیت مطلوبی دارد.

پیش قرارداد یاسین آماده می شود؟

سلمانی به استقلال نزدیک شد
بـاز هـم مسـئولان ورزش وعـده داده انـد کـه وی ای آر وارد لیـگ برتـر ایـران می شـود. فصلـی کـه گذشـت پـر 
بـود از مسـائل حاشـیه ای داوری و در نهایـت هـم مسـائل بـازی فینـال جـام حذفـی ناکامی هـای ایـن صنـف 
را کامـل کـرد. اسـتقلال در فصلـی کـه گذشـت بـا ارائـه مـدارک اعـلام کـرد بیشـترین ضربـه را از مسـائل و 
حواشـی داوری خـورده اسـت و از کمیتـه داوران و فدراسـیون خواسـت فکـری بـه حـال اشـتباهات مکـرر 

داوران لیـگ برتـر بکنـد.
 تمام پیشکسـوتان هم بر این اصل معتقد هسـتند که تنها سیسـتم رادیویی می تواند منجی لیگ باشـد. 
امـا بارهـا مسـئولان ورزش قـول دادنـد کـه ایـن سیسـتم وارد ایـران می شـود امـا آنهایـی کـه دسـتی بـر آتش 
دارنـد معتقـد هسـتند کـه ایـن سیسـتم بـه ایـن زودی هـا وارد ایـران نمی شـود. بایـد قبـل از ورود وی ای آر بـه 
لیگ برتر تمام زمینه ها برای حضور چنین تکنولوژی فراهم باشد. نخستین آیتمی که در این زمینه مهم 
اسـت داشـتن اینترنت پرسـرعت اسـت که فعلاً چنین امکاناتی در دسـت مسـئولان برگزاری مسـابقات 
نیسـت. مسـئولان برگـزاری لیـگ وعـده داده انـد کـه وی ای آر در لیـگ برتـر بـه زودی اسـتفاده می شـود، امـا 
مخاطـب ایـن فوتبـال نبایـد ایـن وعده هـا را جـدی بگیرنـد و تمـام حسـاب های سرانگشـتی نشـان می دهـد 

لیـگ ایـران فعـلاً شـرایط ورود سیسـتم را ندارد.

باز هم وعده وی ای آر

لیگ شرایط سیستم رادیویی را ندارد

 zسوژه

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار



 نوزدهمین دوره رقابت های قهرمانی 
آسیا از 30 تیر تا اول مرداد 1402 )21 تا 
23 جولای 2023( در ملاکای مالزی برگزار 
می شود. رقابتی حساس و انگیزه بخش 
برای ملی پوشان کاراته کشورمان که 
بعد از المپیک 2021 توکیو چند سالی 
بواسطه حواشی که پیرامونشان وجود 
داشت، خیلی نتوانستند نتایج درخشان 
گذشته را تکرار کنند. حالا اما شاگردان 
سید شهرام هروی قرار است با توپ 
پر عازم رقابت های قهرمانی آسیا شده 
و دست پر به کشور بازگردند. در این 
مسیر حضور »علی دایی« اسطوره 
فوتبال ایران و برترین گلزن جهان که 
رفاقتی دیرینه با هروی سرمربی تیم ملی 
کاراته کشورمان دارد، در اردوی پایانی 
قبل از اعزام کاراته کاها، ضمن روحیه 

بخشیدن به ملی پوشان، قول مساعد 
برای دادن یک پاداش قابل توجه در 
صورت قهرمانی کاراته در دوئل آسیایی 
به آنها داد. وعده ای روحیه بخش از سوی 
ستاره تکرارنشدنی تاریخ فوتبال ایران که 
به قول هروی پای پرواز کاروان اعزامی 
کاراته به ملاکا مالزی باعث افزایش 
انگیزه و روحیه بچه ها شد. به این بهانه 
با سرمربی تیم ملی کاراته گفت و گوی 
کوتاهی داشتیم که در ادامه آن را مرور 

می کنیم.
 

من و دایی رفیق قدیمی هستیم
سید شهرام هروی، سرمربی شناخته 
شده و موفق تیم ملی کاراته کشورمان 
در خصوص حضور انرژی بخش و سرزده 
علی دایی در اردوی پایانی تیم ملی کاراته 
مردان اعزامی به رقابت های قهرمانی 
آسیا در مالزی می گوید: »حقیقتاً با 
علی دایی اسطوره فوتبال و ورزش ایران 
رفیق قدیمی هستیم. علی خیلی به من 
لطف دارد و همیشه ابراز علاقه خود را 
برای حضور در اردوی تیم ملی کاراته و 

دیدار با ملی پوشان به من گفته بود. 
من هم قلباً دوست داشتم تا او که 
یک الگوی تمام عیار پهلوانی، اخلاقی 
و ورزشی ورزش و فوتبال ایران است، 
سرتمرین بچه ها بیاید و باعث ارتقای 
روحیه ملی پوشان کشورمان شود. اما 
هر بار که می خواستیم این اتفاق رخ 
دهد، یک اتفاق غیرقابل پیش بینی 
رخ می داد که باعث به تعویق افتادن 
حضور علی دایی در تمرین تیم ملی 
کاراته می شد. نهایتاً این اتفاق خوش 
یمن برای کاراته، روز گذشته رخ داد و 
همه چیز برای حضور علی در اردوی تیم 
ملی فراهم شد. خداراشکر حضور او به 
بچه های تیم ملی یک روحیه مضاعف 
داد تا قبل از اعزام به مسابقات قهرمانی 
آسیا مهیاتر از قبل عازم مالزی شویم.«

»علی« قول داد قهرمان شویم 
به بچه ها پاداش بدهد

ســرمربی تیــم ملــی کاراتــه کشــورمان 
در خصــوص اینکــه آیــا علــی دایــی پــس 
از حضــور در اردوی تیــم ملــی کاراتــه 

بــه کاروان اعزامــی کشــورمان قــول 
پــاداش هــم داد یــا خیــر تأکیــد دارد: 
»بلــه، علــی دایــی انســان ســخاوتمند 
و بزرگ منشــی اســت. او محــال اســت 
جایــی بیــن ورزشــکاران حاضــر شــود 
و بــه آنهــا هــم از نظــر روحــی و هــم از 
لحــاظ مالــی انــرژی مضاعــف ندهــد. 
علــی بــه بچه هــا قــول داد اگــر بتوانیــم 
نتایــج خوبــی در مســابقات آســیایی 
ــی آســیا  کســب کــرده و ســکوی قهرمان
را بــه تســخیر خــود درآوریــم، قطعــاً بــرای 
ــاداش مالــی خوبــی در نظــر  تیــم یــک پ
خواهــد داشــت. البتــه بیــش از موضــوع 
مالــی، همیــن حضــور علــی در اردو و 
صحبت هــای انگیزشــی و روحیه بخــش 
او بــه بچه هــای کاراتــه و کادرفنــی انــرژی 
ــا در رقابت هــای پیــش  مضاعفــی داد ت
رو بــا جــان و دل بــرای کســب ســکوی 
قهرمانــی بــه مصــاف رقبــای خــود برویم. 
امیــدوارم کــه بتوانیــم بــه قولــی کــه بابت 
قهرمانــی دادیــم جامــه عمــل بپوشــانیم 
و بــا کســب بهتریــن نتیجــه آوردگاه 

آســیایی مالــزی را تــرک کنیــم.«

ملی پوشان کاراته مهیای 
افتخارآفرینی در ملاکا هستند

سرمربی تیم ملی کاراته در پایان با اشاره 
به شرایط روحی و ایده آل ملی پوشان 
قبل از پایان مرحله نهایی اردوی کاراته 
پای پرواز به رقابت های قهرمانی آسیا 
می گوید: »ما به عنوان کادرفنی هر آنچه 
که در توان داشتیم برای آماده شدن و 
روحیه گرفتن بچه های ملی پوش خرج 
کردیم. از الان به بعد قطعاً همه چیز 
اول دست خداست و بعد هم شرایط 
ملی پوشان در روز مسابقه. اما من 
به عنوان سرمربی تیم ملی از شرایط 
آمادگی و انگیزشی بچه ها راضی هستم 
و امید زیادی به کسب نتایج ایده آل 
توسط ملی پوشان کاراته در رقابت های 
قهرمانی آسیا در مالزی دارم. ما هفته 
آینده به ملاکای مالزی میزبان برگزاری 
این دوره از رقابت های آسیایی اعزام 
می شویم. امیدوارم که بتوانیم دست 
پر از این آوردگاه به کشور برگردیم تا 
شرمنده اهالی کاراته و هواداران کاراته 

نشویم.«

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال
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تیم ملی کاراته 
کشورمان قرار است 

هفته آینده تهران 
را به مقصد ملاکای 

مالزی میزبان برگزاری 
نوزدهمین دوره 

رقابت های قهرمانی 
آسیا ترک کند. تیمی 

نسبتاً متحول و جوان 
شده که البته امید 
زیادی به درخشش 

ورزشکارانش در این 
آوردگاه وجود دارد. 

حضور علی دایی ستاره 
پرافتخار فوتبال ایران 
در تمرین ملی پوشان 
و وعده او برای دادن 

پاداش مالی قابل 
قبول به کاراته کاها در 

صورت کسب عنوان 
قهرمانی، اتفاقی 
ویژه و امیدبخش 

است که بیش از پیش 
باعث ارتقای روحیه 

ملی پوشان و درخشش 
آنها در این دوره از 
رقابت ها می شود.

ZOOM

انتخابات فدراسیون کشتی باید 22 تیر 
برگزار شود اما حالا اخباری منتشر شده 
که شاید این انتخابات به تعویق بیفتد. 
تعویق انتخابات فدراسیون کشتی و به 
سرپرستی کشیده شدن آن هرگز به 
سود کشتی نیست اما ظاهراً عده ای 
سخت به دنبال این کار هستند که 
شاید پافشاری و اصرار آنها نتیجه بخش 
هم باشد. کشتی بازی های آسیایی و 
مسابقات قهرمانی جهان را در پیش 
رو دارد اما حالا قرار است انتخابات 
فدراسیون کشتی به دلیل برگزار نشدن 
انتخابات کمیسیون های ورزشکاران و 

مربیان به تعویق بیفتد. تعویق انتخابات 
یعنی به سرپرستی کشیده شدن کشتی 
و این یعنی بلاتکلیفی ورزش اول که 
دودش در نهایت به چشم تمام ورزش 

می رود. 
طبیعی است که فدراسیون کشتی در 
برگزاری انتخابات دو کمیسیون دچار 
اشتباه شده و باید هزینه آن را بپردازد 
اما گناه کشتی گیران که مدتی را در 
آرامش سپری کرده بودند و حالا باید وارد 
دوران سخت سرپرستی شوند چه بوده؟ 
برگزار نشدن انتخابات یعنی در نزدیکی 
زمان برگزاری مسابقات قهرمانی جهان 

و بازی های آسیایی کشتی ایران وارد 
یک پروسه سخت و نفسگیر می شود، 
یک خودزنی به تمام معنا. کمتر از یک 
سال دیگر به بازی های المپیک زمان 
باقی مانده و مشخص نیست که اگر 
پروسه سرپرستی شروع شود تا چه زمانی 
ادامه پیدا کند اما کشتی یک تجربه تلخ 
از این بابت دارد و آن هم به سال 2011 
برمی گردد که مرحوم حجت الله خطیب 
به جای یزدانی خرم سرپرست فدراسیون 
کشتی شد؛ این تجربه می گوید؛ دوران 
سرپرستی یعنی یک سردرگمی کشنده 
برای کشتی اما چه کسی هست که از 

این سردرگمی خوشحال باشد؟ البته در 
نهایت وزارت ورزش مجبور است طبق 
اساسنامه فدراسیون کشتی یا علیرضا 
دبیر را به عنوان سرپرست معرفی کند 
و یا نایب رئیسش، حمید سوریان را اما 
همین هم مشکلات زیادی را به وجود 
می آورد. بهتر است که وزارت ورزش 
فرجه ای را در این باره بدهد تا انتخابات 
کمیسیون ها برگزار شود و خیلی زود هم 
انتخابات به سرانجام برسد. شاید 10 روز 
و یا دو هفته زمان برای این کار هم کافی 
باشد اما باید دید تصمیم وزارت ورزش و 

جوانان در این باره چیست.

 شهرام هروی: حضور  علی  دایی
به بچه های کاراته روحیـــــــــه داد

شهریار به ملی پوشان: پاداش تان با من

انتخاباتی که تعویقش به ضرر همه  است

چه کسی از بلاتکلیفی کشتی خوشحال می شود؟

 zسوژه

 zخبر

 آغاز اردوی فرنگی 
با ۲ غایبِ مصدوم

تیم ملی فرنگی که قرار است با 
مهدی احدی در 55 کیلو،  امید 
آرامی در 60 کیلو،  شاهین بداغی و 
دانیال سهرابی در 72 کیلو،  محمد 
ناقوسی در 77 کیلو،  وحید دادخواه 
در 97 کیلو و امیر قاسمی منجزی 
و علی اکبر یوسفی در 130 کیلوگرم 
طی روزهای آینده عازم مجارستان 
شود،  دور جدید تمرینات خود را 
در کمپ تیم های ملی آغاز کرد. این 
تیم 21 تیر راهی آخرین تورنمنت 
رنکینگ دار اتحادیه جهانی خواهد 
شد. مهدی بالی و ابوالفضل مهدوی 
دو کشتی گیری هستند که به دلیل 
آسیب دیدگی در این اردو حضور 

ندارند.
 

 ورود کمیته انضباطی 
به اعتراض گل گهر

کشتی گیران 
محروم می شوند؟

همچنین  و  یی  نیمه نها مرحله 
پایانی لیگ دسته اول کشتی آزاد 
با حاشیه های زیادی همراه بود 
و بیشتر تیم ها نسبت به عدم 
همراهی برخی کشتی گیران شان 
در این مرحله حساس اعتراض 
داشتند. یکی از این تیم ها گل گهر 
سیرجان بود که به مرحله پایانی 
راه پیدا کرده بود اما سرپرست این 
تیم عنوان کرد حسین ابوذری و علی 
اکبرپور تعمداً این تیم را در مسابقه 
سوم چهارمی همراهی نکرده و 
ساک شان را بسته و اردوی تیم را 
ترک کرده اند. حمید یاری رئیس 
سازمان لیگ فدراسیون کشتی 
گفت: »مسئولان سیرجان می گویند 
دو کشتی گیرشان نیامدند،  اگر 
آنها برای کمیته انضباطی مدرک 
بیاورند و طبق مستندات این را ثابت 
کنند که تعمداً کشتی نگرفته اند، 
قطعاً با آنها برخورد خواهد شد و 
حداقل از حضور در لیگ برتر محروم 
می شوند.«  اگر گل گهر سیرجان 
بت کند که دو کشتی گیرش  ثا
بی دلیل این تیم را در مرحله پایانی 
لیگ دسته اول همراهی نکرده اند،  
ممکن است آنها از حضور در لیگ 

فصل آینده محروم شوند.

»تهران« میزبان 
فینال قهرمانی کشور 

فانکشنال فیتنس
به گزارش روابط عمومی کمیته 
ل  فینا ؛  فیتنس ل  نکشنا فا
ر  کشو نی  ما قهر ت  بقا مسا
فانکشنال فیتنس در دو بخش 
آماتوری و حرفه ای و همچنین 
ین ها  بهتر ین  بهتر ت  بقا مسا
یزه بزرگ تیمی  بقات جا )مسا
دو نفره کشوری( طی روزهای 
21 تا 23  چهارشنبه تا جمعه )
و  ن  تهرا نی  با میز به  ه (  تیرما
مجموعه ورزشی شهدای کن 
برگزار می شود. بر این اساس 21 
تیرماه کمیته فنی مسابقات آیتم 
رقابت ها را به تیم های شرکت 
کننده اعلام کرده و سپس رقابت 
بین منتخبین در گروه های اعلام 
شده در روزهای 22 و 23 تیرماه به 
ترتیب در فینال مقدماتی و اصلی 
از ساعت 17 عصر برگزار می شود.

لازم به ذکر است مرحله اول تا 
سوم تست )آنلاین( این دوره 
از رقابت ها با حضور 27 استان 
پیگیری شد که در نهایت 10 تیم 
دو نفره در بخش حرفه ای و 5 
تیم دو نفره در بخش آماتوری به 
فینال راه پیدا کردند. همچنین 
نشست  نخستین  ست  ا ر  قرا
خبری انجمن فانکشنال فیتنس 
ایران، با حضور احمد گواری و 
و  ئی )سرپرست  مظفر علیشا
سرپرست دبیرکلی فدراسیون 
آمادگی جسمانی(، عسگر آزادیان 
نجمن فانکشنال  )سرپرست ا
فیتنس( و تنی چند از قهرمانان 
و مسئولین این مجموعه روز 
چهارشنبه از ساعت 10 صبح در 
سالن همایش پارک گفت و گوی 

تهران برگزار شود.

حسین نهرودی:

موسوی به تیم اضافه می شود

سرمربی تیم ملی بوکس درباره غیبت موسوی در اردوی تیم ملی گفت: 
»شاهین موسوی به خاطر مشغله شخصی در ترکیب تیم نیست. به تازگی 
دایی او که قبلاً مربی اش بوده به ایران بازگشته و به درخواست موسوی مدتی 
تمریناتش را با او پیگیری  می کند. این موضوع مورد موافقت ما قرار گرفت. 
انتخابی بین شاهین موسوی و سالار رادمرد برگزار شد که موسوی یک 
باخت و یک برد به دست آورد. موسوی بزودی در ترکیب تیم قرار می گیرد.«

پیمان جان:

در جهانی دست و پا بسته نیستیم

ملی پوش دسته ۱۰۹ کیلوگرم ایران در خصوص جهانی عربستان و المپیک 
گفت:» مسابقات سختی را در عربستان داریم؛ چون گزینشی المپیک هست 
و همه مدعیان در این رقابت ها حضور دارند اما تیم ایران هم دست و پا بسته 
نیست. همه بچه ها مصمم هستند و با اراده تمرین می کنند تا در عربستان 
بهترین باشند. حضور در المپیک آرزوی هر ورزشکاری است، ولی با توجه 

به کم شدن اوزان در المپیک شرایط خیلی سخت است.«

هادی رضایی:

با همه قدرت نرفتیم اما قهرمان شدیم

هادی رضایی با اشاره به قهرمانی تیم ملی والیبال نشسته گفت:»ایران یک 
سطح بالاتر از حریفان بود و بدون مشکل قهرمان شد. بازی های خوبی ارائه 
کردیم و با وجود اینکه با همه قدرت مان نیز به قزاقستان نرفته بودیم، اما 
شرایط را به گونه ای مدیریت کردیم که با قدرت قهرمان شویم. باید سنجش 
کاملی از این عملکرد داشته باشیم تا به نتیجه خوبی برسیم. اصل موضوع این 
است که والیبال نشسته ایران از پتانسیل و ظرفیت بسیاری برخوردار است.«

رضا عباسپور
روزنامه نگار

 zمصاحبه

   دوشنبه    19 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7347 



انعکاس اخبار ورزش ایران
7منهای فوتبال

 zبانوان

ســیما لیموچــی بــه شــدت از کاهــش 
ســهمیه مــردان و حــذف تیــم بانــوان 
پاراتنیــس روی میــز در بازی هــای 

پاراآســیایی هانگــژو انتقــاد کــرد.
نجمــن  ا ئیــس  ر لیموچــی  ســیما 
پاراتنیــس روی میــز دربــاره تصمیــم 
اخیــر کمیتــه ملــی پارالمپیــک گفــت: 
»بــا توجــه بــه فعالیــت بیــش از ۶۰۰ 
ورزشــکار پاراتنیــس در ۲۲ کلاس 
ایســتاده و نشســته در بخــش زنــان 
و مــردان، اختصــاص تنهــا ۴ ســهمیه 
بــه بازیهــای پاراآســیایی هانگــژو چیــن 
واقعــاً کــم اســت و هیــچ تناســبی در 

ــاره وجــود نــدارد. انتظــار داریــم  این ب
تعــداد ســهمیه ها افزایــش پیــدا 
ــا اشــاره  کنــد.« لیموچــی همچنیــن ب
بــه وضعیــت تیــم بانــوان ادامــه داد: 
ــا توجــه بــه سیاســت کمیتــه ملــی  »ب
پارالمپیــک مبنــی بــر اعــزام تنهــا 
ورزشــکاران شــانس کســب مــدال بــه 
بازی هــای پاراآســیایی هانگــژو چیــن،  
در حــال حاضــر تنهــا شــرایط اعــزام 
۴  ورزشــکار مــرد در تنیــس روی میــز 
بــه ایــن بازی هــا فراهــم شــده و زنــان 
چــون رنکینــگ جهانــی ندارنــد امــکان 
اعــزام بــه بازی هــای پاراآســیایی را 

ندارنــد.«
 رئیــس انجمــن تصریــح کــرد: »بحــث 
مــدال آوری را قبــول دارم امــا معتقــدم 
بایــد توجــه ویــژه ای بــه ایــن رشــته 
شــود و کمیتــه ملــی پارالمپیــک نــگاه 
حمایتــی به بانــوان پاراتنیس روی میز 
داشــته باشــد نه اینکه چون رنکینگ 
ندارنــد مانــع اعــزام آنهــا بــه ایــن 
ــه ورزشــکاران  بازی هــا شــوند. بایــد ب
این رشــته فرصت بیشــتری بدهند تا 
خــود را ثابــت کننــد کــه تصــور می کنــم 
بازی هــای پاراآســیایی بهتریــن زمــان 

ــود.« ممکــن ب

اولین مدال تاریخ بانوان ایران در 
مسابقات قهرمانی جهان آب های آرام 
به نام هدیه خیرآبادی ثبت شد. در 
ادامه مسابقات آب های آرام قهرمانی 
زیر ۲۳ سال و جوانان جهان که به 
میزبانی آرونزو ایتالیا برگزار می شود؛ 
هدیه خیرآبادی مدال برنز کانوی 
یک نفره ۵ هزار متر را کسب کرد. 
مدالی ارزشمند و تاریخی برای قایقرانی 
ایران که شاید کمتر کسی فکرش را 
می کرد در این مسابقات به دست 
بیاید. خیرآبادی در کانوی یک نفره 
زیر ٢٣ سال با حریفانی از اوکراین،  
قزاقستان،  مولداوی،  مجارستان،  

ازبکستان،  اسپانیا،  امریکا،  کانادا و 
ایتالیا رقابت کرد و در پایان با زمان ٣١ 
دقیقه و ۱۷ ثانیه و ۲۵ صدم ثانیه پس 
از نمایندگان قزاقستان و مولداوی سوم 
و صاحب مدال برنز جهان شد. این 
اولین مدال بانوان ایران در مسابقات 
قهرمانی جهان آب های آرام است. 
کسب این مدال شاید اتفاقی نو برای 
ورزش های آبی باشد که بعد از مدت ها 
توانستند در سطح جهان حرف های 
زیادی برای گفتن داشته باشند. این 
مسابقات در روزهای آینده هم ادامه 
پیدا می کند و باید دید که آیا نمایندگان 
ایران حرفی برای گفتن دارند یا با اتکا 

به همین مدال به ایران برمی گردند؟ 
هدیه خیرآبادی با این مدال نشان داد 
که استعداد جدیدی در قایقرانی ایران 

کشف شده است.

انتقاد رئیس انجمن پاراتنیس روی میز از کاهش سهمیه 

حذف تیم بانوان از هانگژو
تاریخ سازی بانوی ایرانی  در قایقرانی زیر 23 سال جهان

نــــــــــوبـــــــــرانـــــــــــه

خبر ساده بود و کوتاه. آویژه صنعت 
مشهد دیگر در لیگ برتر بسکتبال 
شرکت نمی کند. باشگاهی که چیزی 
حدود یک دهه در بسکتبال ایران 
حضور داشت و پنج سال هم در لیگ 
برتر به میدان رفت. یکی از معدود 
نمونه های اسپانسرهای اصولی و 
درست در این رشته که مثل بسیاری 
از نمونه های قبلی، پس از چند فصل 
حضور، تصمیم به کناره گیری گرفت و 

از حضور در لیگ انصراف داد.
 

رفتن های بدون بازگشت
لی  ها ا ی  برا رفتن ها  ین جنس  ا
که  نقدر  آ است.  شنا  آ ل  بسکتبا
دیگر همه به راحتی می توانند بدون 
بازگشت بودن آن را حدس بزنند. 

آنها رفتن بدون بازگشت پتروشیمی 
را دیده اند. آن هم پس از آن همه 
سال حضور موفق و مؤثر در بسکتبال 
ایران. رفتن شیمیدر را دیده اند که 
چطور از دل بخش خصوصی آمد، 
چند سالی با هزینه های قابل توجه در 
بسکتبال ماند و در آخر هم با دلخوری 

از بسکتبال رفت.
اگر قرار بر رفتن به گذشته دورتر هم 
باشد، می شود دو جین اسم دیگر 
هم ردیف کرد. آن هم از تیم هایی که 
روزگاری جزو ارکان اصلی بسکتبال 
ایران بودند و حالا دیگر اثری از 
آنها نیست. تیم هایی که بودن در 
بسکتبال برای آنها، آنقدر جذابیت و 
آورده نداشت که بمانند و سال های 

سخت بی پولی را تاب بیاورند.
 

حلقه گمشده در دوران افول
در بسکتبال ایران اگر یک گزاره باشد 
که همه روی آن اتفاق نظر داشته 
باشند، قرار داشتن این رشته و لیگ آن 
در دوران افول است. لیگی که زمانی 

آنقدر اسپانسرهای خوبی داشت که 
بازیکنان خارجی قابل اعتنا، از ابتدای 
لیگ به ایران می آمدند. بازیکنان پول 
خوبی می گرفتند و همه چیز برای رشد 
فوق العاده بسکتبال ایران فراهم بود. 
رشدی که خیلی ها معتقدند یکی از 
عوامل اصلی آن تزریق پول و حضور 
اسپانسرهای خوب در لیگ ایران بود. 
باشگاه هایی که یکی یکی از این رشته 
رفتند و لیگ ایران را به حال و روز امروز 

خود رساندند.
 

تصمیم دشوار
متن های خداحافظی همگی شبیه 
هم هستند. درست مثل رفتن ها. بعد 
از چند هفته شایعه و حرف های غیر 
رسمی، همه چیز با یک اطلاعیه کوتاه 
و مبهم به پایان می رسد. یک حضور 
ده ساله با چند خطی که شاید معنای 
خاصی نداشته باشد، تمام می شود و 

انتهای قصه نقطه می گذارد.
ماجرای آویژه هم همینطور به پایان 
رسید. با یک پست اینستاگرامی که 

بالای آن نوشته بود: »تصمیم دشوار 
هیأت مدیره؛ آویژه صنعت در لیگ 

برتر بسکتبال شرکت نمی کند.«
در متن اطلاعیه این باشگاه آمده 
با تصمیم هیأت مدیره  « است: 
باشگاه آویژه صنعت، تیم بسکتبال 
این باشگاه در فصل پیش روی لیگ 
برتر بسکتبال شرکت نمی کند. طی 
یک دهه اخیر لحظات تلخ و شیرین 
بسیاری را تجربه کردیم و حمایت 
هوادارانی را داشتیم که هیچ گاه تیم 
شهرشان را تنها نگذاشتند. محروم 
شدن چنین هوادارانی از دیدن لیگ 
برتر بسکتبال در خانه، جبران ناپذیر 

خواهد بود.«
لبته اینطور که اعلام شده، این  ا
باشگاه در رشته یا زمینه دیگری در 
ورزش خواهد ماند اما دیگر اثری از 
آن در لیگ برتر بسکتبال نخواهد بود.

 

کسی به فکر هست؟
بسکتبال و لیگ آن سال هاست که با 
شیب عجیب و غریبی به قهقرا می رود. 

از سال های پایانی دوران محمود 
مشحون گرفته تا دوره چهارساله 
رامین طباطبایی و دوره جواد داوری، 
م به فکر تقویت لیگ و  هیچ کدا
فراهم کردن شرایط بهتر برای حضور 
آنها نبودند. اگر هم بودند یا کاری از 
دست شان برنیامد یا راه را بلد نبودند.
مهمترین قدمی  که رئیس فدراسیون 
باید برای بسکتبال ایران بردارد، نه 
تعویض های پشت سر هم سرمربی 
تیم ملی و نه انتصاب های اشتباه و 
بی نتیجه است. راه نجات بسکتبال 
توجه ویژه به لیگ و فراهم آوردن 
شرایطی است که اسپانسرهای خوب، 
برای دیده شدن به این لیگ کوچ کنند 
و تصمیم به تیمداری در این رشته 
ی  تیم ها حفظ  همچنین  بگیرند. 
قدیمی و ریشه داری مانند مهرام، نفت 
آبادان، شهرداری گرگان، ذوب آهن 
و... که پایه های اصلی لیگ ایران به 
حساب می آیند و تنها بازمانده های 
تیم های خوب و حرفه ای به حساب 

می  آیند.

میزبانی دیگر برای چین

این بار بازی های 
آسیایی زمستانی 

در هاربین
شــهر هاربیــن پایتخــت اســتان 
هیلونگ جیانــگ چیــن بــه عنــوان 
یی  ســیا آ ی  زی هــا با ن  بــا میز
زمســتانی معرفــی شــد. هاربیــن، 
در  نــگ  هیلونگ جیا یتخــت  پا
 ، چیــن منطقــه  ین  لی تر شــما
ی  ی هــا ز با نهمیــن  ن  بــا میز
زمســتانی آســیایی در ســال ۲۰۲۵ 

خواهــد بــود. 
چهــل و دومیــن مجمــع عمومــی 
شــورای المپیک آســیا در بانکوک، 
تایلنــد بــه اتفــاق آرا پیشــنهاد ارائــه 
شــده توســط هاربیــن را تصویــب 
کــرد کــه تجربــه طولانــی مــدت 
رزشــی  و ت  بقا مســا نــی  با میز
مین  ســو جملــه  ز  ا نی  زمســتا
بازی هــای زمســتانی آســیایی در 

ســال ۱۹۹۶ را دارد. 
هاربیــن بــرای دومیــن بــار میزبــان 
مســابقات بازی هــای زمســتانی 
آســیا خواهــد بــود و رشــته هاکــی 
روی یــخ کــه در تمــام بازی هــای 
ن  زمــا ز  ا یی  ســیا آ نی  زمســتا
افتتاحیــه در ســال ۱۹۸۶ حضــور 
داشــته مجــدداً بــه ایــن دوره از 

بازی هــا اضافــه می شــود.

هندبال قهرمانی جوانان آسیا

»شرق آسیایی«ها 
مهلت ندادند

ت  بقا مسا ه  ر و د همین  هفد
هندبال قهرمانی دختران جوان 
آسیا که از ۹ الی ۱۸ تیرماه به 
میزبانی کشور هنگ کنگ برگزار 
شد، در حالی به پایان رسید که 
با ایستادن سه تیم مقتدر کره 
جنوبی، چین و ژاپن در رده های 
زگشت  با هد  تا سوم شا ول  ا
مدعیان آسیا پس از یک دوره 
نی  بقات قهرما غیبت در مسا

آسیا بودیم. 
دیروز دیدار فینال این مسابقات 
در حالی برگزار شد که کره  جنوبی 
ر دیگر عنوان قهرمانی  یک با
قاره کهن را از آن خود کرد و با 
شکست چین در فینال، مدال 
طلای هفدهمین دوره مسابقات 
هندبال قهرمانی آسیا را به گردن 
آویخت. این شانزدهمین مدال 
ر  د بی  جنو کره  ر  کشو طلای 
مسابقات هندبال دختران جوان 
آسیاست. چهار تیم از شرق آسیا 
در حالی رتبه های اول تا چهارم را 
کسب کردند که در دوره قبل این 
بازی ها غایب بوده و در غیبت این 
تیم های مقتدر تیم هند قهرمان، 
ایران نایب قهرمان و قزاقستان 

سوم شده بود.

امیرحسین اسفندیار:

 هر کاری می کنیم
پیروز نمی شویم

دریافــت کننــده قدرتــی تیــم ملــی 
والیبال در واکنش به مصدومیت 
علــی حاجی پــور می گویــد کــه ایــن 
اتفــاق، تیــم را از لحــاظ روحــی و 
روانــی بــه هــم ریخت. امیرحســین 
اســفندیار بعــد از نتایجــی کــه تیــم 
ملــی والیبــال در لیــگ ملت هــا بــه 
دســت آورده، بخصــوص بــازی 
بــا آرژانتیــن می گویــد: »واقعــاً 
نمی دانــم چــه بگویــم. شــرمنده 
مــردم هســتم. هــر کاری کــه 
نیــم  انجــام می دهیــم، نمی توا
پیــروز شــویم. خودمــان هــم از ایــن 
موضــوع ناراحــت هســتیم و تمــام 
ــه  توان مــان را در هــر مســابقه ارائ
می دهیــم. بــازی قبلــی نیــز مثــل 
همیــن مســابقه ســه بــر دو شــد 
و واقعــاً نمی دانــم چــه بگویــم. 
ــا  شــرمنده مــردم هســتیم و از آنه
معــذرت می خواهــم.« اســفندیار 
دربــاره وضعیــت علــی حاجی پــور 
بعــد از مصدومیــت، می گویــد: 
»امیــدوارم کــه اتفــاق خاصــی بــرای 
علــی رخ نــداده باشــد، امــا فکــر 
می کنــم شــرایط خوبــی نداشــته 

باشــد.«

 zخبر و مصاحبه

از رنجی که می بریم
یک کوچ بدون بازگشت دیگر در لیگ بسکتبال

محسن آجرلو
روزنامه نگار

 zگزارش

احسان دانش دوست

جایگزینی حاجی پور به خاطر شدت آسیب دیدگی

احســان دانش دوســت در دیــدار مقابــل کوبــا بــه جــای علــی حاجی پــور 
در ترکیــب تیــم ملــی والیبــال ایــران بــه میــدان رفــت. بــا توجــه بــه شــدت 
آســیب دیدگی حاجی پــور و عــدم حضــور این بازیکن در آخریــن دیدار ایران 
در لیگ ملت های والیبال ۲۰۲۳ در آناهایم مقابل کوبا، با درخواست کادر 
فنــی و موافقــت مســئولین برگــزاری این رقابت ها، احســان دانش دوســت 

جایگزیــن علــی حاجی پور شــد.

حمید سجادی

بازدیدی برای تکذیب استعفا!  

حمیــد ســجادی از رونــد بازســازی ورزشــگاه آزادی بازدید کــرد. وزیر ورزش 
و جوانــان بــا حضور در مجموعه ورزشــی آزادی از روند بازســازی اســتادیوم 
فوتبــال ایــن مجموعــه بازدیــد کــرد. این بازدیــد در شــرایطی رخ داد که ۲4 
ساعت قبل از این بازدید بحث استعفای وزیر ورزش و جوانان در رسانه ها 
و شــبکه های اجتماعــی مطــرح شــده بــود کــه این موضــوع از ســوی وزارت 

ورزش و جوانــان تکذیب شــد.

امیر احتشام زاده

پدر پینگ پنگ ایران بستری شد

پــدر تنیــس روی میــز ایران به دلیل آســیب دیدگی در بیمارســتان بســتری 
شــد. امیــر احتشــام زاده، کــه به دلیل زمیــن خوردن از ناحیه دســت و لگن 
دچــار شکســتگی هایی شــده بــود، در بیمارســتان بســتری شــد. مهــرداد 
علی قارداشــی با تأیید این خبر گفت: »ظهر امروز در یکی از بیمارســتان ها 
از وی ملاقات کردیم. او شکستگی هایی از ناحیه دست و لگن دارد و روند 

درمانــی را زیــر نظر پزشــکان طــی می کند.«

تیم دختران جوان 
ایران در دوره 

قبلی رقابت های 
قهرمانی آسیا تنها 

باخت خود را برابر 
قزاقستان متحمل 

شده بود و حالا 
با گرفتن انتقام، 
سهمیه جهانی را 

هم از قزاق ها قاپید 
و مسافر مسابقات 
قهرمانی جهان شد
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زیر کولر فوتبال می بینم!

خــوزه مورینیــو در جدید ترین مصاحبه خــود در مورد محرومیتش 
بــه خاطــر درگیــری بــا داور صحبــت کــرد. ســرمربی رم همچنین 
تأییــد کــرد کــه از او خواســته شــده بــود از دنیله چیفــی، داور 
ایتالیایــی، عذرخواهــی کنــد تــا محرومیــت 10 جلســه ای 
کاهش پیدا کند و حالا باید دو بازی اول را از روی ســکو 
ببیند. مورینیو در این باره گفت: »من از هیچ اتفاقی 
دیگــر تعجــب نمی کنم. با توجه به این گرما در ماه 

آگوســت، ترجیــح می دهم جای خــوب و خنک 
و زیــر کولــر بنشــینم تــا این کــه بخواهم روی 

نیمکت حضور داشــته باشــم.«

خداحافظ فوتبال!

ســرخیو ریکــو کــه در جریــان اسب ســواری دچــار ســانحه شــده 
بــود حــالا از بخــش مراقبت های ویژه خارج شــده و در آســتانه 
مرخــص شــدن از بیمارســتان قــرار دارد، او بیــش از 20 
کیلوگــرم از وزن خــود را کــه شــامل 30% از وزن عضلانــی 
او بود، از دســت داده اســت. پس از 5 هفته بســتری 
در بیمارســتان، انتظــار مــی رود ریکو پــس از انجام 
تســت های نهایــی مرخــص شــود. در صــورت 

رضایت بخــش بــودن نتایــج، ریکــو چنــد مــاه 
بایــد در خانه  دوران ریکاوری خود را ادامه 

دهــد. بازگشــت بــه فوتبال بعید اســت.

از حضور در مادرید لذت بردم

گــرت بیــل در مصاحبــه بــا تایمــز در مــورد دوران حضــورش در رئــال 
مادریــد گفتــه اســت:»تمام بازیکنــان خــوب بودنــد. می دانــم کــه 
مردم در مورد رابطه ام با بازیکنان و کریستیانو رونالدو صحبت  
می کننــد، امــا مــن هرگــز هیــچ مشــکلی بــا هیــچ بازیکنــی 
نداشــتم. فکــر نمی کنــم تــا بــه حــال با کســی بحثــی کرده 
باشــم. حتــی در ســخت ترین شــرایط هــم جــو رختکن 
خــوب بــود. صادقانه بگویم، جدا از لحظات ســخت 

درون زمین، اما از دوران حضورم در رئال مادرید 
لذت بردم و از پیوســتنم به این تیم پشــیمان 

نیســتم. تصمیم درســتی گرفتم.«

درگذشت اسطوره

لوئیــز ســوارز میرامونتــس، در ســن 88 ســالگی درگذشــت. 
ســوارز از ســال 1955 تــا 1961 بازیکــن بارســا بــود و پس از 
آن از ســال 1961 تــا 1970 بــرای اینتــر بــازی کــرد. ســوارز 
سال 1960 توپ طلا برد؛ او تا به امروز اولین و آخرین 
اســپانیایی فاتح توپ طلا به حساب می آید. سوارز 
همــراه بــا گرانــده اینتــر در دهــه 60 میــلادی دو 
قهرمانــی در جام باشــگاه های اروپا به دســت 

آورد. در کارنامــه ایــن اســطوره همچنیــن 
قهرمانــی در یورو 1964 همراه با اســپانیا 

هــم بــه چشــم می خورد.

بازتاب اتفاقات بین المللی ورزش
ورزش جهان
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نکاتی از قهرمانی انگلیس در جام ملت های زیر 21 سال اروپا

غرش شیرهای جوان
شیرهای جوان بعد از ارائه یک نمایش خیره کننده در گرجستان حالا فاتح فوتبال اروپا در رده سنی زیر21 سال هستند. انگلیس عنوان قهرمانی رقابت های 

جام ملت های اروپای زیر 21 سال را با پیروزی مقابل اسپانیا به دست آورد. کورتیس جونز، هافبک لیورپول تنها گل انگلیس را در چهارمین دقیقه از 
وقت های اضافه نیمه اول به ثمر رساند. اشلی کول، ستاره سابق چلسی که حالا در کادر فنی تیم زیر 21 سال حضور دارد نیز در کنار زمین جنجال ساز 
شد و درگیری ای بین نیمکت دو تیم ایجاد کرد که منجر به اخراج خودش شد. اسپانیا در آخرین ثانیه های بازی، دقیقه 9+90 صاحب ضربه پنالتی شد 
و به نظر می رسید بازی به تساوی کشیده شود اما جیمز ترافورد، دروازه بان انگلیس باز هم شگفتی ساز شد و با مهار ضربه پنالتی در دو مرحله نه تنها 

تیمش را به قهرمانی رساند بلکه با بسته نگه داشتن دروازه خود در کل این تورنمنت،  رکوردشکن شد.

موفقیت های الهام بخش
بعد از موفقیت تیم زیر 17 سال انگلیس در جام جهانی 
2017، انگلیس باز هم طعم موفقیت در تیم های جوان 

خود را گرفت. تیم زیر 21 سال برای اولین بار از سال 1984 
به قهرمانی اروپا رسید و این عنوان را با شایستگی تمام و 
ارائه نمایشی درخشان در این تورنمنت کسب کرد. تیم 

زنان انگلیس هم با قهرمانی در جام ملت های سال گذشته 
افتخاری دیگر را برای فوتبال انگلیس رقم زد. حالا نوبت 

تیم بزرگسالان است که از این موفقیت ها الهام بگیرند و به 
روند طولانی بدون جام بودن خود پایان دهند.

اولین کارت قرمز
اشلی کول در طول دوران حضورش در 

تیم ملی بزرگسالان انگلیس هرگز اخراج 
نشده بود اما او در بازی انگلیس و اسپانیا 

نتوانست آرامش خود را حفظ کند. 
بلافاصله بعد از گل انگلیس، یک جنجال 

عجیب کنار زمین بین دو نیمکت به راه 
افتاد و صحنه های زشتی رقم خورد. البته به 

نظر می رسید کول در حال آرام کردن فضا 
بود اما داور او را به همراه یکی از اعضای 

کادر فنی اسپانیا اخراج کرد.

 ترفورد رکوردشکن
جیمز ترفورد هم یکی از محصولات تیم های پایه منچسترسیتی است 
که درون دروازه تیم ملی زیر21 سال انگلیس درخشید و نام خود را در 

ذهن فوتبال دوستان جهان ثبت کرد. او با واکنش های خود یکی از 
عوامل اصلی قهرمانی سه شیرها در این تورنمنت بود. او حالا اولین 

دروازه بانی است که توانسته قهرمانی زیر 21 ساله های جام 
ملت های اروپا را بدون دریافت هیچ گلی به دست بیاورد و البته 

مهار پنالتی در آخرین ثانیه های بازی نام او را بیشتر جاودانه 
کرد. او در این فصل با تیم برنلی در لیگ برتر انگلیس 
حضور خواهد داشت و هواداران فوتبال منتظر دیدن 

نمایش او در سطح بزرگسالان نیز هستند.

جونز، گل پالمر را دزدید
با وجود همه بازی های خوبی که شاگردان لی کارسلی در جام ملت های 
زیر 21 سال از خود به نمایش گذاشتند اما گل برتری این تیم در فینال 
در شرایطی عجیب به ثمر رسید. کول پالمر که در طول بازی عالی کار 

کرده بود خطایی از سرخیو گومز مدافع اسپانیا و هم تیمی خودش 
در منچسترسیتی گرفت و ضربه ای زد که در میانه راه منحرف 
شد و به درون دروازه اسپانیا رفت. اما بدشانسی او این بود که 
کسی که باعث انحراف توپ شد از بازیکنان حریف نبود بلکه 

کورتیس جونز، هافبک جوان لیورپول بود و در نتیجه گل با 
خوش شانسی ستاره لیورپول به نام او ثبت شد.



بایرن آماده انصراف!

کیــن تصمیــم گرفتــه به دوران حضــورش در تاتنهــام خاتمه دهد 
و بایــرن پیــش از ایــن مذاکراتــی را بــرای به خدمــت گرفتن این 
مهاجــم انجــام داده بــود. حــال دیلــی میــل خبــر داده کــه 
باواریایی هــا پیشــنهادی 82 میلیــون یورویــی بــه تاتنهام 
ارائه داده اند. با این حال، بســیاری معتقد هســتند که 
تاتنهــام قصــد فروش کین را نــدارد و تنها در صورتی 
بــا ایــن کار موافقــت خواهند کرد که پیشــنهادی 

100 میلیــون یورویــی دریافت کنند اما بعید به 
نظــر می رســد که بایــرن حاضر بــه پرداخت 

چنیــن هزینــه ای برای بازیکنی باشــد.

!!!!!!!!!!!!!!!!!

دیگر کاپیتان نیست

 تصمیــم هــری مگوایــر بــرای آینــده هــر چــه کــه باشــد، مدیران 
منچســتریونایتد قصــد دارنــد بــا مشــورت کادر فنــی بازوبنــد 
کاپیتانی را از این مدافع تیم شان بگیرند و او از فصل آینده 
دیگــر عنــوان کاپیتــان اول منچســتریونایتد را بــه همراه 

نخواهد داشــت. قــرارداد مگوایر با منچســتریونایتد 
تــا تابســتان 2025 اســت امــا احتمــال جدایــی او 
خصوصــاً بــا توجــه به اینکــه این باشــگاه نیاز به 
تأمیــن بودجه بــرای جذب بازیکنــان مدنظر 

تن هــاخ دارد بســیار زیاد اســت.

!!!!!!!!!!!!

رسمی شد

لوکاس هرناندز، مدافع فرانســوی، با قراردادی چهار ســاله به 
ارزش 50 میلیــون یــورو از بایــرن مونیــخ به پاری ســن ژرمن 
پیوســت. او پــس از میــان اشــکرینیار، دومیــن مدافــع 
جدیــد پاریســی ها بــه شــمار مــی رود. توافــق بــا او از 

هفته ها پیش نهایی شــده بود و در نهایت یکشنبه 
رســماً اعام شــد. مــاه گذشــته لــوکاس هرناندز 
بــه رؤســای بایــرن اطــاع داد که قــرارداد خود 
را کــه تــا ســال 2024 اعتبــار دارد تمدیــد 

نخواهــد کرد.

وضعیت بحرانی

ادویــن فن درســار کــه بــرای گذراندن تعطیات به کرواســی ســفر 
کــرده بود به دلیــل خونریزی مغزی با هلیکوپتر به بیمارســتان 
منتقــل و در بخــش مراقبت های ویژه بســتری شــد. آخرین 
خبرهــا در مــورد وضعیــت ســتاره ســابق هلنــد نشــان 
می دهد که هیچ پیشرفتی در کار حاصل نشده است. 
بــا گذشــت بیــش از 72 ســاعت از اتفــاق یاد شــده، 
ادویــن فن درســار همچنــان تحــت مراقبت هــای 

ویــژه قــرار دارد و هیــچ خبــر امیدوارکننــده ای 
تا کنون در بروزرســانی ســایت های ورزشــی 

اروپــا در مــورد او دیــده نمی شــود.

بازتاب اتفاقات بین المللی ورزش
ورزش جهان
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هری مگوایرلوکاس هرناندزادوین فن در سار

MANCHESTER

UNITED

REACTIONS

هری کین

 حافظی
 دخــــــــــیا

منچستر یونایتد؛

 تـــــــــــر از
سطــــوره

پس از اینکه دروازه بان ملی پوش اسپانیایی بر سر تمدید با باشگاه به توافق نرسید از جمع سرخ پوشان منچستر جدا شد.
داوید دخیا در سال 2011 از اتلتیکو مادرید به منچستریونایتد پیوست و 545 بازی برای این تیم انجام داد ، بیشترین بازی توسط یک دروازه بان در تاریخ باشگاه.  دخیا فصل 

گذشته رکورد پیتر اشمایکل در کلین شیت باشگاهی را شکست و در طی آن دستکش طایی لیگ برتر را نیز به دست آورد.
حال دروازه بان اسپانیایی پس از 12 فصل حضور در این باشگاه، اولدترافورد را به عنوان بازیکن آزاد ترک می کند. دخیا فصل گذشته رکورد کلین شیت های پیتر اشمایکل را 

برای این باشگاه شکست و اولدترافورد را با مجموع 190 کلین شیت در تمامی رقابت ها ترک کرد.
ملی پوش اسپانیایی 45 بازی ملی در طول 12 سال حضور خود در یونایتد انجام داد و پنج جام مهم از جمله لیگ برتر در سال 2013 و لیگ اروپا در سال 2017 به دست آورد.

پیشنهادی که هیچ وقت ارائه نشد!
یونایتد چندین ماه را در مذاکره با دخیا بر سر تمدید قرارداد صرف کرد اما گفته 

می شود که هیچ پیشنهادی به صورت رسمی به این بازیکن ارائه نشده است. اسکای 
اسپورت نیز ماه گذشته گزارش داد که آینده دخیا در ابهام است و هر دو طرف در 
حال بررسی گزینه های خود هستند. پس از تفکر بسیار، هر دو طرف اکنون به این 

نتیجه رسیده اند که زمان مناسبی برای جدا شدن راه است. با توجه به اینکه تن 
هاخ اکنون به شماره یک جدید نیاز دارد، یونایتد به دنبال گزینه های مختلف است 
و مذاکرات مثبتی با اینترمیان بر سرجذب آندره اونانا دارد. هنوز دو باشگاه بر سر 
قیمت ملی پوش کامرونی به توافق نرسیده اند اما یونایتد برای به خدمت گرفتن او 

مصمم است. دین هندرسون پس از حضور قرضی خود در ناتینگهام فارست نیز 
می تواند به عنوان شماره 1 به یونایتد بازگردد، یونایتد همچنین به دروازه بان شماره 

دو نیاز دارد و زیون سوزوکی بازیکن ژاپنی یکی از گزینه های آنهاست.

سرمربی  منچستر یونایتد:
از زمانی که تن هاخ از آژاکس به منچستر آمد داوید را به عنوان دروازه بان شماره یک خودش حفظ کرد و این دروازه بان با کسب دستکش 

طایی به خاطر بیشترین کلین شیت در لیگ برتر جواب اعتماد تن هاخ را داد. سرمربی هلندی در مورد این بازیکن 32 ساله گفت: »شما برای 
اینکه بتوانید یک بازی در منچستر یونایتد انجام دهید به سطح بسیار بالایی نیاز دارید. چه برسد که این کار را 545 بار در 12 سال انجام داده 

باشید. بخصوص در پست دروازه بانی که مورد توجه همه است. کسب جایزه بهترین بازیکن سال از طرف هواداران و هم تیمی هایش، هر 
کدام چهار بار، نشان دهنده سطح عملکرد اوست و او همیشه به عنوان یکی از بهترین دروازه بانان تاریخ باشگاه در خاطر خواهد ماند. شخصاً 

از 25 کلین شیتی که او در فصل گذشته در اولین فصل حضورم برای تیمم انجام داد سپاسگزارم. همه بازیکنان و کادرفنی برای او در مرحله 
بعدی زندگی اش بهترین ها را آرزو می کنند.«

فاکوندو پلیستری:
»تو یک اسطوره و یک فرد باورنکردنی هستی، 

دلم برایت تنگ خواهد شد.«
کاسمیرو:

»دیوید، هم تیمی من!! تو با 
منچستر یونایتد تاریخ ساز 

شدی. تو همیشه یک 
شیطان سرخ خواهی بود و 

هر جا که به چالش بعدی ات 
ادامه دهی هواداران به 

حمایت از تو ادامه خواهند 
داد. تو همیشه یکی از ما 
خواهی بود. بهترین ها را 

برایت آرزو می کنم.«

برونو فرناندز:
برونو فرناندز نیز به دخیا ادای احترام کرد و در اینستاگرام نوشت: »تو می دانی که من در موردت 

چه فکر می کنم و چقدر دلم برایت تنگ خواهد شد. شایسته خداحافظی بهتری بودی و باید 
زمانی که هواداران تو را به خاطر خاطرات زیبایی که برای آنها رقم زده بودی تشویق می کردند از 
جمع ما خداحافظی می کردی. در باشگاه تاریخ سازی کردی و نامت هیچگاه فراموش نخواهد 

شد. بهترین ها برای تو و خانواده ات در راه است.«

ویکتور لیندلوف:
»برادر من، خیلی دوستت دارم.«

الخاندرو گارناچو:
»اسطوره«

آندر هررا:
»این نمی تواند واقعی باشد«

هری مگوایر:
»دلم برایت تنگ خواهد شد 

اسطوره.«
دیوگو دالوت:
»اسطوره برای همه چیز از 
تو متشکرم. تو برای ما در 

این باشگاه جاودانه خواهی 
ماند.«

اشلی یانگ:
»دخیا، یک پسر فوق العاده 
و اسطوره، بهترین ها را برای 

ماجراجویی بعدی ات آرزو 
می کنم.«

 باشگاه 
منچستر یونایتد:

»همیشه اسطوره باشگاه 
خواهی ماند. از تو برای همه چیز 

متشکریم.«

واکنش ها

خداحافظی احساسی
دخیا جدایی خودش را در شبکه های اجتماعی منتشر کرد و نوشت: »این پیام خداحافظی را برای همه هواداران منچستریونایتد ارسال می کنم. می خواهم از 

منچستر به خاطر 12 سال حضور در این تیم تشکر و قدردانی کنم. از زمانی که سر الکس فرگوسن عزیزم مرا به این باشگاه آورده، دستاوردهای زیادی داشته ایم. 
هر بار که این پیراهن را می پوشیدم غرور باورنکردنی به من دست می داد. کاپیتانی در این تیم افتخاری بود که در تاریخ فقط نصیب چند فوتبالیست خوش 

شانس شده است. اکنون زمان مناسبی برای قبول کردن یک چالش جدید است. از زمانی که به اینجا آمدم دوران فراموش نشدنی و پر از موفقیتی داشته ام. 
روزی که به عنوان یک پسر جوان مادرید را ترک می کردم فکرش را نمی کردم به این جایی که حالا هستم برسم. منچستر همیشه در قلب من خواهد بود. 

منچستر باعث شکل گیری شخصیت من شده و هرگز از من جدا نخواهد شد. ما همه چیز را با هم دیده ایم.«

شایعه در منچستر؛ تن هاخ  دخیا را نمی خواست!
اندی میتن، سردبیر یکی از نشریات نزدیک به باشگاه در مورد جدایی دخیا گفت:»اگر در ماه  

آپریل به من می گفتید با دخیا تمدید نخواهد شد، از رفتن او شگفت زده می شدم. من کاماً 
مطمئن بودم که او در یونایتد می ماند. اما دخیا در پایان فصل فرم خوبی نداشت، بنابراین فکر 

می کنم سرمربی نظرش را نسبت به دروازه بانش تغییر داد. یونایتد به طور جدی به دنبال شماره 
یک جدید است. چند روز پیش، وضعیت داوید مشخص نبود حتی احتمال داشت به عنوان 
دروازه بان شماره دو در تیم ادامه دهد. اما پایان این داستان بسیار آشفته بود. هر زمان که 

بازیکنی منچستر را ترک می کند لحظه بسیار غم انگیزی است. بدون شک هواداران خاطرات 
خوب، رکوردها و چهار بار بهترین بازیکن سال شدن او را فراموش نخواهند کرد. او زمانی با 
اختاف زیاد بهترین بازیکن یونایتد بود. اما فصل گذشته ابهامات زیادی بر سر شماره یک 

باشگاه به وجود آمد. او بازیکن تعیین کننده بود، اما تصمیم بی رحمانه تر بود. به هر حال من 
فکر می کنم همه برای داوید بهترین ها را آرزو می کنند.«



در آینه لیگ10
فوتبال ایران

به طور حتم 
استقلال 

خوزستان برای 
قهرمانی در لیگ 
برتر،  برنامه ریزی 
نمی کند،  اما به 

طور حتم این تیم 
می تواند روزهای 

خوبی را بعد از 
حضور در این 

رقابت ها،  داشته 
باشد و برخی از 
مدعیان باید از 
این تیم ترس 
داشته باشند
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اســتقلال خوزســتان بعــد از دوری 
چندیــن ســاله از لیــگ برتــر بالاخــره به 
ایــن رقابت ها برگشــت و توانســت یکی 
از تیم های صعود کننده از لیگ آزادگان 
فوتبال کشــورمان باشــد. خوزستانی ها 
در فصل گذشــته در 32 بازی به میدان 
رفتنــد و بــا 14 بــرد،  15 تســاوی و فقــط 
3 باخــت توانســتند بــه عنــوان نایــب 
قهرمــان لیــگ دســته اول بــه لیــگ برتر 

صعــود کننــد. 
آمار اســتقلال خوزستان در لیگ دسته 
اول فوتبــال،  شــباهت عجیبــی بــا آمــار 
ایــن تیم در پانزدهمیــن دوره لیگ برتر 
فوتبــال دارد.  در آن زمــان شــاگردان 
عبداللــه ویســی فقــط بــا 3 شکســت 
توانســتند لیگ برتر را به عنوان قهرمان 

به پایان برســانند و البته آمار خوبی هم 
در گل زدن و گل نخوردن داشــتند. آنها 
حــالا در لیــگ برتــر  در تلاش هســتند با 
شــرایط خوبــی در ایــن دوره از رقابت ها 
ظاهر شــوند و البته پیشــتر از هر چیزی 
بــه ادامــه حضــور در ایــن رقابت ها فکر 
می کننــد،  هرچند این اســتقلال نشــان 
داده کــه می تواند بــرای تیم های مدعی 
دردســر ســاز شــود،  بخصــوص اینکــه 
حــالا هــم اســتقلال خوزســتان در لیگ 

برتــر اســت و هم عبدالله ویســی. 
استقلالی های خوزستانی با پورموسوی 
وارد لیــگ برتــر خواهنــد شــد و ایــن 
سرمربی به خوبی تیمش را برای شروع 
رقابت هــا آمــاده می کنــد. ســرمربی 
اســتقلال خوزســتان در اولیــن قــدم 
دروازه بــان فصل گذشــته خــود را حفظ 
کــرد. حســن پورحمیدی فصل گذشــته 
در استقلال خوزستان بود و در آکادمی 
این باشگاه پرورش یافته است،  پس از 

تجربــه صعود به لیگ برتر حالا تصمیم 
گرفت به کارش در جمع شاگردان سید 
ســیروس پورموســوی ادامه دهــد. این 
دروازه بــان کــه بــرادر دو قلــوی حســین 
پورحمیدی دروازه بان ملی پوش تراکتور 
است،  پس از درخشش در فصل اخیر 
لیــگ دســته اول و مباحثــی که پیرامون 
انتقــال احتمالــی اش بــه ســایر تیم هــا 
مطــرح شــده بــود،  تصمیــم بــه ادامــه 
کار در اســتقلال خوزســتان گرفــت و 

قــراردادش را تمدیــد کــرد. 
پورحمیــدی بــرای ادامــه حضــور در 
اســتقلال خوزســتان بــه توافق رســید تا 
در کنــار فرزیــن گروســیان،  دو گلــر این 
تیــم در فصــل جدیــد لیگ برتر باشــند. 
اســتقلال خوزســتان در فصــل گذشــته 
47 بار موفق به بازکردن دروازه حریفان 
شــد و تنهــا 21 بار دروازه اش باز شــد که 
حتــی از تیــم اول ایــن رقابت هــا هم گل 
کمتری دریافت کرده بود. محمد طیبی 

مدافــع مســتحکم و گل زن خوزســتانی 
کــه ســابقه چهار ســال پوشــیدن لباس 
آبی های دیار کارون را دارد، پس از توافق 
به باشگاه استقلال خوزستان پیوست. 
عقیــل کعبــی،  فرزین گروســیان،  رحیم 
زهیــوی و عبدالعظیــم گــوک در جمــع 
آبی هــا حضور خواهند داشــت. علیرضا 
خوشــکفا مدافع اندیمشکی که سابقه 
قهرمانــی بــا ملــوان بنــدر انزلــی در لیگ 
دســته اول را دارد با نظر پورموســوی به 

جمع آبی پوشــان پیوســته اســت. 
بهــروز بارانــی قــرارداد خــود را با باشــگاه 
اســتقلال خوزســتان تمدیــد کــرد تــا 
در لیــگ بیســت و ســوم هــم بــرای 
آبی های خوزســتان توپ بزند. استقلال 
خوزســتان بــه آرامــی و بــدون ســروصدا 
خــود را بــرای بیســت و ســومین دوره 
لیــگ برتــر آمــاده می کنــد و ایــن در 
شــرایطی اســت کــه برخــی تیم هــای 
مدعــی همچنــان درگیــر حاشــیه هایی 

هســتند کــه کار را برای آنهــا در ادامه راه 
ســخت خواهد کرد. شاگردان سیروس 
پورموســوی از لیگ دسته اول فوتبال با 
قهرمانــی بــه لیــگ برتــر برنگشــتند،  اما 
ایــن تیــم توانســت در ایــن رقابت ها،  با 
برنامه ریــزی خود را بالا بکشــد و با عبور 
از تیم هایــی مثــل ســایپا،  فجرسپاســی 

و... لیــگ برتــری شــود. 
بــه طــور حتم اســتقلال خوزســتان برای 
قهرمانــی در لیــگ برتــر،  برنامه ریــزی 
نمی کنــد،  امــا بــه طــور حتــم ایــن تیــم 
می توانــد روزهای خوبی را بعد از حضور 
در این رقابت ها،  داشــته باشــد و برخی 
از مدعیان باید از این تیم ترس داشــته 
باشــند.  اســتقلالی های خوزســتان اگــر 
ایــن دوره از رقابت هــا را خــوب شــروع 
کننــد،  می تواننــد در ادامــه راه،  ســد راه 
بســیاری از تیم ها شــوند و البته شــرایط 
خوبــی را بــرای خــود در ایــن رقابت هــا 

ایجــاد نمایند.

پاکــو خمــس ســرمربی تراکتــور از 
شــرایط فعلــی تیمــش رضایت دارد. 
او می گویــد: »کلاً از شــرایط راضــی 
هســتم. تمرینات پیش فصل خیلی 
مهم اســت. کمپ خوب و زمین های 
خوبــی داریــم. هــر روز ســه جلســه 
تمرینــات پرفشــار انجــام می دهیــم 
تــا بچه ها آماده باشــند. خیلی راضی 
هســتم. ایــن کمپ هــا بــرای ایــن 
اســت کــه 24 ســاعته تیــم کنــار هم 
باشــد،  همــه بــا هــم غــذا بخوریــم،  
بــا هــم تمریــن کنیــم و آنالیــز ویدیــو 
را انجــام بدهیــم. در کل از شــرایط 
راضــی هســتم می توانســت بهتــر 
باشد اما در مجموع راضی هستم.« 
قایــی  او دربــاره وضعیــت ســعید آ

و اینکــه ایــن بازیکــن از هــواداران 
تراکتــور عذرخواهــی کــرده ایــن طور 
می گوید: »ســعید)آقایی( در لیست 
مــا بــود. بــه یــک دفــاع چــپ نیــاز 
داشــتیم،  در فوتبــال ایــران پیــدا 
کردن دفاع چپ خیلی کاری سختی 
اســت چــرا کــه دفــاع چپ خــوب کم 
اســت. او از دفــاع چپ هــای خــوب 
لیــگ ایــران بــود. فکــر کردیــم کــه 
ســعید بــه خاطــر ســبک بــازی اش 
می توانــد بــه ما کمک کند. مشــکلی 
کــه بــا طرفــداران تراکتــور دارد، فکر 
 . کنیــم حــل  نیــم  ا می تو می کنــم 
ســعید معذرت خواهی کــرده و واقعاً 
متأســف اســت از اتفاقــی کــه افتاده 
اســت. امیــدوارم طرفــداران تراکتور 

از خودشــان بزرگــی نشــان داده 
و معذرت خواهــی او را بپذیرنــد. 
امیــدوارم تمــام مشــکلات قبلــی را 
کنــار بگذارنــد و از او حمایــت و بــه او 
محبــت کننــد. هــر بازیکنــی بــه ایــن 
نیــاز دارد تــا در شــرایط روانــی خوبی 
باشــد. چــون اگــر مــورد هجمــه قــرار 
بگیرد نمی توانــد صددرصد خودش 
را بــرای مــا بگــذارد و آن وقــت بــه 
مشــکل می خوریم. مــن نمی خواهم 
مشــکلی برایــم پیــش بیایــد. ســعید 
پســر خیلی خوبی اســت. قلب پاکی 
دارد آمده تا تمام تلاشش را بکند تا 
اشــتباهات گذشــته را جبــران کند.« 
خمــس دربــاره بــازی تدارکاتــی بــا 
اورنبــوگ روســیه می گوید: »نســبت 

بــه تعــداد روزهــای کمــی کــه تمرین 
کردیــم فکــر می کنــم بــازی خوبــی 
انجــام دادیــم.  همــه بازیکنــان را در 
پیش فصل ســعی می کنیم استفاده 
کنیــم تــا هــم آزمایــش کنیــم و هــم 
در شــرایط بــازی قــرار بگیرنــد. بــازی 
خوبــی بــود و نــکات خیلــی مثبتــی را 
از بــازی برداشــت کردیــم. یکســری 
اشــتباهات داشــتیم،  اشــتباهات 
فــردی داشــتیم. مثــل فصــل قبــل  
خــوب  قعیــت  مو نســتیم  ا تو مــا  ا
بســازیم امــا موقعیــت گل زیــاد هــم 
بــه حریــف دادیــم. البته اشــتباهات 
در بازی هــای پیــش فصــل طبیعــی 
اســت و بایــد ســعی کنیــم آنهــا را تــا 
شــروع فصل بــه حداقل برســانیم.«

حمایت سرمربی تراکتور به بازگشت سعید

خمس: آقایی آمده تا اشتباهات گذشته را جبران کند

 zواکنش

 zمصاحبه

باشگاه شمس آذر: 

امیدوارم مدیران 
سایپا پشیمان نشوند

مصیــب چگینــی سرپرســت تیــم 
فوتبــال شــمس آذر قزوین درباره 
ادعاهــای باشــگاه ســایپا مبنــی 
بــر جعلــی بــودن کارت معافیــت 
منتشــر شــده مجتبــی حســینی 
بازیکــن ایــن تیــم می گویــد:» 
وقتــی مصاحبــه مدیرعامــل و 
رئیــس هیــأت مدیــره باشــگاه 
لــت  نــدم، خجا ا یپا را خو ســا
کشــیدم. دوســت دارم ایــن افــراد 
را بــه باشــگاه شــمس آذر دعــوت 
کنیــم تــا همدیگــر را ملاقــات 
کنیم و ما را بیشــتر بشناســند. ما 
بعــداً نســبت بــه ایــن مــوارد اعــاده 
حیثیــت می کنیــم. مــا جایــگاه 
خاصــی در فوتبــال نداریــم، امــا 
کســانی کــه مــا را می شناســند، 
می دانند اعتقادی جز صداقت و 
راســتی نداریم. درس های زیادی 
از مالــکان باشــگاه گرفته ایــم و 
امیــدوارم مســئولان ســایپا بــه 
اشتباه خودشان پی ببرند. امروز 
ــاره  جلســه کمیتــه انضباطــی درب
ــده برگــزار می شــود. مــا  ایــن پرون
مــدارک خودمــان را ارائه می کنیم 
و می خواهیــم ببینیــم باشــگاه 
ســایپا در ایــن محکمــه چــه حرفی 
بــرای گفتــن دارد کــه بــه بقیــه 

تهمــت می زنــد.« 
چگینی در پاســخ به این پرســش 
کــه آیــا از حــذف احتمالــی شــمس 
آذر از لیــگ برتــر نگرانــی دارد یــا 
ــر.  ــد:» خی ــن طــور می گوی ــر ای خی
مــا کارمــان را انجــام می دهیــم و 
در تهــران تمریــن می کنیــم. روز 
31 تیــر بــه قزویــن بازمی گردیــم 
تــا دیدارهــای دوســتانه ای در 
شــته  ه خودمــان دا ورزشــگا
باشــیم. امیــدوارم فصــل خوبــی 
داشــته باشــیم و دســت به دست 
هــم بدهیــم تــا نماینــده خوبــی 

بــرای اســتان قزویــن باشــیم.«

آریاکیا: در 
آلومینیوم به من 
احترام نگذاشتند

پوریــا آریاکیــا مدافــع جدیــد تیــم 
فوتبال ذوب آهن درباره حضورش 
در ایــن تیــم می گویــد:» زمانی که 
در لیگ دسته اول بودم کار کردن 
بــا محمــد ربیعــی را در آلومینیــوم 
اراک تجربــه کــرده بــودم و از 
یکدیگــر شــناخت داشــتیم. بعــد 
از پیشــنهادی کــه بــه دســت مــن 
رســید در نهایــت تصمیــم گرفتــم 
بــه ذوب آهن بروم، چون دوســت 
داشــتم دوباره با محمد ربیعی کار 
کنــم.« او در مــورد فصل ناموفقی 
که در تراکتور پشــت سر گذاشت 
ایــن طــور می گویــد:» مــن چند بار 
به صورتــی عجیب مصدوم شــدم 
و این موضوع باعث شــد تا ضربه 
بخــورم، ولــی دیگــر بــه گذشــته 
فکــر نمی کنــم و می خواهم فصل 
خوبــی را در ذوب آهــن رقم بزنم.« 
اما آیــا جدایی اش از آلومینیوم در 
دو فصل پیش تصمیم اشــتباهی 
بــود» مــن در آنجا عملکــرد خوبی 
داشــتم و خواهــان افزایــش مبلغ 
قــراردادم بــودم کــه هیــأت مدیره 
مخالفــت کــرد و در واقــع بــه مــن 
لومینیــوم  احتــرام نگذاشــتند. آ
مــرا به صــورت قرضــی بــه هیــچ 
تیمــی نمــی داد و در نهایــت بحث 
معاوضــه صــورت گرفــت کــه بــه 
تراکتــور رفتــم.« او از تصمیــم 
جدیــدش رضایــت دارد.» محمــد 
ربیعــی همیشــه تیم هــای خوبــی 
را جمــع و جــور می کنــد و مطمئن 
باشــید ذوب آهــن فصــل بســیار 
خوبی را در پیش خواهد داشت.«

سهیل فداکار

پیشنهاد بهتر از ملوان داشتم

سهیل فداکار مهاجم تیم فوتبال ملوان درباره تمدید قراردادش می گوید: 
»همیشــه حــس خوبــی بــه ملوان داشــتم و این چهارمین ســالی اســت که 
اینجا هستم و از این بابت خوشحالم. واقعیت این است که از لحاظ مالی 
پیشــنهادهای بهتر نســبت به پیشــنهاد ملوان داشتم، ولی می خواستم در 
این تیم بمانم . هواداران ملوان من را دوست دارند و من هم آنها را دوست 

دارم و در نهایت تصمیم گرفتم که یک ســال دیگر هم اینجا بمانم.«

سجاد بازگیر

امیدوارم رباطم پاره نشده باشد

ســجاد بازگیــر بازیکــن جدیــد شــمس آذر قزویــن دربــاره مصدومیتــش 
می گویــد: » مــن MRI گرفته ام، ولی پزشــکان نتوانســتند به  صورت قطعی 
تشــخیص بدهنــد کــه رباطــم پاره اســت یــا اینکه کــش آمــده. دلیلش این 
اســت کــه زانویــم ورم دارد و فکــر می کنــم تــا یــک هفتــه دیگــر دوبــاره باید 
MRI بگیرم و بعد از اینکه تورم زانویم برطرف شــد مشــخص خواهد شــد 

کــه رباطــم پاره شــده یــا کش آمده اســت.«

آداما نیان

از نساجی جدا شد

باشــگاه نســاجی اعــام کــرد، مهاجم اهل مالــی این تیم به صــورت توافقی 
جدا شــده اســت .آداما نیان مهاجم اهل مالی که در ابتدای فصل گذشــته 
بــه عضویــت تیم نســاجی درآمــده بود، بعد از حضور در باشــگاه و گفت و گو 
با صادق درودگر به صورت توافقی از نســاجی جدا شــد .لازم به ذکر اســت 
باشــگاه نســاجی تمامــی مراحــل تســویه حســاب بــا ایــن بازیکــن را انجــام 

داد تــا وی به صــورت رســمی از جمــع شــاگردان مهدی رحمتی جدا شــود.

 zگزارش

این استقلال ترس دارد!
لیگ بیست و سوم هم استقلال خوزستان دارد و هم ویسی
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حــدود ۱۵، ۱۶ ســال پیــش بحــث انتقــال 
امتیــاز تیم هــا بــه اســتان های دیگــر 
ــاز پــاس  مطــرح شــد. در آن زمــان، امتی
تهــران بــه همــدان، صبــا باطــری تهــران 
بــه قــم، راه آهــن بــه شــهر ری، پیــکان بــه 
قزوین و ســایپا به کرج انتقال داده شــد 
کــه انتقــادات زیــادی بــه همــراه داشــت. 
چراکــه کارشناســان فوتبــال معتقــد 
بودنــد هــر اســتانی کــه قــرار اســت تیمــی 
در لیــگ برتــر یــا حتــی لیگ هــای پایین تر 
ــه  ــد خــودش دســت ب داشــته باشــد بای
کار شــود و تیــم تشــکیل دهــد و بــه 

مســابقات بفرســتد. 
دلایــل دیگــری هــم وجــود داشــت کــه 

کامــاً منطقــی بــه نظــر می رســید. 
اینکــه مســئولان اســتان بــا تیمــداری 
آشــنایی پیــدا کننــد، شــرایط لازم بــرای 
برگــزاری مســابقات را مهیــا کننــد و البتــه 
قــدر حضــور در ســطح بــالای فوتبــال 

ایــران را بداننــد. 
بــا وجــود ایــن انتقــادات، توجهــی بــه 
انتقــال تیم هــا نشــد و تیم هــای تهرانــی 
یکــی پــس از دیگــری بــه اســتان های 
دیگــر فرســتاده شــد. صبــا باطــری قــم 

خیلــی زود منحــل شــد. 
پــاس بــا مشــکات مالــی زیادی دســت و 
پنجــه نــرم کــرد و روز بــه روز بدتــر از قبــل 
شــد تــا اینکــه بــه دســته های پایین تــر 
رفــت. راه آهــن منحــل شــد. پیــکان و 
ســایپا هــم بــه تهــران برگشــتند تــا بــه 

ــد. ــدا کنن ــه ای نجــات پی گون
 حالا که مدت ها از این مسأله گذشته، 
بــاز هــم بحــث انتقــال امتیــاز تیم هــا 
ــا وجــود اینکــه  ــه وجــود آمــد. آن هــم ب ب

تجربــه تلــخ گذشــته نشــان می دهــد 
انتقــال تیم هــا چاره ســاز نیســت. بــه هــر 
حــال، ایــن روزهــا مشــهد به دنبــال خریــد 
ــاز یــک تیــم لیــگ یکــی اســت.  آن  امتی
هــم در حالــی کــه آنهــا فصــل گذشــته 
تیم شــهرخودرو را در لیگ یک داشــتند 
امــا به دلیــل حمایــت نشــدن و اینکــه 
نمی توانســتند هزینــه ســفر بدهنــد، در 
چند بازی غیبت داشتند و از مسابقات 
کنــار گذاشــته شــدند. اگــر مشــهد واقعــاً 
تــوان مدیریــت یــک تیــم لیــگ یکــی را 
داشــت، چرا فصل گذشــته چنین کاری 
نکــرد و اگــر نــدارد چــرا حــالا به دنبــال 
خریــد امتیــاز لیــگ یکی اســت؟ بــا وجود 
ایــن ســؤالات، خبــر می رســد مشــهد در 
تــاش بــرای خریــد امتیــاز تیم لیگ یکی 
ــا بتواننــد در ایــن  پارســه تهــران اســت ت

رقابت هــا خــودی نشــان دهنــد. 
داریــوش بهشــتری مدیــر کل ورزش 
و جوانــان اســتان خراســان رضــوی بــا 

تأییــد ایــن خبــر می گویــد: »بــه دنبــال 
خریــد امتیــاز هســتیم و بــا دو، ســه تیــم 
در ایــن مــورد مذاکــره کرده ایم ولی هنوز 
ــه  ــان هفت ــا پای ــه توافــق نرســیده ایم. ت ب
دیگــر خبــر قطعــی اینکــه در لیــگ یــک 
بــه میــدان خواهیــم رفــت یــا لیــگ دو 
داده خواهــد شــد. خواســته خــود مــا این 
اســت کــه تیــم نســل ابومســلم بــه لیــگ 
یــک صعــود کنــد امــا به دلیــل زمان بــر 
بــودن ایــن موضــوع و فاصلــه گرفتــن از 
هــواداران، تصمیــم گرفتیم در لیگ یک 

فعالیــت کنیــم.« 
گفتــه می شــود قیمــت پارســه ۳/۵ 
میلیــارد تومــان گذاشــته شــده کــه فعــاً 
۲ طــرف در رابطــه بــا قیمــت بــه توافــق 
نهایــی نرســیدند. نکتــه جالــب اینکــه در 
حالــی کــه پارســه تهــران قصــد فــروش 
دارد، از آن طــرف تیــم دســته دومــی آریــو 
اسامشــهر در تــاش بــرای خریــد امتیاز 

لیــگ یکــی اســتقال ماثانــی اســت. 

ــال معاوضــه  در واقــع ایــن ۲ تیــم به دنب
امتیــاز هســتند تــا اســتقال ماثانــی بــا 
ایــن کار، مشــکات مالــی اش را حل کند 
و البتــه آریــو اسامشــهر بــا مبلــغ نســبتاً 

کمتــری راهــی لیــگ یــک شــود. 
از آن طــرف هــم خبــر می رســد خلیــج 
فــارس ماهشــهر به دنبــال فــروش امتیاز 

لیــگ یکــی خــود بــود. 
البتــه بــه نظــر می رســد خلیــج فــارس بــا 
مطــرح کــردن ایــن بحــث، در تاش برای 
امتیاز گرفتن از مسئولان شهر و استان 
اســت امــا همیــن کــه مســأله فــروش 
ــب نیســت و  ــاز را مطــرح کــرد، جال امتی
ظاهــراً فوتبــال ایــران هنــوز قصــد نــدارد 

کامــاً حرفــه ای شــود. 
بــه صورتــی کــه همچنــان بحــث فــروش 
امتیــاز و جــا بــه جایــی آن وجــود دارد. 
مســأله ای کــه قبــاً امتحانــش را پــس 
 داده بــود و کامــاً شکســت خــورده 

نشان داد.

جدیدترین آرای 
کمیته وضعیت 

فدراسیون فوتبال
با توجه به شکایت رضا رضایی از 
باشگاه استقال ماثانی، کمیته 
وضعیت نسبت به دعوی خواهان 
به میزان ۲ میلیارد و ۵00 میلیون 

ریال قرار رد صادر کرد.
در پی شکایت محمدرضا فاحیان 
به  نی هفته گذشته  مهدی خا
همراه چهار بازیکن دیگر هوادار 
قرارداد خود را با این باشگاه 
تمدید کرد، اما حالا به سرعت 
در مسیر جدایی از این تیم قرار 
گرفته است .مهدی خانی در سال 
۹۹ از واراژدین کرواسی راهی 
ما در مدت  پرسپولیس شد ا
حضور خود در جمع سرخپوشان 
سر  پشت  را  بی  خو ی  زها رو
نگذاشت تا در نهایت با جدایی 
از تیم راهی هوادار شود که البته 
حضور او در این تیم نیز تنها یک 

فصل به طول انجامید.

هافبک صنعت نفت: 

 ریکانی خودش 
یک تیم است

تیم  فبک  ها لبوغبیش  آ رحیم 
فوتبال صنعت نفت آبادان درباره 
آخرین وضعیت تیمش می گوید: 
»چند روزی است که در شهرکرد 
اردو زده ایم تا تمرینات بدنسازی 
را پشت سر بگذاریم و بعد از آن به 
تهران می آییم تا چند بازی دوستانه 
انجام دهیم و آماده شروع لیگ 
شویم. خوشبختانه شرایط تیم 
خوب است و بازیکنان هم با انگیزه 
و روحیه بالایی تمرین می کنند.« او 
با اشاره به اتفاقات فصل گذشته 
نه  این طور می گوید:» متأسفا
پارسال وضعیت بدی داشتیم، 
ولی مطمئنم در فصل آینده نتایج 
فصل قبل تکرار نخواهد شد. تا 
اینجا بازیکنان خوبی به تیم اضافه 
شده اند و قرار است عبدالله ویسی 
چند بازیکن دیگر را هم به تیم 
اضافه کند. پارسال طالب ریکانی 
مصدوم شد، ولی امسال سرحال 
است. طالب خودش یک تیم 
است. تمام هدف ما خوشحال 
کردن هواداران صنعت نفت و 
مردم آبادان است و مطمئن باشید 

این کار را انجام خواهیم داد.«

خیری: حدادی فر 
صبورتر باشد

شاهین خیــــــــــــــــــــــری پیشکسوت 
باشگاه ذوب آهــــــــن درباره اینکه 
قاسم حدادی فر یکی از گزینه های 
ین  ا د  بو هن  ب آ و ذ ی  بیگر مر
طور می گوید: »حدادی فر جزو 
سرمایه های تیم فوتبال ذوب آهن 
است که از مدرسه فوتبال این تیم 
کارش را شروع کرد و در جایگاه های 
مختلف مانند کاپیتان و مربی در این 
تیم ایفای نقش کرده است، ضمن 
اینکه هواداران ذوب آهن به او عاقه 
دارند. این شخصیت محترم و خوب 
اگر زودتر از موعد سرمربی ذوب آهن 
شود، سرمایه سوزی می شود. شاید 
امروز حدادی فر حرف های من را 
بخواند، ناراحت شود اما واقعیت 
و صاح او این گونه است. قاسم 
حدادی فر باید در زمینه مربیگری 
کمی صبورتر باشد و ابتدا در تیم های 
لیگ پایین تر یا رده پایین تر به 
عنوان سرمربی فعالیت کند.« او در 
خصوص ناشناخته بودن لیست این 
تیم نسبت به گذشته می گوید: »در 
گذشته بازیکنانی نظیر محمدرضا 
خلعتبری، قاسم حدادی فر، شهاب 
گردان و... در ترکیب تیم حضور 
داشتند. وقتی این افراد را در 
خیابان های تهران می دیدند نام 
ذوب آهن را به یاد می آوردند اما 
حالا بیشتر بازیکنان تیم ناشناخته 
هستند. فکر می کنم مدیران هم 
در چند سال اخیر خیلی تمایلی 
برای بالانشینی تیم ذوب آهن و 
کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا 
ندارند. مدیران ترجیح می دهند 
تیم در میانه های جدول باشد و 

سقوط نکند.«

 z  خبر

باشگاه سپاهان درباره مبلغ رضایتنامه 
پیــام نیازمنــد،  اطاعیــه ای صــادر کرد. 
ســایت باشــگاه ســپاهان نوشــت: 
»ســند رســمی مــورد تأییــد فدراســیون 
بین المللــی فوتبال )فیفا( در مورد مبلغ 
رضایتنامــه انتقــال دائمی پیــام نیازمند 
از باشــگاه پورتیموننــزه توســط باشــگاه 
ســپاهان منتشــر شــد. ایــن باشــگاه 
بــا رویکــرد شفاف ســازی و صداقــت 
گفتــار و عملکــرد،  تنویــر افــکار عمومی 
و بــر اســاس وعده گذشــته خود،  ســند 
رســمی مشــتمل بر رقم دقیــق و قطعی 
رضایتنامــه انتقــال دائمــی نیازمنــد را 
منتشــر کــرد. بر اســاس اســناد منتشــر 
شــده و بــر خــاف شــایعات و تأکیــدات 
ل،   لحــا م ا معلو ی  نه ها رســا برخــی 

رضایتنامــه پیــام نیازمنــد از باشــگاه 
پرتغالــی،  بــا مبلغــی بالغ بر یــک چهارم 
اعداد و ارقام واهی مطرح شــده،  صادر 
شــده اســت. بــا وجــود درخواســت یک 
میلیون یورویی باشــگاه پورتیموننزه به 
منظــور صــدور رضایتنامه ایــن بازیکن،  
باشــگاه ســپاهان ضمــن تعامــل بــا 
باشــگاه پرتغالــی،  مبلغ ۲۵0 هــزار یورو 
در خصــوص ایــن رضایتنامــه پرداخــت 
کــرد و ایــن عــدد با مبالغ منتشــر شــده 
برخــی رســانه ها به میــزان قابل توجهی 
مغایــرت دارد. بــا توجــه بــه درخواســت 
ژوزه مورایــس،  ســرمربی تیــم فوتبــال 
ســپاهان،  پیگیری هــای هیــأت مدیــره 
و مدیرعامــل باشــگاه،  توافقــات انجــام 
شــده بــا مبــادی مرتبــط و همراهــی 

ســازنده شــخص بازیکن،  پیام نیازمند 
قرارداد خود را برای دو فصل با سپاهان 
امضــا کرد. طبــق توافقنامه دو باشــگاه 
ســپاهان ایران و پورتیموننزه پرتغال در 
رابطــه بــا انتقــال قطعــی بازیکــن،  پیــام 
نیازمنــد بــه باشــگاه ســپاهان،  مقــرر 
گردیــد باشــگاه ســپاهان بــا پرداخــت 
۲۵0 هــزار یــورو تــا تاریخ ۳۱ ژوئن ســال 
۲0۲۳ این انتقال را نهایی کند. محتوای 
ایــن توافقنامــه بــه شــرح زیــر اســت: 
»طبــق توافقنامــه دو باشــگاه ســپاهان 
ایــران و پورتیموننــزه پرتغــال در تاریــخ 
۳۱ مــه  ســال ۲0۲۳ در رابطــه بــا انتقــال 
قطعی بازیکن،  پیام نیازمند به باشــگاه 
ســپاهان،  مقرر گردید باشگاه سپاهان 
بــا پرداخــت ۲۵0 هــزار یــورو تــا تاریــخ 

۳۱ ژوئــن ســال ۲0۲۳ ایــن انتقــال را 
نهایــی کنــد.

باشــگاه ســپاهان در ادامــه عملکــرد 
شــفاف  خــود اعــام می کنــد،  ســایر 
مــواردی کــه در برخی رســانه ها در مورد 
رقــم قــرارداد بازیکنــان جــذب شــده 
مطــرح شــده اســت،  خاف واقــع بوده 
و  جنبه حاشیه ســازی داشــته است. در 
پایــان باشــگاه ســپاهان اعام مــی دارد 
قراردادهــای خود را صرفاً در چهارچوب 
قوانیــن اعــام شــده از ســوی مبــادی 
مرتبــط منعقــد نمــوده و مــواردی چــون 
کمک هــای خــارج از ســقف قــرارداد که 
برخــی باشــگاه ها در حــال بهره گیــری 
از آن هســتند،  در ایــن باشــگاه جایــی 

نــدارد.«

رقم حق انتقال نیازمند اعلام شد
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کارن کوشا
روزنامه نگار

 zگزارش

علیرضا منصوریان

جذاب یک مربی

علیرضا منصوریان ســرمربی تیم فولاد خوزستان برای آماده سازی تیمش 
پیش از آغاز لیگ برتر برنامه های زیادی دارد. قرار اســت تیم فولاد اردوی 
خــود را در اهــواز از سه شــنبه و با حضور بازیکنــان و اعضای کادرفنی برگزار 
کنــد. در ایــن اردو شــاگردان منصوریان بــازی تدارکاتی هم برگــزار خواهند 
کــرد. همچنیــن یک مربــی خارجی به تیم فولاد اضافه می شــود. در همین 

رابطه رزومه 3 مربی خارجی در اختیار باشــگاه قرار گرفته اســت.

سامان فلاح

نهایی نشده

حیــدر افســری مدیــر تیــم گل گهر دربــاره جــذب بازیکنان جدیــد می گوید: 
»مذاکــره بــا ســامان فلاح  صــورت گرفته اما هنوز به مرحله نهایی نرســیده 
اســت. بــه هــر حال فصل نقل و انتقالات اســت و مذاکرات بــا بازیکنان مد 
نظــر ســرمربی تیــم ادامــه دارد. از زمانی که اوزونیدیس آمــده تمرینات در 
حال پیگیری است. کادرفنی تیم نیز تکمیل شده است. ما در 3،  ۴ پست 

به دنبال جذب بازیکن هســتیم و ســرمربی پیگیر آن اســت. «

بهنام ابوالقاسمپور

کارت معافیت بازیکن شمس آذر جعلی بود

بهنام ابوالقاسم پور رئیس هیأت مدیره باشگاه سایپا درباره شکایت 
باشگاه سایپا از شمس آذر قزوین با ادعای استفاده تیم قزوینی از بازیکن 
غیرمجاز می گوید: »به سلامت ارکان فدراسیون فوتبال ایمان داریم. دو ماه 
مشغول جمع آوری مدارک بودیم و استعلام های لازم را از نهادهای ذی ربط 
می گرفتیم و نمی خواستیم وجهه باشگاه شمس آذر لطمه ببیند. آن کارت 

معافیت که باشگاه شمس آذر منتشر کرد،  جعلی است.«   
 

 zگزارش

چوب حراج
وقتی همچنان بحث خرید و فروش امتیاز وجود دارد



 zخبر

کریم باقری

پرسپولیس او را برمی گرداند؟

گفته می شود استوری دو روز قبل گل محمدی درباره باقری حکایت از بازگشت 
احتمالی این مربی به پرســپولیس دارد. گفته شــده باشــگاه پرســپولیس هم در 
تلاش اســت تا موانع لازم در این باره برداشــته شــود. خبیری عضو هیأت مدیره 
باشــگاه پرســپولیس هم گفته است: »آقا کریم اسطوره اخلاق است و نمی شود 
ارزش ها و زحماتش را در پرسپولیس فراموش کرد. مدیران و بزرگان باشگاه در 

تلاش هســتند قضیه حل بشــود تا در خدمت آقا کریم باشــیم.«

عیسی آل کثیر

احتمال تمدید نکردن بالا رفت

درویــش در مذاکــره بــا ایــن مهاجــم جنوبــی و مدیــر برنامه هایــش اعــلام کــرده در 
بهتریــن حالــت حاضر اســت 13 میلیارد بــه او به عنوان قرارداد خــام پرداخت کند 
و مبلغــی تحــت عنوان آپشــن که حدود 3 میلیارد خواهــد بود، برای این بازیکن در 
نظر گرفته خواهد شــد. عیســی روز جمعه به این پیشــنهاد پاسخ منفی داده و بعد 
از آن هــم دیگــر مذاکــره ای بین طرفین انجام نگرفته اســت. دیروز احتمال تمدید 
نشــدن قــرارداد او بــالا رفتــه بود چرا که این مهاجم پرســپولیس را هــم آنفالو کرد.

حسین خبیری

اشکال ندارد کارخانه ای پشت تیم باشد

ما نه کارخانه فولاد داریم و نه کارخانه خودروسازی داریم و نه می توانیم حواله ای 
بــه بازیکنــان بدهیــم. بودجــه زیــادی هــم از دولــت نمی گیریم. اشــکالی نــدارد اگر 
سازمان یا کارخانه ای پشت یک تیم می ایستد، بالاخره فوتبال باید جریان داشته 
باشــد و چرخــش بچرخــد . حضــور بخش خصوصی مهم اســت و باید به این ســمت 
برویــم، اشــکالی هــم نــدارد. ما دو باشــگاه باید بیشــترین پاســخگویی را بــه مردم، 
هواداران و مسئولین داشته باشیم و ریالی هم از بودجه دولتی استفاده نمی کنیم.

از کمپ سرخ
پرسپولیس
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فردا بازی با شمس آذر
سرخپوشــان ایــران کــه تمرینــات 
فصــل جدیــد را چهارشــنبه هفتــه 
گذشــته آغــاز کرده انــد، در قالــب 
بــازی تدارکاتــی، اولیــن مســابقه 
 ) فصــل را روز سه شــنبه )فــردا
هفتــه جــاری در ورزشــگاه شــهید 
کاظمــی برگــزار خواهنــد کــرد. کادر 
فنــی پرســپولیس بــرای اولیــن بازی 
دوســتانه فصــل، تیــم شــمس آذر 
قزویــن را برگزیــده اســت. تیمــی که 
امســال در لیگ برتــر حضور خواهد 
داشت و ســرمربیگری اش به عهده 
ســعید دقیقی اســت. گفتنی اســت 
پرســپولیس آذرماه سال گذشته در 
تعطیــات لیــگ برتــر هم یــک بازی 
تدارکاتــی مقابــل ایــن تیــم انجــام 
داده بــود کــه بــا تســاوی 2-2 بــه 

پایــان رســید.
 

مبلغ قرارداد 
بیرانوند 14 میلیارد!

حســین خبیری، عضــو هیأت مدیره 
باشــگاه پرســپولیس در مورد اینکه 
گفتــه شــده قــرارداد بیرانونــد بــا 
پرســپولیس 14 میلیــارد اســت، 
در صورتــی کــه او پیشــنهاد 90 
میلیــاردی داشــته اســت، گفــت: 
ســنگ بزرگ نشــانه نزدن اســت، ما 
هــم می توانیم بگوییــم 200 میلیارد 
می دهیم تا فان بازیکن به باشگاه 
مــا بیایــد، این فقــط فضــا را ملتهب 
کــردن اســت و خودشــان وارد یــک 

بحــران خودســاخته شــدند.
وی در خصوص اینکه واقعاً قرارداد 
بیرانونــد 14 میلیــارد اســت، تأکیــد 
کرد: بله، این موضوع شــفاف است 
و در ســایت ســازمان لیــگ و کــدال 
منتشــر می شــود. بــرای آپشــن ها 
هم فدراســیون چهارچوبی را تعیین 
کــرده و براســاس همــان چهارچوب 

باشــگاه قــرارداد می بندد.
 

سفر پرسپولیس 
دو روز عقب افتاد

بــا برنامــه ای که یحیــی گل محمدی 
در نظــر گرفتــه قــرار اســت تیــم 
پرســپولیس بــرای برپایــی اردوی 10 
روزه عــازم ترکیــه شــود تــا عــاوه بــر 
انجــام تمرینــات، 3 بــازی دوســتانه 
هم در این کشــور انجام دهد. پیش 
از ایــن قــرار بود کاروان پرســپولیس 
امــروز راهــی ترکیه شــود امــا به نظر 
می رســد برگزاری این اردو به تعویق 
افتــاده اســت. بــر همیــن اســاس و 
بــا هماهنگی هــای صورت گرفتــه 
قــرار اســت کاروان پرســپولیس بــه 
احتمال فراوان روز چهارشــنبه راهی 
ترکیــه شــود تا خود را بــرای حضوری 
پرقــدرت در لیــگ برتــر فصــل آینده 

آمــاده کنــد. 
 

کنعانی به قطر رفت
بازیکنــان پرســپولیس دیــروز در 2 
نوبــت تمریــن کردنــد. همچنین هر 
بازیکــن با توجه به شــرایط مختص 
بــه خــود، برنامــه تمرینــی خــاص 
خــود را داشــت. محمدحســین 
کنعانی زادگان که روز شــنبه قرارداد 
جدیــدی را بــا پرســپولیس بــه امضا 
رســاند نیــز بــرای رتــق و فتــق امــور 
خــود در قطــر، از کادر فنی مرخصی 
گرفــت و بزودی بــه تمرینات ملحق 

می شــود.
 

دنیزلی میزبان 
پرسپولیس

پرســپولیس در کمپــی در فاصلــه 
5 ســاعته تــا اســتانبول حضــور پیدا 
می کند اما سرخپوشــان راهی شــهر 
دنیزلی می شوند و سپس با اتوبوس 
در کمپ اسپارتا اردوی خود را برگزار 
می کننــد، سرخپوشــان در ایــن اردو 
قــرار اســت دو ســه بــازی دوســتانه 
برگــزار کننــد. در ایــن اردو احتمــالاً 
مراحــل پایانــی نقــل و انتقــالات 
پرســپولیس نیــز دنبال خواهد شــد 
تــا یحیی گل محمــدی با تیمی کامل 
مهیای فصل جدید رقابت ها شــود.
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 شافعی: به جایگاه باقری
متأسفانه خدشه وارد ساختند

کورس قهرمانی بین 
دو تیم است؛ سپاهان 

و پرسپولیس
محمود شــافعی، هافبک اســبق پرســپولیس معتقد اســت بعضی از بازیکنان پرســپولیس بازدهی کامل برای آســیا را 
ندارنــد و بــه همیــن دلیــل حتمــاً نیــاز اســت برای تقویت بــرای بازی های غرب آســیا و بعــد از آن مراحل بعــدی بازیکنان 
ســطح بــالا جــذب شــوند کــه خوشــبختانه در ایــن خصــوص از چنــد بازیکن جذب شــده بــه نیکی یــاد کرده و آنهــا را در 
ســطح بالایــی می دانــد هــر چند که جذب یک مهاجم ششــدانگ دیگــر در خط حمله و هافبــک کاذب در کنار هافبک 

چــپ را برای تیــم پرســپولیس لازم می داند.

با جدایی قرضی گوهری به تیم 
اراک و پیوستن دروازه بان این 
تیم به پرسپولیس مشکلی به 

وجود نمی آید؟
گوهــری دروازه بــان خوبــی بــود و 
تجربــه بازی در چند تیم لیگ برتری 
را داشــت اما در پرسپولیس بازی به 
او نرســید بــه همیــن دلیل به شــکل 
قرضــی جــدا شــد و دروازه بــان زیــر 
23 ســال تیــم اراکی به پرســپولیس 
آمــد تــا جا بــرای جــذب یــک بازیکن 
جدید بزرگسال باز شود اما به نظرم 
ایــن انتقــال برای پرســپولیس خوب 
نیســت چــون اگــر بیرانوند مشــکلی 
برایــش بــه وجــود آیــد و اتفاقاتــی 
ماننــد جــام جهانــی و یــا همیــن جام 
کافــا بــرای بیرانونــد تکــرار شــود و 
خدایــی ناکــرده مثاً فکش بشــکند 
و چنــد بــازی نباشــد چــه دروازه بانی 
می خواهــد بــه جایــش از چهارچوب 
پرســپولیس حفاظــت کنــد. شــرایط 
نتیجه گیــری در پرســپولیس بســیار 
حساس است و اگر حتی امتیاز یک 
بــازی را هــم از دســت بدهــد ممکن 
اســت قهرمانی را از دســت داده و از 

کــورس جــا بماند.
در رابطه با پیوستن 

کنعانی زادگان به پرسپولیس چه 
صحبتی دارید؟

کنعانــی یکــی از بهتریــن مدافعــان 
ایران و آسیاســت و قطعاً این بازیکن 

یکــی از خریدهــای بســیار خــوب 
پرســپولیس اســت.

با حضور کنعانی و بودن 
دو مدافع تاپ دیگر مانند 

گولسیانی و  پورعلی گنجی فکر 
نمی کنید ترافیک در این منطقه 
حاشیه هایی را از سوی بازیکن 

نیمکت نشین به وجود آورد؟
وقتــی کنعانــی بــه پرســپولیس آمــده 
حتمــاً فکــر دو مدافــع میانــی دیگر را 
داشــته و در خــودش قــدرت رقابت و 
بــازی را داشــته اســت ضمــن اینکــه 
باشــگاه و یحیی به هیــچ بازیکنی قل 
فیکــس بودن نمی دهد و بازیکنی که 
پول حرفــه ای می گیرد حتماً حرفه ای 
فکــر می کنــد و حرف هــای زیــادی در 

زمینــه مســائل فنــی دارد.
در خصوص جذب ریگی که در 

غیاب کمال و احتمالاً سرلک 
باید در میانه میدان بازی می کند 

چه نقد فنی دارید؟
ریگی بازیکنی خوب و وظیفه شــناس 
و زحمتکش است که قباً هم سابقه 
کار بــا یحیــی در تیــم پدیده را داشــته 
اســت البتــه ســرلک هــم بازیکــن 
کلیــدی اســت بــا وجــود ایــن ریگــی 
هــم بازیکنــی اســت کــه ایــن توانایی 
را دارد کــه بــه شــرایط میانــه میــدان 
پرســپولیس ســر و ســامان بدهــد و 
بــه نظــرم می توانــد در پرســپولیس 

موفــق شــود.
جذب شهاب زاهدی در پست 

مهاجم را چگونه ارزیابی 
می کنید؟

حتماً بازیکنی که در پست مهاجم در 

اروپــا بــازی کرده بــه درد پرســپولیس 
می خــورد هــر چنــد اگــر یــک فــوروارد 
ششــدانگ خارجــی دیگــر جــذب 
شــود در آســیا خیلــی می توانــد بــه 
پرســپولیس کمک کنــد هر چند بقیه 
مهاجمان پرســپولیس هــم بازیکنان 

خوبــی هســتند.
در رابطه با شانس های 

قهرمانی چه تیم هایی را بهترین 
می دانید؟

ســپاهان و تراکتــور و پرســپولیس تــا 
اینجــا بازیکنان بســیار خوبی را جذب 
کرده انــد و حضــور فعالتــری در نقل و 
انتقــالات داشــته اند و ســر وصــدای 
زیــادی بــه پــا کرده انــد امــا بــا وجــود 
ایــن بایــد لیگ شــروع شــود تــا بتوان 
در مــورد مدعیــان قهرمانــی و تیمــی 
کــه شــانس اول قهرمانــی اســت بهتر 

جــواب داد.
جدایی کریم باقری هم تبعات 
منفی در بین هواداران داشته. 
این موضوع را چگونه ارزیابی 

می کنید؟
اصــاً بــه شــکل شــفاف مشــخص 
نشــد آقــا کریــم چــرا جدا شــد امــا هر 
چــه کــه بــود رفتــن کریــم جالــب نبود 
چــون مــن از شــخصیت و کاریزمــای 
ایشــان شــناخت کامــل دارم. ســال 
1386 و زمانــی کــه مــن بــا قطبــی در 
کادر فنــی بــودم آقا کریم واقعاً به تیم 
کمــک می کــرد و بازیکنــان هــم حرف 
شــنوی زیــادی از ایشــان داشــتند هر 
چند شــاید حالا هم فکــر کرده اند که 
ســیدجال می توانــد در جمــع کــردن 

تیــم بــه پرســپولیس کمــک کند.

در رابطه با تقویت تیم 
خصوصاً برای بازی های لیگ 

قهرمانان آسیا که هدف اصلی 
پرسپولیس محسوب می شود 

چه صحبت خاصی دارید؟
بازی هــای لیــگ قهرمانــان قطعــاً در 
ســطح بالایــی قــرار دارد. از ایــن رو 
نیاز اســت که ســاختار پرســپولیس 
تقویــت شــود و از آنجــا کــه پــای ســه 
جــام و در رأس آن لیــگ قهرمانــان 
آســیا مطرح اســت در وهله نخست 
پرســپولیس باید یــک هافبک چپ 
کاســیک را بــه خدمت بگیــرد که با 
وجــود نعمتی و احمــدی که در دفاع 
چــپ حضــور دارنــد بــه ســمت چپ 
پرســپولیس نظــم و تــوازن خوبــی 
بدهــد. از ســوی دیگــر پرســپولیس 
حتمــاً بــه یــک مهاجــم ششــدانگ 
کاســیک و گلــزن ماننــد مغانلــو 
نیــاز دارد چــون شــاید بازیکنانــی 
مانند آل کثیر و عبدی بازدهی کامل 
نداشــته باشــند و تفاوتــی کــه بیــن 
فوتبال ما و آســیا وجود دارد موجب 
می شــود کــه حتــی بــرای بازی هــای 
غــرب آســیا هــم بــا مشــکل مواجــه 
شــویم. از ایــن رو حتمــاً بایــد در خط 

حملــه تقویــت شــویم.
در رابطه با شانس های 

قهرمانی لیگ آتی چه صحبتی 
دارید؟

اســتقال شــرایط ســختی دارد و 

درگیــر مشــکات مدیریتی اســت و 
تیــم تراکتور هم خوب تقویت شــده 
امــا با توجــه به تقویــت خیلی خوبی 
کــه دو تیــم پرســپولیس و ســپاهان 
داشــتند، من شــانس های قهرمانی 
را پرســپولیس و ســپاهان می دانم و 
جنــگ قهرمانــی لیــگ آتــی بیــن این 

دو تیــم خواهــد بــود.
در رابطه با تغییر سیستم 

احتمالی چه روشی را برای 
پرسپولیس در این فصل 
ایده آل می دانید و اصولاً 

پر مهره بودن پرسپولیس را به 
لحاظ مسائل حاشیه ای برای 
یحیی مشکل ساز نمی دانید؟

نــه مــن فکــر می کنــم بــا حضــور 
ســرمربی خوبــی ماننــد یحیــی و 
حتمــاً  لیس  پرســپو در  فشــین  ا
می تواننــد بــه حاشــیه های احتمالی 
غلبه کنند. در رابطه با سیســتم هم 
بــه نظرم تیم یحیی می تواند شــناور 
بــازی کنــد. در این رابطه از سیســتم 
2-5-3 در زمــان حملــه بهــره بگیرد. 
سیســتمی که در کارهــای دفاعی به 

روش 2-4-4 تغییــر می کنــد.
در رابطه با رفتن گوهری و 

اضافه شدن یک دروازه بان 
جوان فکر نمی کنید 

پرسپولیس به یک دروازه بان 
جدید خوب دیگر نیاز دارد؟

مــن شــنیدم پرســپولیس در صــدد 
جــذب اکبــر منــادی اســت ضمــن 
اینکــه خالدآبــادی هــم می توانــد 
گزینــه خیلــی خوبــی باشــد کــه ایــن 
مســائل می تواند به پرســپولیس در 

زمانی که بیرانوند مصدوم و محروم 
شود به تیم پرسپولیس کمک کند.

در رابطه با کنار گذاشتن 
محترمانه کریم باقری که 
موجب ناراحتی هواداران 

پرسپولیس شده چه صحبتی 
دارید؟

آقــا کریــم صرفــاً یــک بازیکــن و یک 
مربی نیســت و در واقع ایشــان یک 
اســطوره هســتند. فــردی کــه نقش 
پــر رنگــی در قهرمانی هــا داشــتند. 
بــه همیــن دلیــل در هیچ جــای دنیا 
با چنیــن فردی برخــوردی اینچنینی 
نمی شــود و بــا برخــوردی کــه با کریم 
داشــتند بــه جایگاه ایشــان خدشــه 
وارد کردنــد. از این رو باید کریم را به 
تیم اضافه کنند چون این خواســت 

تمــام پرسپولیسی هاســت.
در خصوص بیرانوند که پس از 
چند روز کش و قوس در نهایت 
در پرسپولیس ماند چه نظری 

دارید؟
بــا احساســات  یــد  نبا نــد  نو بیرا
هــواداران بــازی می کــرد و اگــر 
می خواســت جدا شــود قادر بود که 
ایــن کار را بــه راحتی انجــام دهد اما 
مــن فکــر می کنم به دلیل نداشــتن 
ظرفیــت فکــری و فرهنــگ لازم بــه 
مشــکل خــورد. اینهــا معضاتــی 
هســتند کــه وجــود دارنــد امــا در 
نهایــت بــا مانــدن بیرانونــد و خریــد 
بازیکنانــی مانند کنعانــی زادگان که 
بهترین هــای آســیا هســتند قــادر 
اســت کــه حتــی به شــکل جــدی به 

موفقیــت در آســیا فکــر کنــد.

مسعود قراگزلو
خبر نگار

عزیزیان: بیرانوند مصدوم شود چه دروازه بانی 
جایگزینش خواهد شد؟ 

 مشخص نشد 
چرا آقا کریم جدا شد؟

ســعید عزیزیان دروازه بان اســبق پرســپولیس خریدهای یحیی را بســیار خوب می داند و با وجود ترافیک بازیکن در بعضی 
از پســت ها ماننــد دفــاع معتقــد اســت هر بازیکن بزرگی که به پرســپولیس می آیــد قطعاً با تفکرات حرفه ای به پرســپولیس 
می پیونــدد بــه همیــن دلیــل بــروز مشــکلات حاشــیه ای را بــرای پرســپولیس رد می کند. عزیزیــان در رابطه با از دســت دادن 

گوهــری و جایگزینــش تــا حــدودی ابــراز نگرانی می کند چون معتقد اســت دروازه بانی مهم ترین پســت در فوتبال اســت.

ناصر قراگزلو
خبر نگار



از کمپ سرخ
پرسپولیس
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 zخبر

سعید عزت اللهی

باز هم پای هوادار متمول در میان است؟

گفتــه می شــود مبلــغ رضایتنامــه ایــن هافبــک ملی پــوش آنقــدر بــالا رفتــه 
کــه کار جــذب آن بــرای پرســپولیس ســخت خواهد شــد. گفته شــده مبلغ 
رضایتنامــه او از وایلــه دانمــارک 300 هزار دلار اســت کــه 15 میلیارد تومان 
می شــود و پرســپولیس حداقــل همیــن مبلــغ را بایــد بــه او پرداخــت کنــد 
کــه اینطــوری جــذب ســعید هزینــه ای دو برابر ســقف قــرارداد یــک بازیکن 

ملی پــوش را روی دســت باشــگاه خواهــد گذاشــت.

وحدت هنانوف

آماده برای فسخ؟

با توجه به اینکه لیست بزرگسال پرسپولیس پر شده حالا به نظر می رسد یحیی 
چاره ای جز بیرون گذاشــتن این مدافع تاجیک از لیســت تیمش ندارد. هنانوف 
دیــروز بــه باشــگاه پرســپولیس رفت تا شــایعات در ایــن باره قوت بگیــرد. با توجه 
بــه ازدیــاد مدافعان پرســپولیس بیرون گذاشــتن هنانــوف معقول تریــن کار برای 
پرســپولیس خواهد بود چرا که در دفاع راســت، فرجی می تواند حکم آلترناتیو را 
ایفا کند و پشــت ســر دانیال باشــد و در دفاع میانی هم که شــرایط نرمال اســت.

احمد گوهری

هفته اول مقابل پرسپولیس

بــا توجــه بــه قرعــه ای کــه بــه پرســپولیس خــورد ســرخ ها هفتــه اول بایــد مقابل 
آلومینیوم اراک بازی کنند که معمولاً حریف آسانی برای تیم یحیی نبوده است. 
نکته ویژه اما تقابل احمد گوهری با پرسپولیس در همین بازی نخست خواهد 
بــود. گوهــری کــه بــه صــورت قرضــی از پرســپولیس جدا شــده از شــانس بدش 
در همــان هفتــه اول بایــد مقابــل پرســپولیس بــازی کنــد. گفتنی اســت با وجود 
خــروج قرضی او از پرســپولیس جایی در لیســت بزرگســال تیــم نخواهد گرفت.

 zسوژه

بــا قرعه کشــی رقابت هــای لیــگ بیســت 
و ســوم مشــخص شــد کــه پرســپولیس 
بایــد بــه ترتیــب مقابــل کــدام تیم هــا قرار 
بگیــرد. طبــق قرعــه پرســپولیس در هفته 
نخســت میزبــان اســت و اگــر شــرایط 
ورزشــگاه آزادی و میزبانــی فراهــم باشــد 
هواداران پرسپولیس می توانند تیم نونوار 
شده شــان را در همان بازی اول از نزدیک 
تماشــا کننــد و ببیننــد. آیا یحیــی می تواند 
در نقــش مدافــع عنــوان قهرمانــی بــاز هم 

بدرخشــد و مدعــی باشــد؟
از قضــا گل محمــدی باید اولیــن بازی خود 

در فصل جدید را مقابل مجتبی حســینی 
همکار و دوســت صمیمــی اش برگزار کند 
و شــاید این مســأله باعث شــود تا دو تیم 
در پیــش فصــل مقابــل هم قــرار نگیرند و 
برعکــس همیشــه تیــم حســینی و یحیــی 
بــازی تدارکاتــی ای مقابــل هــم نداشــته 

باشند. 
پرســپولیس امــا در هفتــه دوم بایــد در 
تبریــز بــازی کنــد کــه بــا توجــه بــه تجهیز 
این تیم و ابقای خمس کار بسیار سختی 
خواهد داشت. تیم یحیی فصل قبل در 
تبریز به ســختی برنده شــد امــا اگر بازی 

هفته دوم با تماشــاگر باشــد کار سرخ ها 
مقابــل مدعــی تبریــزی ســخت خواهــد 
شــد. در عین حال تقابل پرسپولیسی ها 
بــا بازیکنانی مثل ســیامک نعمتی، علی 
شــجاعی، ســعید آقایــی، حامــد پاکدل و 
مهــدی شــیری که حــالا پیراهــن تراکتور 
را بــه تــن خواهنــد کــرد می توانــد جالــب 
باشــد. ایــن مســأله بــا توجــه بــه اینکــه 
ســیامک نعمتــی تــازه چنــد روز قبــل از 
پرســپولیس جدا شــده برای او عجیب تر 
هــم خواهــد بــود و حس ویــژه ای برایش 
رقــم می زنــد چراکــه دقیقــاً دو مــاه و یک 

هفتــه بعــد از بــالا بــردن جــام بــا پیراهن 
پرســپولیس بایــد رودرروی ایــن تیــم 

بجنگــد.
پرســپولیس در 5 هفتــه ابتدایــی به اهواز 
هــم خواهــد رفــت کــه شــاید بــا توجــه بــه 
انجــام مســابقه در فصــل گرم کار ســختی 
باشــد. امــا عجیب تریــن اتفــاق تقابــل بــا 
اســتقلال در هفته پنجم اســت. جایی که 
تــازه تیم هــا از آب و گل درمی آیند و شــکل 
واقعی شــان را پیدا خواهنــد کرد اما تقابل 
بــا رقیــب ســنتی در هفته پنجــم همچنان 

خیلــی زود بــه نظــر می رســد.

پرســپولیس در دور برگشــت بایــد میزبان 
تیم هایــی مثــل تراکتور، فولاد و ســپاهان 
باشــد و بــازی هفتــه ســی ام ایــن تیــم هــم 
در تهــران مقابــل مــس رفســنجان برگــزار 
خواهــد شــد کــه بــرای تیــم یحیــی نکتــه 

مثبتــی اســت.
برنامه کامل پرسپولیس در نیم فصل اول
هفته اول: پرسپولیس - آلومینیوم اراک

هفته دوم: تراکتور - پرسپولیس
هفته سوم: پرسپولیس - ذوب آهن

هفته چهارم: فولاد - پرسپولیس
هفته پنجم: پرسپولیس - استقلال

هفته ششم: پیکان - پرسپولیس
هفته هفتم: پرسپولیس - گل گهر
هفته هشتم: ملوان - پرسپولیس

هفته نهم: پرسپولیس - نفت آبادان
هفته دهم: سپاهان - پرسپولیس

هفته یازدهم: پرسپولیس - نساجی
هفته دوازدهم: پرسپولیس - هوادار

هفتــه ســیزدهم: اســتقلال خوزســتان - 
پرســپولیس

هفته چهاردهم: پرسپولیس - شمس آذر 
قزوین

هفته پانزدهم: مس رفسنجان - پرسپولیس

تقابل با تراکتور و استقلال در 5 هفته ابتدایی

یحیی با بازی مقابل همکار سابقش شروع می کند

محمدحسین کنعانی زادگان برای سومین 
بــار لبــاس پرســپولیس را بــه تــن خواهــد 
کــرد. بازگشــت او بــه پرســپولیس بعــد 
از دو ســال اتفــاق افتــاد و تقریبــاً همــه 
هــواداران پرســپولیس مثــل آن دســته 
از پرسپولســی های متعصبــی کــه جلــوی 
خــودروی لوکــس او یزلــه می رفتنــد از این 
انتقــال خوشــحالند اما تجربــه ثابت کرده 
حضــور متعــدد بازیکنــان شناخته شــده و 
تجمیع ســتاره ها - به مفهوم فعلی اش در 
فوتبال ایران- همیشه پیش برنده نیست 
و گاهــی ممکن اســت برای تیم های بزرگ 

دردســر ایجــاد کند.
پرســپولیس البته در تمام فصول گذشته 
که یا قهرمان شــده یا مدعی قهرمانی تیم 
پرســتاره ای بوده و ســرمربی تیم به عنوان 
نفــر اول کادر فنــی و مدیــران تیــم بخوبــی 
ایــن گردهمایــی ســتاره ها را خیلــی خــوب 
مدیریــت کــرده و تیــم با کمترین حواشــی 
به ســوی اهداف فوتبالی خود حرکت کرد 

و غالبــاً نیــز موفق بود.
 

چالش بزرگ با ورود کنعانی
ورود کنعانــی زادگان بــه خــط دفاعــی 
پرســپولیس حــالا چالــش بزرگــی بــرای 
یحیــی گل محمدی ایجــاد خواهد کرد چرا 
کــه تعــداد مدافعــان میانــی باکیفیتــی که 
همــه داعیــه حضــور در ترکیــب اصلــی را 

دارنــد بیشــتر خواهــد شــد.
اگــر قــرار باشــد پرســپولیس بــا همــان 
سیســتم دفــاع چهارنفره خطــی بازی کند 
فقــط دو مدافــع میانــی از جمــع فرشــاد 
فرجــی، علی نعمتــی، گئورگی گولســیانی، 
وحــدت هنانــوف، مرتضــی پورعلی گنجــی 
و محمدحســین کنعانــی زادگان بایــد در 
ترکیــب اصلــی قرار بگیرند. حال اگر تصور 
کنیــم یحیــی مثــل فصــل قبــل روی علــی 
نعمتــی به عنــوان مدافع چپ حســاب باز 
 کنــد یــا فرشــاد فرجــی مدافعــی اســت که 
می توانــد روی نیمکــت تاب بیــاورد و البته 
در دفاع راســت آلترناتیو باشــد یا هنانوف 
را از لیســت خــارج کننــد، رقابــت بین ســه 

مدافــع شــاخص دیگــر ســخت خواهــد 
شــد و یکــی از بیــن آنهــا باید بیــرون بماند.

فصل قبل زوج گولسیانی – پورعلی گنجی 
فوق العــاده موفــق و قدرتمند عمل کردند 
و خط دفاع پرســپولیس با کمک ســاختار 
تدافعــی تیــم و البتــه دروازه بــان مطمئنی 
مثــل بیرانونــد کمتریــن آمار گل خــورده را 
ثبــت کــرد و به کمک همیــن آیتم قهرمان 
شــد. با در نظــر گرفتن ایــن واقعیت، حالا 
دســت زدن بــه همــان ترکیــب ایــده آل بــا 
توجــه بــه ادامه همکاری بــا پورعلی گنجی 
و گولســیانی دشــوار می نماید امــا کنعانی 
هــم مدافــع ملی پــوش شــاخصی اســت 
کــه حتمــاً می تــوان او را یکــی از 5 مدافــع 
برتر میانی فوتبال ایران دانســت. در عین 
حال کنعانی زیر و بم بازی در پرســپولیس 
را می شناســد و بــا بــرای او  شــأن و مرتبــه 
باشــگاه شــناخته شده اســت و خیلی زود 

می توانــد در ترکیــب جــا بیفتد.
 

رویکرد به دفاع سه نفره؟
بــا ایــن شــرایط یحیــی یــا بایــد یکــی از این 
دو مدافــع را بیــرون بگــذارد یــا رو بــه دفاع 
ســه نفــره بیــاورد کــه البته تجربه خوشــی 
از آن نــدارد. طــی دو فصــل گذشــته هــر 
بــار یحیــی رو بــه سیســتم ســه دفاعــه 
آورد ضــرر کــرد و تیمــش نتوانســت در 
فــاز حملــه شــرایط خوبــی پیــدا کنــد. در 
واقــع پرســپولیس بــا تکیــه بــه حملــه از 
کانال هــای کنــاری همیشــه بــه مدافعانی 
کــه از عقــب در حملات اضافه شــوند نیاز 
دارد و کارهای ترکیبی بدون مدافع کناری 

پیــش نخواهــد رفــت.
البتــه پرســپولیس یحیــی فصــل گذشــته 
در ایــن مقولــه بالانس نبــود و در حالی که 
دانیــال مــدام راه می افتــاد و البتــه فضــای 
پشــت ســرش موقعیــت مناســبی بــرای 
حریفــان می ســاخت، علی نعمتی بیشــتر 
یــک مدافع ایســتا بــود و در حملات کمتر 
شــرکت می کــرد. حــالا و بــا در نظــر گرفتن 
اینکــه مدافــع چــپ و راســت جدیــدی بــه 
پرســپولیس اضافــه نشــده و بعیــد اســت 
یحیــی دوباره بــه محمدمهدی احمدی در 
دفاع چپ روی خوش نشــان دهد، شــاید 
رویکــرد به دفاع ســه نفره شــدنی نباشــد.

در واقــع جــدا از ضعــف تیــم در فــاز 

حملــه و ســاختن بــازی از عقــب، چنانچه 
پرســپولیس به دفاع ســه نفره روی بیاورد 
دانیال اسماعیلی فر باید از ترکیب بیرون 
بــرود یــا جــای ســعید صادقــی در پســت 
هافبــک راســت بــازی کنــد کــه بــا حضــور 
عالیشــاه در آن منطقه ترافیک زیاد شده 

و مدیریتــش دشــوار خواهــد شــد.
در این شــرایط احتمال اســتفاده از همان 
دفــاع چهــار نفــره بســیار اســت و رقابــت 
بیــن مدافعــان میانــی بــرای قــرار گرفتــن 
در ترکیــب اصلــی شــدت خواهــد گرفت. 
البته که برخی معتقدند بیرون ماندن هر 
یــک از ایــن بازیکنان می تواند مشــکلاتی 
بــرای پرســپولیس ایجــاد کنــد و در ایــن 
وضعیــت باید منتظر هنر مدیریت یحیی 
گل محمــدی بود کــه در ایــن زمینه چقدر 

خــرج می شــود.
 

اختلاف کهنه پورعلی گنجی و 
کنعانی زادگان

شــاید بیشــتر اهالــی فوتبــال از اختــلاف 
کنعانی زادگان و پورعلی گنجی خبر داشته 
باشــند. این اختلاف مربــوط به حضور در 
تیــم ملــی و رقابت شــان برای بــازی کردن 
در ترکیــب اصلی اســت. در دوره 8 ســاله 
حضــور کــی روش روی نیمکــت حتــی بعد 
از اینکــه کنعانــی پیراهــن ملــی را پوشــید 
پورعلی گنجــی در مرکــز دفــاع فیکس بود 
اما وقتی اســکوچیچ آمــد کنعانی زادگان و 
شــجاع بازی کردند. با این حال بازگشــت 
کی روش در آســتانه جام جهانی رویاهای 
کنعانــی و شــجاع بــرای حضــور در ایــن 
تورنمنــت بــزرگ و جــذاب را خــراب کــرد و 
پورعلی گنجــی کــه تمام بازی هــای مراحل 
مقدماتــی را به خاطــر مصدومیت و البته 
ســلیقه اســکوچیچ از دســت داده بود در 
مرکــز خــط دفــاع تیــم ملی فیکس شــد و 

کنعانــی و شــجاع بیرون نشســتند.
ایــن مســأله اختــلاف گــروه شــجاع و 
کنعانــی بــا پورعلی گنجی را بــالا برد چرا که 
آنهــا حــق خودشــان می دانســتند کــه در 
قطــر 2023بــازی کننــد و اعتقــاد داشــتند 
کــی روش حق شــان را ناحــق کرده اســت. 
در عــوض پورعلی گنجــی کــه خــودش در 
مصاحبــه ای می گفــت ایمــان داشــته در 
جــام جهانــی بــازی می کنــد همــواره بــه 

کــی روش نزدیــک بــود و همیــن مســأله 
باعــث اخــلاف کنعانی و شــجاع با او شــد.

حــالا خبــری از شــجاع در پرســپولیس 
نیســت اما کنعانی برگشــته و همه منتظر 
تقابل او با پورعلی گنجی هســتند. کنعانی 
احتمــالاً دوبــاره شــماره 6 پرســپولیس را 
خواهــد گرفــت و بایــد کنــار پورعلی گنجی 
کــه شــماره 8 را بــه تــن می کنــد بــرای 
ســربلندی تیمش از جان مایه بگذارد اما 

موفقیــت این خط دفــاع و دوری 
آنهــا از حواشــی آن هــم در 

شــرایطی کــه بســیاری 
از رقبــا منتظــر ســر بــاز 
کــردن ایــن اختــلاف 
تیــم  ختکــن  ر ر  د
مســتلزم   ، هســتند
شــتن  ا گذ ر  کنــا
تــا  کدورت هاســت 
ریتــم 6 و 8 ســرخ ها 
کــه قــرار اســت شــاد 
باشــد و هــواداران 

را بــه وجــد بیــاورد 
ک  کــو  ً مــلا کا

شــود.
 

کنعانی زادگان و پورعلی گنجی اختلافات شان را کنار می گذارند؟

ریتم 6 و 8 پرسپولیس کوک نیست

 طلب از AFC بالای
 3 میلیلون دلار

حسـین خبیـری، عضو هیـأت مدیره 
پرسـپولیس در مـورد نحوه پرداخت 
ایـن بدهی هـا و طلب شـان بابـت 
پاداش هـای آسـیایی گفـت: بابـت 
پرداخت بدهی های ارزی، وام دلاری 
بـه هـر دو باشـگاه تعلـق گرفـت. 
مـا 3 میلیـون و خـورده ای دلار از 
AFC طلـب داریـم. آقـای تـاج قـول 

دادنـد بـرای حـل شـدن مشـکلات 
و نـه فقـط بـرای پرسـپولیس بـرای 
تمـام باشـگاه هایی کـه مطالبـه ارزی 
دارنـد، تـلاش کردند و ان شـاءالله به 

نتیجـه برسـد.
 

 تکذیب دوباره 
کمک 150 میلیاردی

حسـین خبیـری عضـو هیـأت مدیـره 
باشـگاه پرسـپولیس یـک بـار دیگـر 
دریافـت کمـک 150 میلیـارد تومانـی 
این باشـگاه را شـایعه خواند و گفت: 
چـه کسـی کمـک کـرده اسـت؟ اولاً 
بودجه یک سال صندوقی که حسین 
شـهریاری رئیس هیأت مدیره در آن 
حضـور دارد، یـک پنجـم ایـن پـول 
اسـت. ثانیـاً قـرار نیسـت مـا از جایـی 
کمکی بگیریم. اینها شـیطنت هایی 
بـود کـه در ماجـرای انتقـال علیرضـا 
بیرانونـد بـه اسـتقلال رخ داد. شـما 
اگـر بخواهیـد 10 میلیـارد وام بگیریـد 
خیلـی سـخت اسـت، پـس گرفتـن 
150 میلیـارد غیرممکـن اسـت. مـن 
صراحتـاً اعـلام می کنـم کـه مـا هیـچ 

پولـی از ایـن صنـدوق  نگرفتیـم.
 

مطالبات بازیکنان و 
مربیان پرداخت شد

ه  شـگا با خـره  لا با شـته  گذ ز  و ر
پرسـپولیس موفـق شـد مطالبـات 
فصـل قبـل بازیکنـان و مربیـان را 
تسـویه کنـد .بـا ایـن حسـاب بـه نظـر 
می رسد  اعتراض های بازیکنان تمام 
شـده و یحیـی و کادرش بـا وسـواس 
بیشتری روی آماده سازی تیم تمرکز 
می کنند.دیـروز عضـو هیـأت مدیـره 
باشـگاه پرسـپولیس گفتـه بـود ایـن 
باشـگاه در فصـل گذشـته چیـزی 
حـدود 200 میلیـارد تومـان از حامیان 
مالـی اش درآمـد داشـته و مدیریـت 
در ایـن بخـش بسـیار خـوب عمـل 
کرده اسـت. به گفته خبیری حسـاب 
باشـگاه هـم بـاز اسـت. ایـن باشـگاه 

مشـکل مالـی نـدارد .

5 طرح برای لباس 
اول پرسپولیس

پرسـپولیس پـس از چندیـن سـال 
بـا شـرکت تولیدکننـده آل اشـپورت 
قطـع همـکاری کـرده و بـا شـرکت 
ایرانـی مجیـد وارد همـکاری شـده 
اسـت. در همیـن زمینـه فاضـل 
میررجـب، طـراح رسـمی باشـگاه 
پرسـپولیس در گفت و گویـی کوتـاه 
اعـلام کـرد: بـرای لبـاس امسـال 5 
طـرح آمـاده و بـه باشـگاه تحویـل 
داده شـد. یکـی از طرح هـا را بیـش 
از دیگـر طرح هـا دوسـت دارم و 
امیـدوارم آن انتخـاب شـود. وی 
ادامـه داد: در طرح هـای منتخـب 
هـم از المان هـای بـه روز انتخـاب 
شـده و هـم از ویژگی هـای سـنتی 
و نمـاد پرسـپولیس. اسـتفاده از 
رنگ هـای جدیـد؟ بلـه. از ترکیـب 
رنگ هـای نسـبتاً متنوعـی اسـتفاده 
شـده اسـت. بـزودی یکـی از طرح هـا 
توسـط باشـگاه تأییـد خواهـد شـد.

 

کنعانی سقف را 
گرفت

عضو هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس 
رداد حسـین  در مـورد مبلـغ قـرا
کنعانـی زادگان گفـت: سـقف قـرارداد 
بازیکنان پرسپولیس مشخص است. 
مطمئـن باشـید باشـگاه و درویـش از 
اصولـش پاییـن نیامـده اسـت. سـقف 
قـرارداد در پرسـپولیس حـدود 15 
میلیـارد اسـت و آپشـن های آن هـم 
مبلـغ خیلـی خاصـی نمی شـود. بـا 

حسـاب و کتـاب جلـو رفتیـم.

محمد قراگزلو
خبر نگار
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امیررضا همایون
روزنامه نگار

مدیران بی کفایت 
ستاره های یاغی

حضــور مســعود ریگــی هافبــک 
در  ســتقلال  ا بق  ســا عــی  فا د
د  یــا شــد  عــث  با لیس  پرســپو
ر  د کــه  بیفتیــم  یــی  غی ها یا
ســال های اخیــر بــه تیــم رقیــب 
رفتنــد. یاغی هایــی کــه محصــول 
یتــی مدیــران بودنــد و  بی کفا
ســال ها بعــد هیچ کــدام انــگار 
از رفتــن بــه تیــم رقیــب رضایــت 
نداشتند. در ۲۰، ۳۰ سال گذشته، 
نــی مثــل مرحــوم علــی  بازیکنا
انصاریــان، علی نیکبخت واحدی، 
مهــدی هاشمی نســب، مرحــوم 
مهــرداد اولادی و... لقــب یاغــی 
گرفتنــد و از تیم هــای پرطرفــدار 
خــود بــه تیــم رقیــب پرطرفــدار 
رفتنــد. بــرای ایــن جابه جایی هــا 
ســر و صــدای زیــادی بــه پــا شــد و 
هــواداران واکنش هــای عجیبــی 
داشــتند. بــه عنــوان مثــال وقتــی 
علــی انصاریــان از پرســپولیس به 
اســتقلال رفت، نه تنها هــواداران 
بلکــه   ، نــد د بو کی  شــا قرمــز 
اســتقلالی ها از اینکــه می دیدنــد 
انصاریــان بــه خاطــر گل هایــش 
شــادی نمی کنــد، ناراحــت بودنــد 
و می گفتنــد همچنــان دلــش بــا 

پرســپولیس اســت.
رفتن علیرضــا نیکبخت واحدی از 
اســتقلال به پرســپولیس هم جزو 
انتقال هــای خیلــی پــر ســر و صــدا 
بــود کــه تــا لحظــه آخــر هــواداران 
۲ تیــم نمی خواســتند آن را بــاور 
کننــد. نیکبخت واحــدی هــم در 
پرســپولیس نتوانســت مثل زمان 
اســتقلال بدرخشــد و خیلــی زود 
از اوج فاصلــه گرفــت امــا از ایــن 
انتقال هــا عجیب تــر، رفتن مهدی 
هاشمی نســب از پرســپولیس بــه 
اســتقلال بــود. هاشمی نســب در 
پرســپولیس خیلــی موفــق بــود و 
حتــی بــا گل هایــی کــه در دربــی 
زده بــود بــا لقب هــای پرطمطــراق 
مواجــه شــده بــود امــا بــه خاطــر 
اختــلاف بــا علــی پروین ســرمربی 
وقــت قرمزهــا، راهــی اســتقلال 
شــد. هاشمی نســب وقتــی در 
اســتقلال بــود هــم یــک گل بــه 
پرســپولیس زد که بعد از آن غش 
کــرد تــا ســر و صــدا در مــورد ایــن 
یاغــی بیشــتر از هــر زمانــی شــود.
اگرچــه هــر کــدام از ایــن بازیکنان 
ســتاره بودنــد و هــر تیمــی تــلاش 
می کــرد آنها را جذب کند اما رفتن 
به تیم رقیب باعث شــد بیشــتر از 
قبــل مــورد توجه قــرار بگیرند. هر 
چنــد کــه ایــن مســأله کمکــی بــه 
بهتــر شــدن آنهــا نکــرد و در واقــع 
شــرایط جــوری رقــم خــورد کــه بــه 
نظــر می رســید روزگار ســختی را 
تجربــه کرده انــد. آنچــه محصــول 
حضــور مدیــران بی کفایتــی بــود 
کــه تنها بــه ترکاندن بمــب آن هم 
بــه هر قیمتــی و به مــدد پول های 
بــادآورده از خزانــه بیت المال فکر 
می کردنــد و از جیــب مردم هزینه 
کردنــد تــا خودشــان روی جلــد 

بماننــد.
 

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

علیفتحاللهزاده
دوره دوم حضــور علــی فتح اللــه زاده 
در باشــگاه اســتقلال کــه از 19 خــرداد 
1۳89 آغــاز شــد و تــا ۲7 اردیبهشــت 
1۳9۳ ادامه داشت را می توان بهترین 
دوران مدیریتــی باشــگاه اســتقلال در 
دهــه 9۰ شمســی نامیــد. زمانــی کــه 
فتح اللــه زاده بمب هــای بســیاری را 
ترکاند و ستارگان بزرگی از جمله فرهاد 
مجیــدی را بــه ایــن باشــگاه آورد. بدین 
ترتیب او مدیر محبوب هواداران شــد. 
البته در زمینه کســب جام هم او لقب 
یکــی از پرافتخارترین مدیران باشــگاه 
اســتقلال در دهه 9۰ را یدک می کشد. 
اســتقلال در دوره دوم فتح اللــه زاده 
موفق شــد به مقــام قهرمانی لیگ برتر 
در ســال 9۲-91 و جــام حذفــی فصــل 

91-9۰ برســد.

رضاحسنیخو
پــس از اســتعفای افشــارزاده در مــرداد 
95 محمــود گــودرزی به عنوان وزیــر ورزش 
وقت، رضا حسنی خو را که تا آن زمان سابقه 
چندانــی در مدیریــت ورزش نداشــت بــه 
عنــوان سرپرســت اســتقلال انتخــاب کرد. 
دوران حضور او در تیم آبی پایتخت اما دوام 
چندانــی نداشــت و ۳ روز پــس از انتصــاب 
باطل شد تا رضا افتخاری جایگزین او شود.

امیرحسینفتحی
نــام امیرحســین فتحی بــرای هواداران 
اســتقلال بــا آنــدره آ اســتراماچونی 
گــره خــورده اســت. مدیرعاملــی کــه 
ســرمربی ســابق اینتــر را بــه اســتقلال 
آورد تــا ســکوها را همــراه خــودش 
کنــد. همــان مدیرعامــل امــا چنــد ماه 
بعــد از اســتخدام اســترا موفــق بــه 
تأمیــن دســتمزد او نشــد تــا ســرمربی 
ســابق اینتــر شــبانه تهــران را به مقصد 
کشــورش تــرک کنــد و فتحــی هــم 
محبوبیــت روی ســکوها را از دســت 
بدهــد و هم از مدیریت اســتقلال کنار 

گذاشــته شــود.

علیفتحاللهزاده
دوره ســوم حضــور فتح اللــه زاده در 
باشــگاه اســتقلال زودتــر از آنچه تصور 

می شــد، بــه پایــان رســید. 
او کــه پــس از اســماعیل خلیــل زاده 
در تاریــخ 7 اســفند 98 بــه عنــوان 
مدیرعامــل منصــوب شــد، پــس از 
تقریبــاً ۳ مــاه حضــور در ایــن باشــگاه 
بــه بهانــه ابتــلا بــه کوویــد 19 و ناتوانــی 
در رســیدگی بــه مســائل باشــگاه از 
ســمتش اســتعفا کــرد و جایــش را بــه 

احمــد ســعادتمند داد.

علیفتحاللهزاده
چهارمین و شاید آخرین حضور فتح الله زاده 
در اســتقلال بــرای نابــود کــردن کارنامــه 
خوبش در سه دوره قبلی رخ داد. هواداران 
که امید بسیاری به حل شدن پرونده استرا 
به دســت فتح الله زاده داشتند. اتفاقی که 
او در رقــم زدنــش نــاکام مانــد و بــه جای آن 
ترجیــح داد پــول اســتراماچونی را هزینــه 
چک های شــخصی اش کنــد! فتح الله زاده 
در نهایــت پــس از 8 ماه حضور در باشــگاه 
و تجربه جدل با حســین قربان زاده رئیس 
ســازمان خصوصی سازی در تلویزیون شد 
و همچنیــن شــعار هــواداران علیــه او کنــار 

گذاشته شد.

احمدمددی
بســیاری بــر ایــن بــاور بودنــد که بــا آمدن 
احمد مددی مدیرعامل ســابق ســایپا به 
صندلــی مدیرعاملــی باشــگاه اســتقلال 
مشــکلات ایــن تیــم تــا حــدودی برطــرف 
می شــود. اتفاقــی کــه رخ نــداد تا باشــگاه 
روز به روز به ته گودال عمیقی که مدیران 
ســابق ســاخته بودنــد، نزدیک تــر شــود 
و هــواداران هــم علیــه او شــعار بدهنــد. 
مــددی جایش را به مصطفی آجورلو داد.

مصطفیآجورلو
ســابقه مطلــوب آجورلــو در مدیریــت 
دیگــر تیم هــای فوتبال ازجملــه تراکتور 
و پاس هواداران استقلال را به بازگشت 
تیم محبوب شــان به ســطح اول فوتبال 
ایــران امیــدوار کــرد. اتفاقــی کــه رخ داد 
و آنهــا پــس از ســال ها بــا حضــور فرهــاد 
مجیــدی بــه عنــوان نفــر اول کادر فنــی 
و مصطفــی آجورلــو بــه عنــوان نفــر اول 
کادر اجرایــی یک قهرمانی بی شکســت 
را در لیــگ برتــر فوتبــال ایــران تجربــه 
کردنــد. حواشــی پیرامــون آجورلــو امــا 
پــس از افشــای چنــد پرونــده از ســوی 
او بــالا گرفــت و در نهایــت پــس از یک و 
نیــم فصــل حضور به عنــوان مدیرعامل 
در باشــگاه اســتقلال از ایــن تیــم کنــار 

گذاشــته شــد.

احمدسعادتمند
دیگــر  در  دوران مدیریتــی ســعادتمند 
بانــک  جملــه  از  ورزشــی  باشــگاه های 
سرمایه فوق العاده بود و افتخارات زیادی 
را بــه این تیم هدیــه داد اما مدیریت یک 
باشــگاه پرطرفــدار فوتبــال بــا ایــن همــه 
مشکلات با مدیریت یک باشگاه والیبال 
تفاوت های بســیاری داشــت. سعادتمند 
بــا وجــود اینکه تلاش بســیاری در راه حل 
مســأله اســتراماچونی انجــام داد امــا بــا 
کودتــای اســماعیل خلیــل زاده در برنامــه 
تلویزیونــی فوتبــال برتــر و پخــش کــردن 
یــک وویــس از او مواجــه شــد؛ اتفاقــی که 
ســعادتمند را بــه لبــه پرتگاه ســقوط برد.

رضاافتخاری
ز رفتــن  افتخــاری یــک روز پــس ا
ن  بــه عنــوا ه  ز باشــگا ا حســنی خو 
مدیرعامــل ایــن تیــم انتخــاب شــد. 
مهم تریــن دســتاورد افتخــاری در 
اســتقلال را می تــوان بــه آوردن وینفرد 
لمانــی کــه  شــفر ســرمربی مشــهور آ
سابقه کار در تیم ملی کامرون داشت، 
اشــاره کرد. او با شــفر به مقام قهرمانی 
رقابت هــای جــام حذفی فوتبــال ایران 

در فصــل 97-96 رســید.

اسماعیلخلیلزاده
عیل  ســما ا فتحــی  رفتــن  ز  ا پــس 
خلیــل زاده کــه در آن زمــان یکــی از 
اعضــای هیــأت مدیــره اســتقلال بــود 
از ســوی وزارت ورزش بــه عنــوان 
سرپرســت جدید باشگاه انتخاب شد. 
ده  خلیــل زا یــت  ر مو مأ یــن  مهم تر
بــه عنــوان سرپرســت مذاکــره بــرای 

بازگشــت اســترا بــود. 
اتفاقی که با وجود ســفر چند باره او به 
دبی و قطر و مذاکره با مدیر برنامه های 
اســترا ممکن نشــد تا جایش را پس از 
 اینکــه دســتگیر شــد بــه احمــد مددی 

بدهد.

بهرامافشارزاده
دبیــرکل ســابق کمیته ملی المپیــک در روز 
۲7 اردیبهشت 1۳9۳ با رأی اکثریت هیأت 
مدیره وقت باشــگاه به ســمت مدیرعاملی 
اســتقلال رســید و رســماً جایگزیــن علــی 
بــا  اســتقلال  اگرچــه  شــد.  فتح اللــه زاده 
افشــارزاده در بحــث کســب موفقیت ناکام 
بــود امــا یــک نایــب قهرمانــی جــام حذفی و 
کســب رتبه های ســوم و ششــم لیگ برتر از 
دســتاورد های او در اســتقلال اســت. نکتــه 
جالب اینکه حکم مدیرعاملی افشارزاده در 
استقلال به علت دوشغله بودن او در مهر 94 
به سرپرست کاهش یافت و پس از آن هم 
افشارزاده در 1۲ مرداد 95 به علت تصویب 
قانون منع بکارگیری بازنشســتگان از سوی 
مجلس از سمتش در استقلال استعفا کرد.

خواندن تاریخ و سرگذشــت پادشــاهان و افراد 
قدرتمند سراسر جهان یک نکته مشترک را به 
همه ما نشــان می دهد؛ مزه رســیدن به قدرت 
و مقــام و منزلــت بــه قــدری بــرای هــر انســانی 
شــیرین اســت کــه حاضــر نیســت هیــچ وقــت 
آن را از دســت بدهــد حتــی اگــر بــه نابــودی آنهــا 

ختــم شــود.
داستان »جان نثار« استقلال نمونه فوق العاده 
کوچــک ایــن داســتان بود، اگر چــه کریمی هیچ 
وقــت در حــد و اندازه هــای یــک مقــام بلندپایــه 
نبــود امــا میــل رســیدن بــه قــدرت او را بــه حدی 

کــور کــرده بــود که ایــن اواخر نمی دانســت دارد 
چــه کار می کنــد!

ســیدحجت  کنیــم؛  شــروع  اول  از  بیاییــد 
کریمــی در زمــان مدیریــت ســردار آجورلــو و 
علــی فتح اللــه زاده نقــش اصلــی هیــأت مدیــره 
را بــر عهــده داشــت. او یکــی از عامــلان اصلــی 
بدهی هــای هنگفــت و پول هــای بــر بــاد رفتــه 
اســتقلال بــه حســاب می آیــد. پول هایــی کــه از 
بــورس بــه نام اســتقلال گرفته شــد و هیچ کس 
نفهمید خرج چه کارهایی شد و چرا با پرداخت 
نشــدن بدهی هــا ایــن تیــم از آســیا حــذف شــد.

بعد از حذف استقلال و کنار رفتن فتح الله زاده 
کریمــی از ریاســت هیــأت مدیــره به سرپرســت 
موقــت تغییــر نقش داد. اما سرپرســت موقتی 

که سودای ریاست در سر داشت، درست بعد 
از اینکــه خیــال همــه از حــذف آســیا راحت شــد 
جنــاب آقــای جان نثار تمام تلاش خود را کردند 
که بدهی های باشــگاه را پرداخت کنند که این 

کار را بــا دریافــت وام از بانــک شــهر انجام داد.
باشــگاه  بدهی هــای هنگفــت  اینکــه  از  بعــد 
پرداخت شــد حالا زمان پی ریزی برای رســیدن 
بــه مدیرعاملــی باشــگاه بود آن هم بــا برنامه ای 

فاجعــه!
پــس از پایــان فصــل و خشکســالی ویتریــن 
اســتقلال در لیــگ بیســت و دوم اولیــن چالــش 
کریمی انتخاب سرمربی بود. سرپرست موقت 
ابتــدا قــول نگــه داشــتن ســاپینتو را داد و وقتــی 
کــه ســرمربی پرتغالــی بــا تیــم قبرســی قــرارداد 

بست، سید یادش آمد که اتفاقاً ریکاردو فردی 
دائم الخمــر بــوده و بــه درد باشــگاه اســتقلال 
نمی خــورد! تــا انتخــاب ســرمربی بعــدی آقــای 
کریمــی هــر جــا کــه می رســید، مصاحبه هــای 
جالبــی می کــرد و ایده های جذابی ارائه می داد، 
از طــرح پرداخــت دســتمزدها بــا بیــت کویــن 
گرفتــه تــا ارائه طرح ممنوعیــت بازیکن خارجی 

در مجلــس!
شــاهکارهای کریمــی تمامــی نداشــت تــا بحث 
انتخــاب ســرمربی دوبــاره داغ شــد. هیــچ کــس 
شــک نــدارد کــه انتخــاب کریمــی، جــواد نکونام 
نبــود و فشــار هــواداران و فضــای مجــازی باعث 
شــد که تنها کار درســت و البته اجباری کریمی 
بــا رســیدن نیمکــت اســتقلال بــه جــواد شــکل 

بگیــرد.
بعــد از رونمایــی از نکونــام، جان نثــار بــار دیگــر 
کارت جدیدی رو کرد و این بار با اراذل و اوباش 
ســعی بر کنترل تمرین داشــت که با کتک کاری 
هــواداران و بعــد از آن دســتگیری این افراد لکه 

ننــگ دیگــری بــه کارنامه خــود اضافه کرد.
ســیدحجت که خودش را در یک قدمی پرتگاه 
می دیــد تمام ژتون هایــش را برای قمار بیرانوند 
وســط میز گذاشــت، رؤیای بلنــد پروازانه ای که 
بهتریــن فرصــت را بــه ایجنــت کاربلــد بیــرو داد 
تــا بــا به میان کشــیدن اســم اســتقلال هــم رقم 
قرارداد شــماره یک پرســپولیس را برای تمدید 
بــالا ببرنــد و هــم کریمــی را بــا یک لگــد از بلندی 

پــرت کنند.

میل رسیدن به سبک یک جان نثار!

ایمان گودرزی
روزنامه نگار
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شاهکار زدند و رفتند!
بررسی عملکرد مدیران استقلال یک دهه اخیر؛

اســتقلال قربانــی مدیــران خــود در تمــام ایــن ســال ها بــوده؛ مدیرانــی دولتی و مدیران هزینه که تنها شــاهکار زدند و رفتند. مدیران باشــگاه اســتقلال در ســالیان اخیر به هیچ 
عنوان پاســخگوی عملکردشــان در این باشــگاه نبودند. اتفاقی که باعث شــد مدیران جدید تصور کنند مصونیت از پاســخگویی دارند و به همین علت هر اتفاقی که دلشــان 
خواســت را در ایــن باشــگاه رقــم زدنــد و پــس از آن هــم بــدون کوچک تریــن پاســخگویی به وزارت ورزش و نهاد های نظارتی از ســمت خودشــان کنار رفتند و جایشــان را به مدیر 
بعــدی دادنــد. اوج ایــن اتفاقــات امــا در دهــه 90 رخ داد. جایــی کــه باعث شــد هواداران این تیم بارها دســت به تجمعات اعتراضی مقابل ســاختمان باشــگاه و وزارت ورزش که 

متولــی اصلــی ایــن تیــم اســت، بزننــد. در ادامــه نگاهی به مدیرانــی که از ابتدای دهه 90 تا به امروز در این باشــگاه مســئولیت داشــته اند، خواهیم انداخت.
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12 حجتکریمی
پــسازرفتــنفتحاللــهزاده،وزارت
ورزشحجــتکریمــیرئیــسهیأت
مدیــرهدرزمــانفتحاللــهزادهرابــه
باشــگاه عنــوانسرپرســتجدیــد
انتخــابکــرد.فــردیکــهبــاکمــک
بدهــی شــد موفــق ورزش وزارت
اســتراماچونیراپرداختکندوپس
ازرایزنیهایفراوانجوادنکونامرابه
نیمکتفنیایــنتیمبیاورد.کریمی
البتــهدرتــاشبودعلیرضــابیرانوند
دروازهبــانپرســپولیسراهمتبدیل
بهجدیدترینیاغیفوتبالایرانکند
کــهدررقمزدنایــناتفاقناکامبود.
مهمتریناشــتباهکریمــیاماحضور
هانــیکــردهازاراذلواوباشمعروف
درتمریــناســتقالودرگیــریاوبــا
هوادارانمعترضبهمدیریتکریمی
درباشگاهبود.مجموعهاتفاقاتیکه
باعــثشــدکریمــیازســمتشبــه
عنوانسرپرستمدیرعاملیباشگاه

استعفابدهد.



 zسوژه

علیرضـــا جهانبخـــش کـــه در فصـــل اخیـــر لیـــگ اردیویســـه هلنـــد ۲۸ بـــار 
ـــاس گل  ـــه ثمـــر برســـاند و هفـــت پ ـــج گل ب ـــدان رفـــت و موفـــق شـــد پن ـــه می ب
بدهـــد،  بـــه دلیـــل ادامـــه آســـیب دیدگی از اردوی تیـــم ملـــی در کافـــا،  در 
ــر  ــه زودتـ ــت هرچـ ــدوار اسـ ــا امیـ ــود امـ ــه نبـ ــل زوولـ ــورد مقابـ ــت فاینـ فهرسـ
بهبـــود پیـــدا کنـــد و بـــه ترکیـــب تیـــم هلنـــدی برگـــردد. فاینـــورد ایـــن بـــازی را بـــا 

نتیجـــه ســـه بـــر یـــک بـــرد.

بـا اینکـه آ.ا.ک آتـن حاجی صفـی را دارد و یـک مدافـع چـپ جدیـد نیـز جذب 
کـرده امـا میـاد محمـدی در یونـان مانـده تـا توانایی هایـش را اثبـات کنـد. 
محمـدی کـه تصمیـم بـه ادامـه همـکاری بـا ایـن باشـگاه گرفـت و بـه لیـگ 
برتـر ایـران برنگشـت،  در بازی هـای تدارکاتـی بـه میـدان رفتـه و توانسـته 
رضایـت ماتیـاس آلمیـدا را جلـب کنـد. او مقابـل آنتـورپ هـم یـک نیمـه در 

زمیـن حضـور داشـت.

 میلاد محمدی علیرضا جهانبخش

دوباره در برنامه آلمیداسوغات تیم ملی برای فاینورد

ــران و  ــی ایـ ــم ملـ ــور در اردوی تیـ ــه پـــس از حضـ ــی کـ ــان حاجی صفـ احسـ
انجـــام ســـه مســـابقه در تورنمنـــت کافـــا بـــه اردوی پیـــش فصـــل آ.ا.ک 
آتـــن اضافـــه شـــد،  در ترکیـــب ابتدایـــی دیـــدار مقابـــل آنتـــورپ قـــرار گرفـــت 
کـــه در دقیقـــه ۲۴ یـــک موقعیـــت جـــدی ســـاخت و در دقیقـــه ۳۷ هـــم 
شـــوت روی پـــای تماشـــایی او از پشـــت محوطـــه جریمـــه بـــا بدشانســـی 

تبدیـــل بـــه گل نشـــد.

 احسان حاجی صفی

بدشانسی کاپیتان مقابل آنتورپ

اخبار لژیونرهای فوتبال ایران
15لژیونر

 تماس بی نتیجه استقلال و پرسپولیس با مدیران وایله

مشترک مورد نظر در سفر است!

تیــم فصــل آینــده ســعید عزت اللهــی 
فعــاً مشــخص نشــده و او مشــغول 
بررســی پیشــنهادهای خــود اســت تــا 
بهتریــن تصمیــم ممکــن را بگیــرد. ایــن 
در شــرایطی اســت کــه ســعید شــش 
مــاه دیگــر بــا وایلــه قــرارداد دارد و بــه هــر 
تیمــی بــرود بایــد رضایتنامــه خــود را از 
باشــگاه دانمارکــی دریافــت کنــد. ســعید 
در ســال های اخیــر هــم همــواره مــورد 
توجــه تیم هــای ایرانــی قــرار گرفتــه و در 
نقــل و انتقــالات همیشــه نامــش مطــرح 
شــده امــا ایــن بــار بــه نظــر ماجــرا جدی تــر 

از قبــل اســت.
یحیــی گل محمــدی نــگاه ویــژه ای بــه 

توانایی هــای عزت اللهــی دارد و معتقــد 
اســت بــا حضــور او کمربنــد خــط میانــی 
تیمــش محکم تــر خواهــد شــد. بــا اینکــه 
رضــا درویــش هفتــه قبــل اعــام کــرد کار 
پیوســتن عزت اللهــی بــه پرســپولیس 
منتفــی شــده امــا در همــان مقطــع هــم 
او بــه دنبــال هافبــک ایرانــی وایلــه بــود. 
ــه اتفــاق  در روزهــای اخیــر هــم قریــب ب
ســایت های خبــری مدعــی شــده اند 
کــه ســعید تنهــا یــک امضــا تــا حضــور در 

پرســپولیس فاصلــه دارد!
عزت اللهــی یکــی، دو روز اســت کــه بــه 
تمرینــات وایلــه اضافــه شــده. آن هــم 
بعــد از فصــل طاقت فرســایی کــه در 
لیــگ یــک دانمارک پشــت ســر گذاشــت 
ــان رســید.  ــه پای ــی تیمــش ب ــا قهرمان و ب
او بعــد از اتمــام فصــل بــه اردوی تیــم 
ــا یکــی از  ــی رفــت و در تورنمنــت کاف مل
بهتریــن بازیکنــان ایــران بــود. ســپس 
بعــد از چنــد روز اســتراحت، عزت اللهــی 

راهــی تمرینــات وایلــه شــده و بــر اســاس 
قــراردادی کــه دارد بایــد زیــر نظــر 

کادرفنــی ایــن تیــم فعالیــت کنــد.
قــرارداد شــش ماهــه بــا وایلــه یکــی از 
موانــع مهــم بــرای بازگشــت عزت اللهــی 
بــه لیــگ ایــران اســت. در شــرایطی 
همــه از نزدیکــی ســعید بــه پرســپولیس 
و باقــی مانــدن یــک امضــا بــرای آغــاز 
همــکاری خبــر داده انــد کــه وایلــه هنــوز 
پاســخی بــه جدایــی هافبــک 26 ســاله 
تیــم ملــی ایــران نــداده اســت. گویــا 
مســئولان تصمیم گیرنــده در وایلــه 
فعــاً در دانمــارک حضــور ندارنــد و راهــی 
مســافرت شــده اند و بــه همیــن دلیــل 
مذاکــره بــرای دریافــت رضایتنامــه کمــی 

بــا تأخیــر مواجــه شــده اســت.
در همیــن حــال و بــا انتخــاب علــی خطیــر 
بــه عنــوان سرپرســت مدیرعاملــی 
اســتقال، جــذب بازیکنــان جدیــد مــورد 
نظــر نکونــام در اولویــت قــرار گرفتــه 

اســت. یکــی از بازیکنــان مــورد نظــر 
اســتقال ســعید عزت اللهــی اســت کــه 
رابطــه خوبــی هــم بــا نکونــام دارد. گفتــه 
می شــود نکونــام در دو روز گذشــته بــا 
عزت اللهــی بــه صــورت تلفنــی صحبــت 
کرده و خواســتار حضورش در اســتقال 

شــده اســت.
حضــور پرســپولیس در لیــگ قهرمانــان 
آســیا می توانــد، نــه تنهــا بــرای ســعید 
بلکــه بــرای هــر بازیکــن دیگــری هــم 
مهــم باشــد. عزت اللهــی البتــه رفقــای 
مهمــی هــم در پرســپولیس دارد، از 
جملــه علیرضــا بیرانونــد و مرتضــی 
پورعلی گنجــی کــه شــاید تــاش کننــد 
تــا ســعید بــه پیشــنهاد پرســپولیس 
جــواب مثبــت بدهــد. از ســویی دیگــر 
حضــور جــواد نکونــام هــم روی نیمکــت 
اســتقال اهمیــت دارد. مربــی جوانــی 
کــه خــودش در پســت شــماره 6 بــازی 
کــرده و خــوب می دانــد از عزت اللهــی 

چگونــه در مرکــز زمیــن بهتریــن بــازی 
را بگیــرد.

للهــی حــالا بــر ســر دوراهــی  عزت ا
ســرخابی ها قــرار گرفتــه و البتــه ســکوت 
اختیــار کــرده تــا تکلیــف نهایــی اش 
مشــخص شــود. پرســپولیس بــرای 
جــذب عزت اللهــی بایــد یــک بازیکــن را 
از لیســت خــود خــارج کنــد امــا اســتقال 
چنین مشــکلی را پیش روی این انتقال 
نــدارد. البتــه در نهایــت هــم ســعید 
می توانــد بعــد از مذاکــره بــا مدیران وایله 
تصمیــم نهایــی خــود را بگیرد. تصمیمی 
کــه فعــاً کســی از آن خبــری نــدارد امــا 
شــاید تا انتهای همین هفته ســعید هم 
بــه پیشــنهاد یکــی از دو تیــم اســتقال و 
پرســپولیس جــواب مثبــت بدهــد. البتــه 
ایــن امــکان هــم وجــود دارد کــه یــک 
تیــم ایرانــی دیگــر از رقابــت اســتقال و 
پرســپولیس اســتفاده کنــد و ســعید را 

بــرای انتقــال مجــاب کنــد.

عزت اللهی حالا بر سر 
دوراهی سرخابی ها 

قرار گرفته و البته 
سکوت اختیار کرده 
تا تکلیف نهایی اش 

مشخص شود. 
پرسپولیس برای 
جذب عزت اللهی 

باید یک بازیکن را از 
لیست خود خارج کند 

اما استقلال چنین 
مشکلی را پیش روی 

این انتقال ندارد. 
البته در نهایت هم 

سعید می تواند بعد 
از مذاکره با مدیران 

وایله تصمیم نهایی 
خود را بگیرد

 پژمان قصد خداحافظی 
ندارد

منتظری در لیگ برتر؟

پژمان منتظری، مدافع 39 ســاله 
و ســابق اســتقال و تیــم ملــی 
چهارمیــن فصل حضــور پیاپی در 
تیــم الخریطیــات قطــر را ســپری 
کرد. این در حالی است که پژمان 
از ســال 2014 بــه رقابت هــای 
فوتبــال قطر رفــت و در این حدود 
10 ســال بــه غیــر  از یــک مقطــع 
دوســاله بــازی در اســتقال بقیــه 
را در فوتبــال ایــن کشــور ســپری 
کرده اســت. او هشت سال است 
در فوتبــال قطــر حضــور دارد و 
در ایــن مــدت آنقــدر اتفاقــات و 
حــوادث در فوتبــال ایــران زیــاد 
بــوده و آنقــدر گــذر زمــان ســریع 
اتفــاق افتاده که انــگار یک قرن از 
آخرین حضور پژمان در استادیوم 

آزادی می گــذرد. 
او کــه در تیــم فــولاد خوزســتان 
و بــه عنــوان مدافــع جــوان و 
متفــاوت مطــرح شــد اکنــون در 
آســتانه چهــل ســالگی اســت و 
حتــی صحبت هایی از بازگشــتش 
بــه فوتبال ایران شــنیده می شــد. 
البتــه در تمــام ســال هایی کــه 
پژمــان در قطــر بــازی می کــرده 
صحبــت از بازگشــتش بــه ایران و  
اســتقال بــوده امــا او فقــط در دو 
فصــل 97-96 و 98-97 از فوتبــال 
قطر خارج شــد و دوباره بازگشت. 
 بــا وجــود ایــن، پایــان همــکاری 
پژمــان بــا الخریطیات این شــائبه 
را بــه وجــود آورد کــه شــاید دوباره 
بــه لیــگ برتــر بازگــردد. بایــد دیــد 
او بعــد از ســال ها بــازی در فوتبال 
قطــر و ایــران و همچنیــن حضــور 
در تیــم ملــی چــه زمانــی تصمیــم 
بــه بازنشســتگی خواهــد گرفــت. 
فعــاً کــه بــه نظر می رســد او قصد 
خداحافظــی از فوتبــال را نــدارد.

دوری دو، سه ماهه 
قلی زاده از ترکیب لخ پوزنان

ستاره ایرانی منتظر 
ویزای کار

باشــگاه لــخ پوزنــان از چنــد هفته 
پیــش خــود را آمــاده یــک انتقــال 
بزرگ کرده اســت. علــی قلی زاده، 
ســتاره ایرانــی باشــگاه شــارلروا، با 
این باشگاه لهســتانی به توافقات 
خوبــی دســت یافتــه و بــه زودی 
قــرارداد او نهایــی خواهــد شــد. 
ایــن بازیکــن کــه قــرار اســت جای 
میشــل اســکوراش را در ترکیــب 
لــخ پوزنــان پــر کنــد بــرای انجــام 
اولیــن بــازی خــود بایــد حداقــل 2 
الــی 3 مــاه صبــر کنــد. ســتاره تیم 
ملــی فوتبال ایــران در حال حاضر 
در پوزنــان به ســر می بــرد و منتظر 
دریافــت مجــوز کار لهســتان برای 
ثبت قرارداد خود با تیم جدیدش 
اســت؛ قــراردادی کــه بــا رقــم 1/8 
میلیــون یــورو )حــدود 100 میلیارد 
تومــان( او را  به گران ترین بازیکن 
تاریــخ باشــگاه لــخ پوزنــان تبدیــل 
خواهد کرد.  یک رســانه لهستانی 
بــا تأییــد ایــن خبــر اعــام کــرد که 
دریافــت مجــوز کار در این کشــور 
چنــد روز بــه طــول می انجامــد و 
معرفــی قلــی زاده احتمــالاً هفتــه 
آینده انجام خواهد شــد. قلی زاده 
بافاصلــه بعــد از عقــد قــرارداد 
نمی توانــد بــرای لــخ پوزنــان بــازی 
کنــد. او در حــال حاضــر مصــدوم 
اســت و برای بازگشــت به میادین 
2 الی 3 ماه زمان نیاز دارد. به این 
ترتیــب ســتاره ایرانــی لــخ پوزنــان 
دیدارهای ابتدایی مقدماتی لیگ 
اروپــا و دور اول لیــگ لهســتان را 
از دســت خواهــد داد. بهتریــن 
عملکــرد قلــی زاده در اروپــا بــه 
فصــل 21-2020 برمی گــردد که در 
37 بــازی در لیگ بلژیک 8 گل زد 

و 7 پــاس گل داد.

 zگزارش

در بیـن لژیونرهـای فوتبـال ایـران در 
اروپـا مهـدی طارمـی مهاجـم تیـم پورتـو 
روی بورس تریـن بازیکـن محسـوب 
می شـود. ایـن مهاجـم 31 سـاله فصـل 
گذشـته بـا پیراهـن پورتـو در لیـگ 
پرتغـال 22 گل بـه ثمـر رسـاند و عنـوان 
آقـای گلـی ایـن رقابت هـا را از آن خـود 
کـرد. در حالـی کـه نشـریه کوریـره 
دلواسـپورت از طارمـی به عنـوان یکـی 
از سـه گزینـه جـدی تقویـت خـط حمله 
میـان در کنـار »موراتـا« نـام بـرده بـود، 
ایـن بـار نشـریه گاتزتـا عکـس و تیتـری 
از طارمی را روی جلد خود کار کرد و در 
گزارشی به احتمال انتقال این مهاجم 
بـه میـان پرداخـت. گاتزتـا در بخشـی 

از گـزارش خـود بـا تمجیـد از ویژگی هـا و 
توانایی هـای طارمـی نوشـت: »طارمـی 
در حـال حاضـر یـک کاندیـدای بسـیار 
جـدی بـرای تقویـت خـط حملـه میـان 
اسـت. او وضعیت خاصی دارد، تقریباً 
در سـطح بـالای فوتبـال منحصـر بـه 
فـرد بـوده و دارای ویژگی هایـی اسـت 
کـه می توانـد بـرای میـان پیولـی بسـیار 

مفیـد باشـد.«
در حالی که رسـانه های ایتالیا بر پروژه 
طارمـی - میـان نورافکـن انداخته اند و 
در حـال بررسـی جزئیـات و شـرایط آن 
هستند، روزنامه اوجوگو پرتغال مدعی 
شـد مهاجـم ایرانـی پورتـو عجلـه ای 
بـرای خـروج از ایـن باشـگاه نـدارد. 

اوجوگو نوشت: »ایتالیایی ها بر میان 
به عنـوان مقصـد احتمالی اصـرار دارند 
امـا ایـن مهاجـم عجلـه ای بـرای رفتـن 
نـدارد. طارمـی تـا یـک هفتـه دیگـر وارد 
تمرینـات پیـش فصـل اژدهـا )پورتـو( 

خواهـد شـد.«
واکنـش طارمـی امـا به خبرهـای مطرح 
شـده پیرامـون او و باشـگاه های بـزرگ 
باورنکردنـی اسـت. اوجوگـو در ایـن 
ارتبـاط نوشـت: »طارمـی بـا همـان 
خونسـردی رویارویـی بـا دروازه بان هـا، 
تقریباً هر روز خبر عاقه باشـگاه هایی 
بـا ظرفیـت اقتصـادی بالاتـر از پورتـو را 
بـرای جـذب او دریافـت می کنـد. ایـن 
مهاجـم همچنـان در شـهر بوشـهر در 

تعطیات به سر می برد و منابع نزدیک 
او به ما اطمینان داده اند که طارمی به 
هیـچ وجـه بـه مسـائل مربـوط بـه بـازار 
توجهـی نـدارد. همان طـور کـه نام هایی 
یتد یـا  ننـد میـان، منچسـتریونا ما
آرسـنال از نظـر ورزشـی، جنگیـدن 
بـرای عنـوان قهرمانـی و بـازی در لیـگ 
قهرمانـان وسوسـه انگیـز هسـتند، این 
ملی پـوش ایرانـی عجلـه ای بـرای تـرک 
دراگائو ندارد، جایی که در این فصل از 
بودن در آن احسـاس رضایت می کند. 
همچنیـن مهـدی از هـم اکنـون سـفری 
بـرای بازگشـت بـه پرتغـال در هفتـه 
آینـده دارد تـا بـه تمرینـات پیـش فصل 

پورتـو ملحـق شـود.«

 بی توجهی عجیب به بازار نقل و انتقالات

طارمی هفته بعد در تمرین پورتو

امیر اسدی
روزنامه نگار

 zگزارش یک
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 zمصاحبه روز

 zگزارش دنباله دار

فصل نقل و انتقالات دارد جان می  گیرد. 
حــالا چنــد انتقــال بــزرگ در اروپــا انجــام 
شــده. از دیروز در این صفحه خریدهای 
مهــم تابســتانی اروپا را بررســی می کنیم؛ 
خریدهایی که یا شــامل بازیکنان اســم و 
رسم دار است یا تیمی بزرگ در آن دخیل 
بوده. این بررسی از سه زاویه انجام خواهد 
شــد، تیم ســابق، تیم جدیــد و البته خود 
بازیکنــان. دومیــن بازیکنــی کــه بررســی 
می کنیــم هــم الکســیس مــک آلیســتر 
است که 8 ژوئن با مبلغ 35 میلیون پوند 

از برایتون به لیورپول پیوست.
 

زاویه برایتون
قطعــاً هواداران این تیــم ناراحت خواهند 
بود. آنها یکی از کلیدی ترین بازیکنان شان 
را از دســت دادنــد. یکــی از بازیکنانــی کــه 
نقشی اساسی در رتبه ششم تیم داشت 
و برایتــون را بــرای اولیــن بــار اروپایــی کرد. 
ایــن  بــه  آنهــا می توانــد  ناراحتــی دیگــر 

برگــردد کــه از بابــت فــروش مک  آلیســتر 
پــول زیــادی بــه جیــب نزدنــد. لیورپــول با 
اســتفاده از بند فســخ 35 میلیون پوندی 
ایــن بازیکــن آرژانتینــی اقدام کرد و شــاید 
اگــر ایــن بند نبود یا بهتر تعبیه شــده بود، 
برایتــون می توانســت پول بیشــتری برای 
مک آلیســتری که فصل پیــش با آرژانتین 
قهرمان شــد درخواســت کند. با این همه 
این مدل تجاری برایتون است. آنها تیمی 
نیســتند که بتوانند بازیکنــان بزرگی مثل 
مک آلیســتر را در تیم شــان نگه دارند و به 
دنبال درآمدزایی از همین طریق هستند. 
حــالا بایــد ببینیــم چه کســی را به جــای او 

جذب می کنند.
 

زاویه لیورپول
یــک خرید خوب. یک تقویت مناســب. 
بویــژه بعــد از اینکــه فرصــت خریــد جود 
بلینگهــام را از دســت دادنــد. خیلی هــا 
می گوینــد دلیل اصلی افــت لیورپول در 
فصل گذشته، خط میانی پیرشان بوده. 
تیم یورگن کلوپ به شدت نیاز به تجدید 
قوا در این قسمت دارد. آنها پارسال هم 
بایــد هافبــک می خریدند و کلوپ زیر بار 

نمی رفت اما در میانه فصل قبول کرد که 
تیمــش نیــاز به تقویت داشــته. حالا آنها 
یک هافبک 24 ســاله ســرحال دارند که 
می تواند سخت کوشی و ابتکار را به تیم 
اضافــه کنــد. او می توانــد همــه کاره خط 
هافبک لیورپول باشد و تنها با 35 میلیون 
پوند به تیم اضافه شده. یادتان نرود که 
انــزو فرنانــدز، هم تیمــی مک آلیســتر در 
آرژانتین، بعد از جام جهانی قیمتش چند 
برابر شد و در نهایت با بیش از 100 میلیون 
پوند به چلســی پیوســت. این یک خرید 
عالی برای لیورپول بود که با چنین قیمتی 
توانسته مک آلیستر را جذب کند. بیشتر 

شبیه دزدی است!

 زاویه مک آلیستر

زمــان درســت، حرکــت درســت. همــه 
چیــز بــرای مک آلیســتر عالــی بــه نظــر 
می رســد. او در بهتریــن زمــان ممکــن 
بــه یکی از بهتریــن تیم های دنیــا آمده. 
مک آلیســتر در دو فصــل گذشــته بــه 
طــور تصاعــدی پیشــرفت کــرده؛ هــم 
در رقابت هــای باشــگاهی و هــم در 
رقابت  هــای ملــی. البتــه قطعاً دوســت 

داشت فصل بعدی را در لیگ قهرمانان 
بگذرانــد ولــی می دانــد کــه بــا بــازی زیــر 
نظــر کلــوپ می توانــد بــه پیشــرفتش 
ادامــه دهــد و ســطح تــازه ای از کیفیــت 
را تجربه کند. نکته دیگر این اســت که 
او بــا ایــن انتقــال مطمئــن اســت فصل 
بعــدی را در یــک تیــم خــوب فیکــس 
خواهد بود. شاید اگر به تیم دیگری در 
لیــگ برتر می رفــت، بایــد مدت ها برای 
 بدســت آوردن جایــی ثابــت در ترکیــب 

می جنگید.

رسول مجیدی
روزنامه نگار

روز گذشــته مراســم قرعه کشــی لیــگ برتــر انجــام شــد. گــزارش اش را حتمــاً در 
صفحات دیگر خوانده اید. در این مراسم مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
هــم صحبت هــای جالبی انجــام داد. از جمله اینکه زنان این فصل می توانند به 
ورزشــگاه بیایند: »یکی از شــاخصه های ممتاز نســبت به لیگ گذشــته به ورود 
بانوان بازمی گردد و در استادیوم هایی که زیرساخت های لازم وجود دارد شاهد 
حضور آنها خواهیم بود، از جمله گل گهر، نقش جهان، فولاد و نساجی و امیدوارم 
ورزشــگاه آزادی نیــز بــزودی قابــل بهره برداری باشــد.« او البته صحبت از قوانین 
جدید ســازمان لیگ هم کرد و گفت با این قوانین ســطح لیگ ارتقا می یابد: »با 
قوانیــن جدیــد، حضور بازیکنان خارجی کم کیفیــت در لیگ کاهش می یابد. از 
سویی دیگر در نظر داریم با بالا رفتن کیفیت لیگ، بازیکنان بیشتری را برای لژیونر 
شدن به دنیای فوتبال معرفی کنیم و شاهد ارتقای سطح فوتبال ملی باشیم.«

او اشــاره ای هــم بــه ماجــرای ســقف قــرارداد داشــت: »امســال بــا وجــود ســقف 
قراردادهــا حساســیت لیــگ افزایش می یابــد، چرا که در فصــول قبل تیم هایی 
بودند که 10 برابر ســایر تیم ها هزینه می کردند و همیشــه شــاهد حضور چنین 
تیم هایی در بالای جدول بودیم اما با شرایط جدید این روند تغییر خواهد کرد.«
تــاج اعتقــاد دارد ایــن قوانیــن باعــث پایین آمدن ســن بازیکنان شــاغل در لیگ 
هــم خواهــد شــد: »بــا این روند میــزان دوندگی تیم ها افزایــش خواهد یافت که 
این مســأله به تیم ملی و تیم امید ایران کمک شــایانی می کند، از ســویی دیگر 
سرمربیان تیم های ملی و امید لیگ را به دقت مورد بررسی قرار خواهند داد تا 

بازیکنان را به خوبی رصد کنند.«
او همچنین گفت: »در برنامه لیگ برتر امسال همه موارد دیده شده؛ از جمله 
فیفادی هــا، بازی هــای تیــم ملــی و رویدادهــای برون مــرزی و انتظــار داریم همه 

باشگاه ها با تیم ملی و به خصوص تیم امید همکاری خوبی داشته باشند.«
رئیــس فدراســیون فوتبــال صحبت های جالبــی هم درباره ماجــرای حق پخش 
تلویزیونی داشــت: »امیدواریم این آخرین ســالی باشــد که در مورد حق پخش 
تلویزیونی صحبت می کنیم چرا که در آینده ای نزدیک این مسأله نیز در صدور 
مجوز حرفه ای از سوی فیفا و AFC الزامی می شود. از نمایندگان مردم در مجلس 
شورای اسلامی می خواهیم این موضوع را در برنامه هفتم به دقت مورد بررسی 

قرار دهند چراکه در غیر این صورت فوتبال ایران متضرر خواهد شد.«

صحبت های تاج در حاشیه مراسم قرعه کشی لیگ برتر

فصل بعد زنان به ورزشگاه می آیند

بررسی خریدهای مهم تابستانی اروپا  

لیستر را دزدید! لیورپول مک آ

قرعه کشی بی نظم 
لیگ برتر

بی نظمــی در قرعه کشــی لیــگ 
برتــر صــدای مهــدی تــاج را هــم 
در آورد. او کــه خــودش بــه نوعــی 
متولــی و برگزار کننــده این مراســم 
بــود،  بارهــا در چنــد دقیقــه ای 
کــه صحبــت کــرد نســبت بــه ایــن 
بی نظمــی واکنــش نشــان داد.

همانطــور کــه در جریــان هســتید 
روز گذشــته قرعه کشــی فصــل 
نجــام شــد و  بعــد لیــگ برتــر ا
تیم هارقبای شان را شناختند. این 
مراســم ولی کم حاشــیه نداشــت.

علــی رغــم اینکــه اعــلام شــده 
بــود مراســم 16:30 دقیقــه انجــام 
می شــود،  ایــن قرعه کشــی نیــم 
ســاعت دیرتر و حوالی ســاعت 17 
شــروع شــد. تــوپ فصــل بعــد کــه 
بــه بدترین شــکل ممکن از ســوی 
مجریــان مراســم معرفــی شــد و 
آنطــور کــه باید و شــاید ویژگی های 
این توپ به مخاطب منتقل نشد. 
البتــه مراســم از این نظــر که جمع 
و جــور بــود و زود تمــام شــد،  نمره 
خوبی می گیرد ولی ســینک نبودن 
اطلاعاتی کــه مجریان می دادند با 
تصاویــری کــه روی آنتــن می رفــت 
کمــی اعصــاب را خــرد می کــرد. 
شــبکه ورزش کــه پخــش زنده این 
مراســم را برعهــده داشــت،  در 
صدابــرداری هــم بــا مشــکلاتی 
مواجــه بود. صــدای مهدی تاج که 
دیگــر بعــد از آن مناظــره جنجالــی 
جــام جهانــی در آنتــن ایــن شــبکه 
دیــده نشــده بــود،  یکــی، دوبــاری 
قطــع شــد. او البتــه بیشــتر از 
ایــن نگــران صداهایــی بــود کــه 
بواســطه حــرف زدن هــای بی پایان 
پیشکســوتان و مدیــران فوتبالــی 
ســالن را پــر کرده بــود. این صداها 
البتــه روی آنتــن به گوش مخاطب 
نرســید ولــی تمرکز رئیــس را برهم 

زده بــود.

حذف یووه از 
رقابت های اروپایی

 کوریــره دلواســپورت از حــذف 
یوونتــوس از رقابت هــای اروپایــی 

بــرای فصــل بعــد خبــر داد.
بــه گــزارش ایــن روزنامــه معــروف 
ایتالیایــی، یوفــا باشــگاه یوونتوس 
را به مــدت یــک ســال از حضــور در 
رقابت هــای اروپایی محــروم کرده 
اســت. پیــش از این گزارش شــده 
بــود یوفــا می توانــد ایــن باشــگاه 
را بــرای چنــد ســال از رقابت هــای 

اروپایــی کنــار بگــذارد.

لباس عجیب تیم ملی
تیم هــای نونهالان اساســاً در ایران 
و هــر کجــای دیگــر خیلــی مــورد 
توجــه رســانه ها نیســتند. شــنبه 
هــم کــه تیــم ملــی نونهــالان در 
یــک دیــدار تدارکاتــی بــا پنــج گل 
تیــم فــراز لاهیجــان را شکســت 
داد، کســی از ایــن نتیجــه مطلــع 
نشــد امــا بدســلیقگی فدراســیون 
فوتبــال در انتخاب لباس تیم ملی 
باعــث شــد تا حــالا ماجرا حســابی 
رســانه ای شــود. چــرا که تیــم ملی 
در ایــن بــازی دوســتانه بــا پیراهــن 
راه راه ســفید - ســرمه ای به میدان 
رفــت و مشــخص نیســت چگونــه 
این پیراهن عجیب از تن بازیکنان 
تیــم نونهالان ســر درآورده اســت.
همانطــور کــه می دانیــد در تاریــخ 
فوتبــال ایران معمــولاً از رنگ های 
ســفید، ســبز و قرمز برای تیم های 
ملی اســتفاده شــده اســت و هرگز 
دیــده نشــده که از چنیــن پیراهنی 
اســتفاده شــود. طــرح راه راه و 
رنــگ ســرمه ای هیــچ ســنخیتی 
بــا رنگ هــای پرچــم ایــران و تیــم 
ملــی نــدارد و دلیــل اســتفاده از آن 
مشــخص نیســت. بــه هــر ترتیب 
ایــن پیراهــن بیشــتر شــبیه لباس 
تیم هــای الســالوادور و هنــدوراس 

اســت تــا تیــم ملــی ایــران.

 zانتقاد  روز

 zعکس روز

 zخبر روز
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 zبرشی از یک کتاب

ال دیگو – قسمت چهارم
دیگـــو آرمانـــدو مارادونـــا هنـــوز کـــه هنـــوز اســـت الگـــو و الهام بخـــش بســـیاری از 
فوتبال دوســـتان دنیاســـت. کتاب ها و مســـتندهای زیادی هم درباره او ساخته 
شـــده و مـــا از هفتـــه پیـــش در ایـــن ســـتون بخش هایـــی از کتـــاب زندگی نامـــه  
خودنوشـــتش بـــا نـــام »ال دیگو« را برای شـــما نقـــل می کنیم. در این قســـمت از 
کتـــاب بـــه جایی می رســـیم که او قرار اســـت بـــرای اولین بار در لیگ بزرگســـالان 

آرژانتیـــن بـــازی کند:
خیلی هـــا ادعـــا می کننـــد وقتـــی در 20 اکتبـــر 1976 در خانـــه مقابـــل تایـــرس 
ده کوردوبـــا بـــازی کردیـــم، آنجا بودند ]اشـــاره به اولیـــن بازی رســـمی مارادونا در 
ســـطح بزرگسالان[. راســـتش اگر همه آنهایی که ادعا دارند، آن روز آنجا بودند، 
آن بـــازی بایـــد در ماراکانـــا انجـــام می شـــد، نـــه لاپاترنـــال! آن موقـــع دیگـــر مدتی 
بـــود کـــه با تیـــم اول تمرین می کـــردم. یـــک روز در خلال تمرین، ســـرمربی مان، 
خـــوان کارلـــوس مونتـــز، صدایـــم کـــرد و گفت: »گـــوش کن، فـــردا کنار تیـــم اول 
روی نیمکت می شـــینی، باشـــه؟« هیچ چیز نتوانســـتم بگویم. ادامه داد: »آره، 
روی نیمکتـــی و حتمـــاً خـــوب آمـــاده شـــو، چـــون قـــراره بـــازی کنـــی.« از همان  جا 
تـــا خانه مـــان دویـــدم تـــا خبـــر را بـــه پـــدر و مـــادرم بدهم و خـــب، فقـــط دو دقیقه 
بعـــد لا توتـــا تمـــام فیوریتو را خبـــردار کرده بـــود. همه می دانســـتند فـــردا مقابل 
تایـــرس بـــازی خواهـــم کـــرد.  آن موقع دیگـــر آرژانتینیـــوس برایم یـــک آپارتمان 
اجـــاره کـــرده بود، ولـــی هنوز بعضـــی از وســـایلم در فیوریتو بـــود. مادربزرگم هم 
بـــه هیـــچ وجـــه تمایلی بـــه نقل مکان نداشـــت. مامـــا دورا آنجا را خیلی دوســـت 
داشـــت و اصرار مـــان جواب نمـــی داد. برای همین همه از جملـــه عموزاده هایم 
بتـــو و رائـــول، برای خبردار شـــدن از زمان بازی بعـــدی و بازی کردن یا نکردن من، 
بـــه فیوریتـــو می رفتند.  ایـــن کار را می کردند، چون همیشـــه تمام تلاش شـــان را 
می کردند تا حتی در سطوح پایین تر، برای تماشای بازی هایم بیایند. اگر کرایه 
اتوبـــوس را داشـــتند، می آمدنـــد و اگـــر نداشـــتند، نمی آمدنـــد. در مـــورد من هم 
همیـــن بود. بعضی اوقـــات واقعاً پول کرایه را هم نداشـــتم و خواهرانم آن مبلغ 
را از جیب شوهران شـــان کش می رفتند.  
این داستان تا زمانی که آرژانتینیوس 
شـــروع بـــه پرداخـــت هزینـــه  ایـــاب و 
ذهابـــم در ســـطح چهارم 
کـــرد، ادامه داشـــت.

قسمت
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 این یک خرید عالی 
برای لیورپول بود 
که با چنین قیمتی 

توانسته مک آلیستر 
را جذب کند. بیشتر 
شبیه دزدی است!

 zسوژه روز

کریســتیانو رونالدو اخیراً با همکاری با شــرکت URSU از برند آب معدنی 
خــود رونمایــی کــرد. ایــن شــرکت در منطقــه آویــلا در نزدیکــی دریاچــه 
»ال اوســو« تأســیس شده اســت. این شرکت با شعار »بسیار فراتر از آب« 
مدعی اســت که نوشــیدنی های این شــرکت »کیفیت زندگی کل جامعه را 
بهبود می بخشــند.« وبســایت این شــرکت مدعی اســت که منشأ این آب 
از خــاک و ســنگ های متخلخــل اســت و ایــن محصــول »از خشــونت های 
بیرونــی عــاری اســت و مشــخصه هایی باثبات و دائمــی را تضمین می کند 

و خبری از آلودگی انســانی و شــیمیایی در آن نیســت.«
اما به نظر می رســد که این ادعاها به طور کامل صحت ندارند. وبســایت 
»ال کومیدیســتا« گــزارش داده اســت کــه دروغ هــای زیــادی در تجــارت 
URSU9 خــود دارد چــرا کــه هیچ مدرکــی وجود ندارد کــه آب های قلیایی 
بهتر از آب های دیگر باشند و مطالعات علمی در این زمینه هم مشکوک 
و غیرمعتبر هســتند. از ســویی در مقررات سازمان بهداشت اسپانیا هیچ 

اشــاره ای بــه آب قلیایی یا آب ضداکســیدان وجود ندارد.
از طرفی دیگر شرکت URSU9 در تبلیغات خود با انتشار تصویری مدعی 
شــده اســت که آب این شــرکت از رودخانه »ال اوســو« تأمین می شــود اما 
یک جست و جوی ساده در گوگل مپس نشان می دهد که تصاویر جعلی 
هســتند و روســتای مذکور هیچ شــباهتی به عکس های منتشــر شــده در 
وبســایت URSU9 نــدارد. منظــره موجــود در تصاویر مربوط به یک محل 

دور افتاده در منطقه »ســرا ده آچور« اســت.
البتــه ایــن تنهــا دروغ هــای شــرکت URSU9 نیســتند. بــه طــور مثــال این 
شــرکت در تبلیغات خود مدعی شــده که دلیل نامگذاری رودخانه محل 
تأمیــن آب معدنــی ایــن شــرکت ایــن اســت کــه هر ســال خرس هــا از آنجا 
آب می خورنــد در حالــی که ســاکنان محل می گویند داســتان چیز دیگری 
اســت و دلیــل نامگــذاری مربــوط بــه مارهایی اســت کــه در منطقه وجود 
دارنــد. دروغ دیگــر مربــوط بــه pH آب بطری هاســت. بــا وجــود آن که این 
برند مدعی است pH آب این شرکت روی عدد 9 است، بالاترین ارزیابی 
در بطری هــا عــدد 8.62 را نشــان می دهــد کــه ســه تــا چهــار برابــر کمتر از 

عدد اعلام شــده اســت.

تجارت جدید کریستیانو خبرساز شد

ادعای دروغین آب معدنی رونالدو


